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چرا جاده های ایران برخلاف کشورهای منطقه ارزآور نیست؟
امیرحسین غلام زاده نطنزی نیازی نیســت که حتما کارشناس جغرافیا و رشته های مرتبط 
با آن باشــید تا به موقعیت فوق اســتراتژیک ایران در منطقه پی ببرید، بلکه اگر تنها دروس 
جغرافیایی تدریس شده در دوران مدرســه را قدری به خاطر داشته باشــید و بتوانید با نگاه 
به نقشه جغرافیای جهان، کشورمان و همسایگانش را تشــخیص دهید و قدری هم چاشنی 
»تامل« بدان بیافزایید، دریچه ای از دنیای شگفت انگیز اطلاعات اعم از جغرافیایی، سیاسی، 
اقتصادی، فرهنگی و ... را می گشایید که می تواند جذابیت بسیار زیادی برای تان داشته باشد.

یادداشت

مردم به مسوولیت های مردم به مسوولیت های 
خود در رابطه با نظام خود در رابطه با نظام 

عمل کرده اندعمل کرده اند

صفحه 2

 مدیرعامــل راه آهن از ثبت رکــورد کمترین 
ســوانح ریلی در راه آهن دولت ســیزدهم خبر 

داد.
 ســید میعاد صالحــی در یکــی از صفحه های 
اجتماعی نوشــت: به لطف الهی و بــا اقداماتی 

بی ســابقه از جمله ممنوعیت ســیر واگن های 
بی ترمز و ترمــزدار کــردن ۹۰۰۰ واگن باری و 
ایمن ســازی نقاط حادثه خیز، کاهش مستمر 
ســوانح ریلــی را در راه آهن دولت ســیزدهم 
شــاهد بودیم که با کاهش ۲۳ درصدی نسبت 

به ســال ۱۳۹۹، رکورد کمترین سوانح ریلی در 
سال ۱۴۰۲ را به همراه داشت.وی افزود: حدود 
نیمی از ســوانح مربوط به برخورد بــا عابران و 
بخش عمده دیگر نیز خــروج از خط های جزئی 

قطارهای باری است.

ثبت رکورد کمترین سوانح ریلی در راه آهن دولت سیزدهم

 پیام رییسی-  شهـردار هشتگـرد      

 آگهي مناقصه عمومي 
به شماره 2003005769000008  مرحله اول

 نوبت دوم

 شهرداري هشتگرد در نظر دارد به استناد بودجه مصوب سال 1403،  نسبت به برگزاري و انجام تشریفات قانونی مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی 
)یکپارچه(  یک مرحله ای پروژه پخت، حمل و پخش آسفالت سطح شهر2، از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت به شرح ذیل اقدام نماید.

1- نام و نشانی مناقصه گزار: شهرداری هشتگرد واقع در شهر هشتگرد – بلوار آیت اله خامنه اي  - سایت اداری – ساختمان اداری شهرداری 
2- نشانی محل اجرای پروژه : معابر اصلی و فرعی سطح شهر، سایر مسیرها طبق دستور کار ابلاغی.

3- موضوع مناقصه : مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی )یکپارچه(  یک مرحله ای پروژه پخت، حمل و پخش آسفالت سطح شهر2، مبلغ 
مناقصه: 55/046/000/000 ریال)به حروف پنجاه پنج میلیارد و چهل و شش میلیون ریال(

4- سپرده شرکت در مناقصه مبلغ2/752/300/000 )به حروف دو میلیارد  و هفتصد و پنجاه و دو میلیون  و سیصد هزار ریال( می باشد که می بایست 
به یکی از روشهای ذیل ارائه گردد: ضمانتنامه بانکی معادل مبلغ 5% که از تاریخ درج آخرین آگهی مناقصه دارای حداقل 90 روز اعتبار و قابل تمدید 

باشد یا واریز فیش نقدی به حساب 1001002091815 بانک شهر شعبه هشتگرد کد شعبه 539.
5- متقاضیان می بایست دارای حداقل رتبه 5 رشته راه و ترابری  از سازمان مدیریت و برنامه ریزی یا پروانه بهره برداری تولید آسفالت از وزارت صنایع 

و معادن متناسب با مبلغ قرارداد را داشته باشد.
6- مناقصه گران جهت دریافت اسناد مناقصه می بایست از تاریخ 1403/04/12 لغایت 1403/04/18 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت اقدام 

نمایند.
7- مدت اعتبار پیشنهادها)موضوع بند »ی« ماده »2« و بند »الف« ماده »21« قانون( می بایست از تاریخ ارائه پیشنهاد قیمت ها به مدت 45 روز 

اعتبار داشته باشد.
8- مناقصه گران جهت ارائه پیشنهادات می بایست از تاریخ 1403/04/18 لغایت 1403/05/02 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت اقدام 

نمایند.
9- هزینه چاپ آگهی بعهده برنده مناقصه است. 

نوبت اول 1403/04/10   نوبت دوم 1403/04/12

   شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب در نظر دارد كالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه ي عمومي از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( تأمین نماید. کلیه مراحل برگزاری 
مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکات از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، 

مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

  لذا كلیه مناقصه گراني كه فعالیت آنها مرتبط با شرح كالاي مورد درخواست میباشد مي توانند ظرف مدت 14 روز از 
چاپ آگهي نوبت دوم با مراجعه به سامانه تدارك الكترونیكي دولت)ستاد( به نشاني www.setadiran.ir، نسبت به 
چاپ و تكمیل فرمهاي شماره 1و2 شامل تعهدنامه ارائه كالا و خدمات پس از فروش، اقدام نمایند و مي بایست ظرف 
مدت 14روز پس از اتمام مهلت اولیه، نسبت به بارگزاري فرمهاي مذكور به همراه مدارك و مستندات تكمیلي مطابق با 
استانداردهاي شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب و بر اساس موارد مندرج در جدول ارزیابي كیفي )برای معاملات بیشتر 

از بیست برابر نصاب معاملات متوسط( در سامانه ستاد اقدام نمایند.
شرط دریافت اسناد مناقصه توسط مناقصه گران کسب امتیاز حداقل 60 از 100 در ارزیابی کیفی می باشد. »دریافت 

امتیاز مذکور بر اساس شاخص های اعلام شده در جدول ارزیابی کیفی می باشد.«
اسناد و مدارک مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه، از طریق سامانه ستاد براي مناقصه گران 

واجد شرایط ارسال خواهد شد.
با وصول حداقل یک فقره پیشنهاد معتبر در موعد زمانبندی مناقصه گشایش پاکات انجام میشود.

كلیه مدارک ارزیابی کیفی در قالب یک فایل PDF در سامانه ستاد بارگذاری گردد. ضمناً مدارک بصورت دسته 
بندی شده و منطبق با شاخص های اعلام شده)توان مالی/ارزیابی و تجارب قبلی/استانداردها/گارانتی( بارگزاری گردند.

ضمناً مبلغ تضمین شركت در مناقصه   000ر000ر800ر31 ریال مي باشد.
 واحد اقلام ایمنی و ترابری اداره تداركات خرید كالاي داخلي

)تلفن تماس 061-341-22175  (
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/09
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/12

 آگهي فراخوان مناقصه عمومي دو مرحله ای 
شماره 0231320160448001DT2 - تقاضاي شماره    001-48-01604-32-31/  چهار دستگاه خودروی آتش نشانی

   شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب

شناسه آگهی: 1738564

نوبت دوم

مبلغ تضمین ) ریال(شماره فراخوان در سامانه ستادتعدادموضوع مناقصهشماره قلم

دو دستگاهخرید تست و راه اندازی خودروی آتش نشانی چند منظوره ) آب و کف و پودر (1
000ر000ر800ر31 2003092288000506

دو دستگاهخرید تست و راه اندازی خودروی آتش نشانی فوماتیک ) آب و کف (2

شرکت ملی نفت ایران
   شرکت ملی مناطق نفتخيز جنوب ) سهامی خاص(

 امور حقوقي و قراردادها - مناطق نفتخیز

  فراخوان  مناقصه عمومی
)ارزیابی کیفی(

 توجه: اعلام آمادگي جهت شركت در این مناقصه صرفاً بصورت الكترونیكي)توکن( و از طریق سامانه ستاد به نشاني 
www.setadIran.ir   مي باشد.

مناقصه عمومی یک مرحـله ای شماره  م م/02/0550مربوط به  حراست و نگهبانی حراست از پستهای حراست 
ادارات مرکزی ) ستاد ( 

الف- شرح مختصر خدمات
انجام خدمات حراست و نگهبانی از پستهای حراست ادارات مرکزی)ستاد(-سایر اطلاعات و جزییات در اسناد 

مناقصه درج گردیده است.
ب-   محل اجرای خدمات و مدت انجام کار

محل اجرای خدمات در حوزه استحفاظی شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب و مدت انجام آن 12مـاه  می باشد.
ج-   برآورد کارفرما

برآورد كارفرما جهت انجام خدمات / بدون درصد سهم و هزینه مدیریت معادل   -/438,037,351,631ریال  
مي باشد

د-شرایط مناقصه گران متقاضی
- داشتن ظرفیت آزاد)تعدادي و ریالي( در رشته مربوطه 

احراز اصالت صورتهای مالی حسابرسی شده ثبت شده در سامانه پردیس منتهی به سال 1401 شمسی-کلیه 
مدارک و مستندات بارگذاری شده می بایست در دفترخانه اسناد رسمی برابر با اصل شده باشد در غیر اینصورت 
امتیازی اعطاء نخواهد شد.- در تعیین برنده مناقصه و در شرایط برابر،الویت با شركت هاي بومي استاني مي 
باشد.-دارای گواهینامه تعیین صلاحیت)با احراز فعالیت در حوزه خدمات عمومی/حداقل رتبه کلی 5 و دارا بودن 
ظرفیت ریالی( و تایید صلاحیت ایمني از اداره كل تعاون، كار و رفاه اجتماعي و دارای مجوز از سازمان حراست 
وزارت نفت داشتن گواهینامه تایید صلاحیت ایمني از اداره كل تعاون، كار و رفاه اجتماعي الزامیست. و همچنین 
اصالت گواهي نامه مذكور ارائه گردیده مي بایست در سایت  www.mcls.gov.ir روئیت گردد. عدم ارائه یا روئیت 
گواهي نامه صلاحیت ایمني بمنزله حذف از مناقصه مي باشد .توانایي ارائه تضمین شرکت در فرآیند ارجاع كار به 
مبلغ -/21,360,747,033ریال  همچنین توانایي 10% مبلغ پیمان )در صورت برنده شدن ( بعنوان تضمین انجام 
تعهدات-ارائه یك نسخه تأیید شده از صورتهای مالی حسابرسی شده توسط سازمان حسابرسی یا اعضای جامعه 
حسابداران رسمی الزامیست. )مبنای پذیرش در خصوص هر گونه گزارش حسابرسی صورت های مالی، بارگذاری 
گزارش مذکور از طریق سایت جامع حسابداران رسمی ایران)قابل استعلام در وبگاه www.iacpa.ir( با قابلیت 
مشاهده در سامانه پردیس می باشد(مناقصه گر جهت تحویل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار علاوه بر بارگذاری 
تصویر تضمین از طریق سامانه لازم است بصورت حضوری به دفتر کمیسیون مناقصات در اهواز، کوی فدائیان 

اسلام مجتمع تندگویان، واقع در روبروی بلوک دو، ساختمان طرحهای راه و ساختمان در مهلت مقرر مراجعه و 
تضمین را تسلیم نمایند.

توجه: ضمانت نامه فرآیند ارجاع كار و انجام تعهدات صادره توسط بانك پاسارگاد قابل پذیرش نمي باشد .
  هـ-محل و  مهلت دریافت اسناد

از کلیه متقاضـیان واجد شرایط دعـوت بهعمل میآید ظرف مهلت مقرر در این فراخوان جهت دریافت اسناد و اعلام 
آمادگی از طریق سامانه ستاد و به نشاني www.setadIran.ir مراجعه نمایند تا ارزیابیهاي لازم وفق آییننامه 

اجرایي بند ج ماده 12 قانون برگزاري مناقصات)ارزیابي کیفی(بر روي مدارك ارسالي مناقصه گران بهعمل آید.
1- مهلت اعلام آمادگی: بصورت الکترونیکی )غیر حضوری و( از ساعت 8:00 تاریخ  1403/04/18 لغایت  ساعت 

19:00  تاریخ   1403/04/28
2- مبلغ خرید اسناد و شماره حساب: واریز مبـلغ  1,428,000ریال از طریق درگاه موجود در سامانه به 

www.setadIran.ir نشانی
ضمناً می بایستی حداکثر ظرف مدت 14روز مدارک ارزیابی کیفی خود را مطابق با اطلاعات درخواست شده در 
استعلام ارزیابی کیفی از طریق سامانه ستاد بارگذاری نمایند. بدیهی است کارفرما این حق را برای خود محفوظ 

میدارد به مدارکی که شرایط مندرج در متن آگهی و استعلام ارزیابی کیفی را لحاظ ننموده اندترتیب اثر ندهد.
محل، زمان تحویل و گشایش پیشنهادها 

متقاضیان واجد الشرایط در مرحله ارزیابی کیفی مكلفند پیشنهادات خود را حداکثر تا ساعت 13:00روز  سه شنبه 
مورخ  1403/05/16به صورت الكترونیكي و از طریق سامانه ستاد تسلیم نمایند. ضمناَ پیشنهادات در ساعت 08:00 
روز  چهارشنبه مورخ  1403/05/17 گشایش و قرائت خواهد شد و حضور نماینده مناقصه گران با معرفي نامه و 
كارت شناسایي معتبر بلامانع است.همچنین مناقصه گران می بایست ضمن بارگذاری الکترونیکی تصویر تضمین 
شرکت در فرایند ارجاع کار در سامانه تا ساعت 13:00روز  سه شنبه مورخ 1403/05/16 اصل تضمین مذکور را 
به صورت فیزیکی به كمیسیون مناقصات شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب در آدرس: اهواز- کوی فدائیان اسلام 

مجتمع تندگویان، واقع در روبروی بلوک دو، ساختمان سابق طرحهای راه و ساختمان تسلیم نمایند.
همزمان ارائه معرفی نامه و کارت ملی برای متقاضیان شرکت در مناقصه و نمایندگان شرکتها در همه مراحل لازم 

و ضروری می باشد.
تذكر: حسب مورد ارائه یك نسخه اصلي از اساسنامه شركتها، آگهي تاسیس، آخرین تغییرات ثبتي و هرگونه گواهي 

مبني بر واجد شرایط بودن شركت مطابق با مفاد آگهي الزامي مي باشد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/04/12 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/13
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شرکت ملی نفت ایران
شرکت ملی مناطق نفتخيز جنوب )سهامی خاص(

شناسه آگهی: 1742333

نوبت اول

وژه های آبخیزداری فرسایش خاک را سرعت می دهد عدم اجرای پر
خریدار  رئیــس ســازمان منابــع طبیعی و 
آبخیزداری کشــور گفت: آمارهایی که در زمینه 
میزان رســوب و فرســایش خاک ارائه می شود 
عمدتا مربوط بــه ۹۰ میلیون هکتار از عرصه های 
کشور اســت که هنوز پروژه های آبخیزداری در 

آن ها اجرا نشده است.
 عباســعلی نوبخت معاون وزیر جهاد کشاورزی 
در نشســت تبیین سیاســت ها، برنامه ها و ارائه 
عملکرد معاونت آبخیــزداری، امور مراتع و بیابان 
که با محوریت »بررســی وضعیت ایســتگاه های 
معرف و زوجی« اظهار داشــت: استفاده صحیح 
از داده های مطالعاتی پروژه هــای آبخیزداری از 
جمله داده های استخراج  شــده از ایستگاه های 
پایش حوضه های آبخیز معرف و زوجی می تواند 
به همکاران سازمان منابع طبیعی کمک کند که 
در حین اجرای پروژه های آبخیــزداری در نقاط 

مختلف کشور، بهترین عملکرد را داشته باشند.
وی با بیان این که مطالعات انجام  شــده نشــان 
می دهد در مناطقی از کشــورمان که پروژه های 
آبخیزداری اجرا شــده، میزان رسوب و فرسایش 
خاک کاهش یافته اســت، گفــت: آمارهایی که 
در زمینه میزان رســوب و فرســایش خاک ارائه 
می شــود، عمدتا مربوط به ۹۰ میلیــون هکتار 
از عرصه های کشــور اســت که هنوز پروژه های 

آبخیزداری در آن ها اجرا نشــده است و در آمارها 
نیز معمولا درصد رسوب یا درصد فرسایش خاک 
در این عرصه ها اعلام می شــود و همین مســاله 
سبب می شود که در آمارهای جهانی، رتبه ایران 

در میزان رسوب و فرسایش خاک پایین بیاید.
معاون وزیر جهاد کشاورزی تاکید کرد: اثربخشی 
اجرای پروژه های آبخیــزداری در کاهش میزان 
رسوب و فرسایش خاک و بهبود وضعیت پوشش 
گیاهــی در عرصه هایی کــه ایــن پروژه ها اجرا 
شده اســت، در مطالعات کارشناســان سازمان 
و متخصصان حــوزه منابــع طبیعــی در نقاط 
مختلف کشــور کاملا ثابت شده اســت؛ بنابراین 
باید مطالعات مربــوط به بخش آبخیــزداری از 
جمله پژوهش های انجام  شــده در زمینه پایش 
حوضه های آبخیز معرف و زوجی را به عنوان سند 
پشتیبان اجرای پروژه های آبخیزداری آینده در 
سراسر کشــور قرار دهیم.نوبخت با بیان این که 
آمار و برنامه ریزی، دو رکن مهــم تحول در همه 
زمینه ها محســوب می شــود، عنوان کرد: انجام 
مطالعات صحیح در بخــش آبخیزداری، می تواند 
به ما کمک کند که عــلاوه بر میــزان بارندگی، 
بتوانیم مقدار گرما و تشعشــعات خاک را نیز در 
یک منطقه خاص به دست آوریم تا وقتی که قرار 
است برای کاشت گونه های گیاهی در آن منطقه 

تصمیم گیری کنیم، بهترین گونــه یا گونه های 
مورد نظر را انتخــاب کنیم که هــم هزینه های 
نگهداری بعد از کاشت را به حداقل برسانیم و هم 

کاشت آن ها، بیشترین ثمربخشی را داشته باشد.
وی با تاکید بر این که اعتبــارات پروژه های پایش 
حوضه های آبخیز معرف و زوجی باید در سطح ملی 
پیش بینی شود، خاطرنشان کرد: تا پیش از اجرای 
طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت در ایران، 
نهالستان های جنگلی در وضعیت بسیار نامناسبی 
قرار داشت، زیرا اعتبارات مربوط به آن ها به صورت 
استانی اختصاص پیدا می کرد، ولی از وقتی اجرای 
این طرح شروع شد، با عزم ملی ایجاد شده در همه 
دســتگاه ها و جلب مشــارکت بخش خصوصی از 
طریق بودجه مســوولیت های اجتماعی، شــاهد 
آن بودیم که تحول مهمــی در بهبود وضعیت این 
نهالســتان ها اتفاق افتاد. در تامیــن و تخصیص 
اعتبارات پروژه هــای پایش حوضه هــای آبخیز 
معرف و زوجی نیز باید همین عزم ملی را داشــته 
باشــیم تا کار با ســرعت بیشــتری به پیش برود.

رئیس ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور 
همچنین یادآور شــد: فعالیت برخی ایستگاه های 
پایش حوضه هــای آبخیز معــرف و زوجی حدود 
۳۰ ســال ســابقه دارد و فعالیت برخی ایستگاه ها 

مقداری کمتر است.
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چرا جاده های ایران برخلاف کشورهای منطقه 
ارزآور نیست؟

امیرحســین غلام زاده نطنزی نیازی نیســت که حتما کارشــناس 
جغرافیا و رشته های مرتبط با آن باشید تا به موقعیت فوق استراتژیک ایران 
در منطقه پی ببرید، بلکه اگر تنها دروس جغرافیایی تدریس شده در دوران 
مدرسه را قدری به خاطر داشته باشــید و بتوانید با نگاه به نقشه جغرافیای 
جهان، کشــورمان و همسایگانش را تشــخیص دهید و قدری هم چاشنی 
»تامل« بدان بیافزایید، دریچه ای از دنیای شــگفت انگیز اطلاعات اعم از 
جغرافیایی، سیاســی، اقتصادی، فرهنگی و ... را می گشــایید که می تواند 

جذابیت بسیار زیادی برای تان داشته باشد.
مطلب پیش رو به بررســی این موضوعات با محوریــت جاده های ترانزیت 
و ظرفیت آن برای توســعه کشــور اختصاص دارد. جاده هایی که با وجود 
اهمیت فوق العاده مهم برای کشــور، آن گونه که باید مورد توجه نیستند. 
به دلیل کیفیت پایین برخی جاده ها و فقدان اختصاص بودجه کافی برای 
ترمیم و بهسازی، متاسفانه ســالیانه تعداد زیادی تصادفات جاده ای در آن 
رخ داده و حتــی به دلیل عدم مدیریــت صحیح، از ورود ارز به کشــور هم 
جلوگیری شده اســت.جاده های ایران به دلیل موقعیت فوق استراتژیک 
جغرافیایی می توانند هر سال به میزان بسیار زیادی ارز وارد کشور کنند اما 
در قیاس با ترکیه سالانه نزدیک به یک میلیارد و ۵۸۹ میلیون دلار از دست 

می رودنقشه جغرافیایی چه چیزی را به ما نشان می دهد؟
در نگاه نخســت به نقشــه یا کره جغرافیایی، رنگ آبی که نشــان دهنده 
اقیانوس ها و دریاهاســت، خــودش حامل پیغام مهمی اســت. نکته دوم، 
خشکی هاست که در نیمکره شــمالی بخش زیادی از کشورها را به جهت 
اشغال بیش از ۳۹ درصد، از آن در خود جای داده اســت. ایران نیز در قاره 
آسیاست که بیش از ۵۲ کشــور را در خود جای داده و دارای شکلی تقریباً 
سه گوشه است که شــبه جزایر زیادی دارد و به جز کشــور اندونزی، دیگر 

قسمت های این قاره به طور کامل در نیمکره شمالی واقع شده  است.
بخش زیادی از کشــورهای قاره آســیا هم که بیشــتر بعد از سال ۱۹۹۰ 
میلادی و فروپاشی اتحاد جماهیر شــوروی ایجاد شدند، درست در جایی 

قرار گرفتند که راه به دریای آزاد و اقیانوس ندارند.
چنانچه بدان اشــاره شد بخش زیادی از مســاحت این کره خاکی را آب فرا 
گرفته و بنابراین دسترسی به سایر کشــورها و تجارت نیز ناگزیر از راه آبی 
میســر اســت که اتفاقا در زمره ارزان ترین راه های ارتباطی در بین ســایر 
راه های حمل نقل)جاده ای، ریلی و هوایی( است.درســت در همینجاست 
که نقشــه جغرافیا اهمیت خودش را آشــکار کرده و موقعیت استراتژیک 
کشــور را در جهان نشــان می دهد.مرزهای جنوبی کشــور از اروندرود تا 
بندر »گواتر« در چابهار کــه نزدیک به هزار و ۹۰۰ کیلومتر اســت به طور 
کامل با آب های آزاد در ارتباط بوده و شاهراه انرژی جهان یعنی تنگه هرمز 
هم در این منطقه و در عمل در اختیار و کنترل ایران قرار دارد.در قســمت 
شمالی هم که سه اســتان، گیلان، مازندران و گلســتان قرار دارند، دریای 
خزر قرار گرفته که راه ارتباط بین کشورمان با سایر کشورهای آسیای میانه 
اســت. نکته جالب توجه اینجاســت که دریای خزر یک دریاچه است و در 
عمل راهی به دریای آزاد و تجارت دریایی ارزان و گســترده ندارد. بنابراین 
بخش زیادی از این کشورها مانند افغانســتان، ترکمنستان، تاجیکستان، 
قزاقســتان، قرقیزســتان، ازبکســتان، جمهوری آذربایجان، ارمنستان و 
حتی بخش هایی از روســیه بهترین راه دسترسی شــان به دریاهای آزاد از 
مسیر ایران می گذرد.اطلاعات آماری هم نشــان می دهد که جمعیت این 
کشــورها در مجموع چیزی بیش از ۱۲۰ میلیون نفر اســت.بر اساس آمار 
منتشره گمرک جمهوری اســلامی ایران در تاریخ ۳۰ اردیبهشت ۱۴۰۳، 
مجموع ورودی و خروجی روزانه کامیون ها در مرزهای ایران ۱۱ هزار و ۱۵۳ 
دستگاه کامیون است. از این میزان، در آن روز حدود ۶ هزار و ۴۲۲ دستگاه 
کامیون از گمرکات ایران خارج و ۴ هزار و ۸۱۰ دســتگاه کامیون به کشور 
وارد شده است. اگر این آمار را با احتســاب ۸۰ روز تعطیلی در سال در نظر 
بگیریم، ســالانه نزدیک به ۳ میلیون و ۱۷۸ هزار و ۶۰۵ کامیون ترانزیت از 

کشورهای منطقه برای انجام تجارت جهانی ناگزیر به عبور از ایران هستند.
البته ایــن آمار مربوط به مرزهای زمینی اســت که بخش زیــادی از آن ها 
برای دسترســی به آب های آزاد به مهم ترین مبادی ورودی کالاها از بنادر، 

چابهار، بندرعباس، بندر بوشهر و بنادر استان خوزستان اقدام می کنند.
نکته مهم این اســت که در ایــن فاصله ۱هزار و ۸۸۰ کیلومتری ســواحل 
خلیج فارس و دریای عمان، بنادر مهم دیگری هم مانند بندر جاسک، لنگه، 
عســلویه و کنگان و ... هم فعالیت دارند. عمده تجارت دریایی کشــورهای 
حاشیه شرق و شمال شــرق ایران از بندر عباس، بندرجاسک و بندر چابهار 
اســت که طولانی ترین مســافت از بندر چابهار تا خروجی مرزهای شرقی 
یعنی مرز باجگیران در استان خراسان شــمالی و مرز ترکمنستان، تقریبا 
هزار و ۸۷۹ کیلومتر اســت.این در حالی اســت که بندرعبــاس به عنوان 
مهم ترین بندر صادرات و واردات غیر نفتی هم برای این کشــورها اهمیت 
بســیار بالایی دارد و فاصله بندرعباس تا گمرک شمال شرقی)باجگیران( 
۲ هزار و ۲۳۶ کیلومتر و تا دورترین مرز شــمالغرب هــم در حدود ۲ هزار و 
۲۱۳ کیلومتر است. همین وضعیت در رابطه با بنادر واقع در جنوب غرب تا 

مرزهای شمال غرب هم صادق است.
طولانی ترین مرز از غرب به شــرق هم یعنی از مرز دوغــارون در تایباد تا 

گمرک پرویزخان در قصرشیرین هم هزار و ۸۱۰ کیلومتر است.
بر اساس ابلاغیه رییس ســازمان برنامه و بودجه، نرخ عوارض حمل و نقل 
کالای ترانزیتی از قلمرو کشــور از ابتدای دی مــاه ۱۴۰۲ به ازای هر تن – 
کیلومتر به میزان چهارصد و پنجاه )۴۵۰( ریال تعیین شــده و وزارت راه 
و شهرسازی مجاز است در سنوات آتی به طور ســالانه یک بار در سال نرخ 
عوارض حمل و نقل کالا ترانزیتی از قلمرو کشور را به ازای هر تن - کیلومتر 
معادل ریالی تا ۰.۴ ســنت دلار، بر اســاس نرخ روز تســعیر دلار سامانه 
 ،ETS( معاملات الکترونیکی ارز بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران
تالار )دوم( تعدیل و بر همیــن مبنا اقدام نماید.اگر ایــن میزان از عوارض 
جاده ای را با یک حســاب سرانگشــتی از طولانی ترین مبــادی ورودی و 
خروجی مانند آن مثالی که در بالا بدان اشاره شد در نظر بگیریم، عبور یک 
بار کامیون ۲۰ تنی تنها از مرز دوغارون بــه پرویزخان یک میلیون و ۶۲۹ 
هزار تومان هزینه عوارض جاده ای دارد.متاســفانه آمار مشخصی از این که 
کدام کشورها بیشترین تردد به کشور ما را دارند و بیشترین میزان مسافت 
طی شده تا کدام مرز است، در دست نیست اما اگر به طور میانگین برای این 
۳ میلیون و ۱۷۸ هزار و ۶۰۵ خودرو تنها هزار کیلومتــر با ۲۰ تن بار برای 
عبور از ایران در نظر بگیریم در ســال رقمی بالغ بر ۲ هــزار و ۸۱۰ میلیارد 

تومان )برابر با ۴۷ میلیون و ۶۷۹ هزار دلار( برای کشورمان ارزآوری دارد.
البته باید در نظر داشــت که این میزان تنها برای ایــن تعداد کامیون و این 
مسافت در نظر گرفته شده که قدر مســلم ورود هر کامیون به کشور علاوه 
بر میزان یاد شــده، ارزهای بیشــتری به لحاظ خرید خدمات و ملزومات 
ســفر هم به کشــور وارد می کند.در قیاس با ترکیه، برای ایران به ازای هر 
کامیون با بار ۲۰ تن و طی مســافت هزار کیلومتر، در طول یکســال رقمی 
نزدیک به ۱ میلیارد و ۵۸۹ میلیون دلار از دســت می رود که این رقم یک 
چهارم بودجه این ارگان و در مقایســه با ســازمان حفاظت محیط زیست 
۴.۵ برابر بودجه این سازمان استاین در حالیست که میزان عوارض جاده ای 
در کشوری مانند ترکیه که در همســایگی ما قرار دارد از زمان ورود از مرز 
شرقی این کشور با ایران تا مرز غربی)بلغارستان( و برگشت، رقمی نزدیک 
به ۳۰ میلیون تومان بــرای رانندگان ایرانی هزینــه دارد، که این هزینه ها 
فارغ از سایر هزینه های جانبی)خورد و خوراک و ...( است.اگر همین میزان 
برای کشــورمان برای هر کامیون با بار ۲۰ تن و طی مسافت هزار کیلومتر 
در نظر گرفته شود، یعنی در طول یکسال رقمی نزدیک به ۱ میلیارد و ۵۸۹ 
میلیون دلار در کشــور از دســت می رود. این رقم در قیاس با بودجه سایر 
ارگان ها مانند آموزش و پرورش، یک چهارم بودجه این ارگان و در قیاس با 

سازمان حفاظت از محیط زیست ۴.۵ برابر بودجه این سازمان خواهد بود.
با این حال متاســفانه باید گفت جاده های کشور اکنون نه به لحاظ کیفیت 
جاده و نــه به لحاظ ارائــه خدمات همچنــان نتوانســته اند از این فرصت 
استراتژیک که به لحاظ جغرافیایی-سیاســی برای کشورمان فراهم شده 
اســتفاده لازم را ببرند.مســیرهای ترانزیتی در حال حاضر و تمام دنیا به 
عنوان یکی از منابع مهــم درآمدی در نظر گرفته می شــود و بخش عمده 
درآمد آن ها نیز از همینجاســت و از این رو شایسته اســت تا از این نعمت 

خدادادی بهره بهتری برد.

یادداشت

 معاون حقوقــی رئیس جمهور قرارداد کرســنت را به 
معنای فروش ۲۵ ســال گاز ایران به ثمن بخس)بهای 
کم( دانســت و گفت: اســناد و مدارک موجود در این 
پرونده نشــان می دهد همه ادعاهای اعلام شــده در 
فضای مجازی و سیاسی برای تشویش اذهان عمومی 

بوده و قابل پیگرد حقوقی است.
محمد دهقــان، معــاون حقوقی رئیــس جمهور روز 
دوشنبه - ۱۱ تیرماه - در مطلبی که در فضای مجازی 
منتشــر کرد درباره جزئیات پرونده کرســنت آورده 

است:
۱- )۱۳۸۰-۱۳۸۳( مذاکره و امضــای قرارداد گازی 
مشکوک با شرکت کرســنت در دولت آقای خاتمی و 
فروش ۲۵ سال گاز ایران به ثمن بخس و محروم کردن 
ملت ایران از ده هــا میلیارد دلار منابــع گازی میدان 

مشترک سلمان.
دســتگاه های  ورود   )۱۳۹۱-۱۳۸۱(  -۲
نظارتی جهت مقابله با فساد قرارداد کرسنت 
و صدور رای محکومیت توســط قوه قضائیه 
برای برخی از اعضای هیئت مدیره شــرکت 
ملی نفــت در دولت آقای خاتمــی و برخی 

دیگر از عوامل فساد این پرونده.
۳- )۱۳۹۲( علیرغم واضح بودن تاثیر بازگشــت افراد 
موثر در فساد قرارداد کرسنت به صدارت نفت در دولت 
آقای روحانی و تذکر این امر توسط برخی از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی، بازگشت آقای زنگنه و برخی 
اعضای محکوم شــده هیئــت مدیره نفــت منجر به 
تضعیف مواضع شــرکت ملی نفت ایران مبنی بر وجود 
فساد گســترده در قرارداد کرســنت در دیوان داوری 

گردید.۴- )۱۳۹۳( محکومیت شرکت ملی 
نفت ایران در دیــوان داوری و تشــکیل دو 
پرونده کرســنت یک )بابت تقویم خسارت 
و عدم النفع شــرکت کرســنت در سال های 
۲۰۰۵-۲۰۱۴( و کرسنت دو )بابت خسارت 
و عدم النفع شــرکت کرســنت درسال های 

)۲۰۳۰-۲۰۱۵
۵- )۱۴۰۰( محکومیت شــرکت ملی نفــت ایران در 
پرونده کرسنت یک به ۲.۴ میلیارد دلار در پایان دولت 

آقای روحانی
۶- )۱۴۰۱-۱۴۰۲( اقدام حقوقــی موثر برای دفاع از 
حق ملت ایران که منجر به تجدیــد فرآیند داوری در 
کرســنت ۲ و توقف ادعای بی پایه ۳۲ میلیارد دلاری 

کرسنت علیه شرکت ملی نفت ایران گردید.

۷- )۱۴۰۳( شکســت شرکت کرســنت در شناسایی 
و اجــرای رای ۲.۴ میلیــارد دلاری علی رغم اقدامات 

حقوقی گسترده
۸- هرچند برخی از مسببان فســاد کرسنت با آگاهی 
از محذورات حقوقی در افشــای پرونده، اقدام به اشاعه 
مطالب خلاف واقع می کنند، اما بــه دلیل ملاحظات 
حقوقی و مفتوح بودن پرونده کرســنت در مراجع بین 
المللی و پرهیز از بگومگوهــای داخلی مضر به پرونده، 
بیان حجم بزرگی از مفاســد این پرونــده را به آینده 
موکول می کنیم.۹-مطالب بیان شده مستند به اسناد 
و مدارک موجود در پرونده است و کلیه ادعاهای مغایر 
و ارقام خلاف اعلام شده در فضاهای مجازی و سیاسی 
تشــویش اذهان عمومی، نشــر اکاذیب و قابل پیگرد 

حقوقی است. 

نماینده مردم قره و دهگلان در مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: مشــارکت حداکثری مــردم در انتخابات 
منجر به تشــکیل یک دولت قوی خواهد شد که خیلی 

بهتر می تواند مطالبه گر حقوق ملت باشد.
محمد رسول شیخی زاده با اشاره به ضرورت مشارکت 
حداکثری مردم در مرحله دوم انتخابــات، بیان کرد: 

مشــارکت حداکثری مردم در انتخابات هم در عرصه 
داخلی و هم در عرصه بیــن المللی می تواند یک دولت 
قوی را شکل دهد و دولت قوی نیز خیلی بهتر می تواند 
مطالبه گر حقوق ملــت به ویژه در عرصــه بین الملل 
باشد.وی در ادامه اظهار کرد: رئیس جمهوری که با رای 
حداکثری روی کار آمده باشد در مناسبات بین المللی 

خیلی قوی تر از یــک دولت حداقلــی می تواند ظاهر 
شود. از نگاه بنده در جریان انقلابی تفرقی وجود ندارد. 
بلافاصله بعد از پایان مرحله اول انتخابات نیز شــاهد 
بیانیه ها و حمایت ها در جریان انقلاب بودیم که این امر 
نشــان می دهد این همدلی از قبل نیز در جبهه انقلاب 
بوده اســت.نماینده مردم قروه و دهــگلان در مجلس 

شورای اســلامی تصریح کرد: حضور حداکثری مردم 
در انتخابات جمعه آتی نیز حائز اهمیت می باشد. این 
حضور برای کشور هم در عرصه داخلی و هم در عرصه 
بین المللی اقتدارآفرین اســت. قطعا رئیس جمهوری 
که با رای حداکثری انتخاب شود در حل مسائل کشور 

می تواند موثرتر واقع شود.

دولت

انتخابات

خریدار   سرپرســت وزارت امور خارجه 
گفت: همان کشــورهای غربی حامی رژیم 
بعث عــراق امــروز از رژیم صهیونیســتی 
حمایت و در ســازوکارهای بین المللی فضا 
بــرای صهیونیســت ها ایجــاد می کنند تا 

بتوانند جنایات خود را ادامه دهند.
 علی باقری سرپرســت وزارت امور خارجه 
کشورمان روز دوشــنبه در حاشیه مراسم 
گرامیداشــت روز ملی مبارزه با سلاح های 
شیمیایی و سالگرد حمله شیمیایی به شهر 
سردشت در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
کشــورهای غربی اگر منافعشان اقتضا کند 
از دیکتاتور دفاع می کنند، در یک کشــور 
دیگری علیه یک حکومــت مردمی کودتا 
می کنند، در کشــورهای مستقل جنگ به 
راه می اندازند و ظالمانــه ملت ها را تحریم 

می کنند.
وی گفت: موضوع سلاح شــیمیایی یکی از 
برگ های ســیاه و ننگین کشورهای غربی 
در مقابله با ملت ایران اســت، اگر به تعداد 
شهیدان و مجروحان شیمیایی هشت ساله 
دفاع مقدس مــا پرنده در یک کشــوری از 

دنیا از بین می رفت صدها فیلم سینمایی و 
مستند راجع به آن ساخته می شد، اما چون 
یک طرف موضوع قلدرهای جهان هستند و 
یک طرف کشوری مظلوم قرار گرفته است 

چنین اتفاقی نمی افتد.
باقری افزود: امروز وضعیتــی را که در غزه 
شــاهدش هســتیم هم همین است، امروز 
سلاح های شیمیایی و ســلاح های کشتار 
جمعی به این علت محکوم اســت که منجر 

به قتل عام بشریت می شود.
وی ادامه داد: امــروز هم مانند ۴۰ ســال 
قبل کشــورهای غربــی متهــم و مجرم 
اصلی جنایت علیه بشــریت و نسل کشی 
هستند و تلاش همه کشــورهای مستقل 
و آزادی خــواه باید این باشــد کــه اجازه 
ندهنــد قدرت های غربــی با اســتفاده از 
ســازوکارهایی که در اختیار دارند جنایات 

خود را توجیه کنند.
باقری افزود: کشــورهای اروپایی و آمریکا 
نه تنها تجهیزات و لوازم تولید ســلاح های 
شــیمیایی که بعضاً خودِ سلاح  شیمیایی را 
در دوران جنگ در اختیار صدام قرار دادند. 

آنها در میدان از رژیم بعث حمایت کردند تا 
علیه ایران تجاوزات خــود را انجام دهد و در 
عرصه دیپلماسی هم جلوی هرگونه اقدامی 
علیه صــدام را گرفتند و اجــازه ندادند که 
حتی یک قطعنامه در شــورای امنیت علیه 

رژیم صدام صادر شود.
سرپرســت وزارت امور خارجــه بیان کرد: 
کشورهای غربی امروز با اعمال تحریم های 
ظالمانــه اجازه دسترســی بــه داروهای 
بیمــاران شــیمیایی را هــم نمی دهند و 
همان کشــورهای غربی حامــی رژیم بعث 
عراق امروز از رژیم صهیونیســتی حمایت 
و در ســازوکارهای بین المللــی فضا برای 
صهیونیســت ها ایجاد می کنند تــا بتوانند 

جنایات خود را ادامه دهند.
وی گفت: سردشــت یک غزه بود و غزه هم 
یک سردشــت و به همین علت اســت که 
دولت ها و ملت های مستقل باید در برابر یک 
جانبه گرایی آمریکا که سرشت آن جنایت و 
تجاوزگری است بایستند تا دنیا بتواند روی 
صلح، آرامش، امنیت، ثبات و پیشــرفت را 

ببیند.

سرپرســت وزارت امور خارجه کشــورمان 
در خصوص برگــزاری انتخابات ریاســت 
جمهوری دور دوم در خارج از کشــور اظهار 
داشــت: تمهیدات لازم جهــت برگزاری 
هرچه با شکوه تر انتخابات دور دوم ریاست 
جمهوری در کشورهای مختلف اندیشیده 

شده است.
باقری در پایان خاطرنشــان کرد: تنها یک 
کشــور در دنیا هســت که به عنوان ناقض 
حقوق بشــر ملت ایران خــودش را معرفی 
کرده، کانادا کشــوری که چند روز قبل هم 

اتحاد خود را با تروریست ها اعلام کرد.

وش ۲۵ سال گاز ایران به بهای کم است معاون حقوقی رئیس جمهور:قرارداد کرسنت به معنای فر

مشارکت حداکثری مردم در انتخابات اقتدار آفرین است

خریدار  مخبر ضمــن قدردانی از حضور 
آگاهانــه و با بصیــرت مــردم در انتخابات 
ریاست جمهوری و نیز همه دست اندرکاران 
برگزاری موفــق این رویداد گفــت: مردم 
همواره به مســئولیت های خود در رابطه با 

نظام عمل کرده اند.
 محمد مخبر در جلسه هیأت دولت، ضمن 
قدردانــی از حضــور آگاهانه و بــا بصیرت 
مردم در انتخابات دوره چهاردهم ریاســت 
جمهــوری، تصریح کــرد: مــردم همواره 
به مســئولیت های خود در رابطــه با نظام 
جمهوری اســلامی ایــران بــه بهترین و 

شایسته ترین نحو عمل کرده اند.
سرپرســت ریاســت جمهوری همچنین 
با تأکید بــر ضــرورت تداوم همــکاری و 
همراهی همه دســتگاه ها با وزارت کشــور 
برای برگزاری موفــق مرحله دوم انتخابات، 
از نامزدهــا و اعضــای ســتادها، حامیان و 
اطرافیان آنها نیز خواســت رعایت اخلاق را 
ســرلوحه فعالیت های انتخاباتی خود قرار 
دهنــد و از هرگونه اقدام یــا گفتار تخریبی 

پرهیز کنند.
مخبر از همــه دســت اندرکاران، از جمله 
شــورای نگهبان، وزیر و مســئولان وزارت 
کشور، استانداران، فرمانداران، بخشداران، 
دهیاران، ناظران، نیروهای انتظامی، نظامی 
و امنیتی، صدا و ســیما، مســئولان وزارت 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعات و همه عوامل 
اجرایی که به برگــزاری موفق این انتخابات 

کمک کردند نیز صمیمانه قدردانی کرد.
سرپرســت ریاســت جمهوری با اشاره به 
روز »صنعــت و معــدن« بــر تقویت بیش 
از پیش صنعــت به عنوان موتور پیشــران 
کشــور تأکید کرد و از وزیر صنعت، معدن و 
تجارت خواست، اقدامات لازم برای افزایش 
بهره برداری بهینه از معادن کشــور، به ویژه 
بهره برداری از ظرفیت های اســتفاده نشده 
معادن و ذخایــر طبیعی را بــه طور جدی 

دنبال کند.
مخبر همچنین بــا قدردانی از زحمات وزیر 
علوم، تحقیقات و فنــاوری و معاون علمی، 

فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان ریاســت 
جمهوری در زمینــه ایجاد مرجعیت علمی 
برای کشــور در عرصه جهانــی، تقویت و 
افزایش تلاش ها در این راســتا را خواستار 

شد.
سرپرست ریاست جمهوری در بخش پایانی 
ســخنانش نیز از همه دستگاه ها خواست تا 
با رصد مستمر و دقیق، مراقبت های لازم را 
برای جلوگیری از هرگونه اخلال در بازار به 
عمل آورند و از هر گونــه افزایش غیرقانونی 

در قیمت کالاها و خدمات جلوگیری کنند.
در جلســه یئت دولت وزیر نفت با اشاره به 
امضای اســناد مربوط به انتقال گاز روسیه 
به ایران، خاطرنشــان کرد: رئیس جمهور 
شهید یکســال در دیدارها و مکالمات خود 
با آقای پوتیــن پیگیر اجرایی شــدن این 
موضوع بود و با امضای این اسناد گام بلندی 
در مسیر تبدیل ایران به هاب گازی منطقه 
برداشته شــد که می تواند جهشی در سهم 
کشورمان در تجارت گاز و تحولی اقتصادی 

و صنعتی در این زمینه ایجاد کند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی نیز در این 
جلسه در گزارشی از گســترش و افزایش 
فعالیت های فرهنگــی در دولت مردمی و 
همچنین دیپلماسی و ارتباطات فرهنگی 
با خارج از کشــور، بــا بیان اینکــه تعداد 
نمایندگی های فعال فرهنگی کشورمان از 
۵۰ نمایندگی در ابتدای دولت ســیزدهم 
به ۸۵ نمایندگــی افزایش یافته اســت، 
افزود: امروز در کشــورهای مهم همسایه، 
اتاق ویــژه صادرات فرهنگی ایجاد شــده 
و با همه این کشــورها هفته های فرهنگی 
مشــترک داریم که این اتفاق مهم با تدبیر 
و حمایت رئیس جمهور شــهید و همت و 
پشــتکار وزیر امور خارجه شــهید پیش 

رفت.
وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی همچنین 
با بیان اینکه عضویت کشــور در دو پیمان 
مهــم بین المللــی شــانگهای و بریکس 
زمینه همکاری هــای فرهنگــی با دیگر 
اعضا را تقویت کــرده و ریل گذاری خوبی 
در این زمینه ها انجام شــده است، اظهار 

داشــت: بودجه بخــش فرهنــگ نیز با 
حمایت های رئیس جمهور شهید، معاون 
اول و رئیس ســازمان برنامــه و بودجه، 
امســال نســبت به ســال آغــاز فعالیت 
دولت مردمی، رشــد ۲۰ برابری داشــته 
و بســیاری از گره هایی که ســالیان سال 
به پای حوزه فرهنگ بســته شــده بود، با 
روحیه، تدابیر و مدیریت فرهنگی شــهید 

آیت الله رئیسی باز شد.
در ادامه جلســه هیئت دولــت، وزیر علوم، 
تحقیقات و فناوری نیز ضمن ارائه گزارشی 
از شــاخص های مثبــت در زمینــه تحقق 
مرجعیت علمی کشور گفت: در دوره دولت 
مردمی با حمایت ها و همــت وزیر محترم 
راه و شهرســازی، اتفاقاتی در زمینه تأمین 
خوابگاه های متاهلی و مسکن اعضای هیئت 
علمی افتاد که بعضاً معــادل همه اقدامات 

انجام شده در ۴ دهه گذشته است.
دکتــر زلفــی گل همچنین بــا قدردانی از 
تلاش های معاون علمــی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری برای افزایش 

ظرفیت جذب و نگهداشت نخبگان از ۲۰۰ 
نفر به ۵۰۰ نفر، از رؤســای ســازمان های 
»برنامه و بودجه« و »اداری و اســتخدامی« 
نیز خواست که همکاری لازم را برای تسریع 
در تعریف شناسه اســتخدامی نخبگان به 

عمل آورند.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری نیز در این جلسه با اشاره 
به ایجاد سامانه ای تحت عنوان »کانکت«، 
به منظــور معرفــی امکانــات، زمینه ها و 
ظرفیت های داخلی و دریافت درخواســت 
ایرانیان فارغ التحصیلان دانشگاه های برتر 
دنیا برای بازگشت به کشــور گفت: در این 
چند ســال ۹ هزار نفــر از فارغ التحصیلان 
۲۰۰ دانشــگاه برتر دنیا، برای بازگشت به 

کشور در این سامانه ثبت نام کردند.
دکتر دهقانی فیروزآبادی بــا بیان اینکه از 
میان ثبت نام کنندگان ۱۵۰۰ درخواســت 
همکاری پســادکترا و بیش از ۴۰۰ استاد 
مدعو و درخواست فرصت متقابل داشتیم، 
افزود: بیش از ۱۲۲ پایگاه در داخل کشــور 
برای پذیرش و همکاری بــا این افراد ایجاد 
شــده و در این مدت ۸ هزار مورد همکاری 
موفق داشــته ایم. همچنین ســال گذشته 
۳۵۰ طرح فناورانه مشــترک داشــتیم که 
امســال از ۷۰۰ طرح فراتــر خواهد رفت و 
همه ایــن همکاری ها بــا ایرانیانی بوده که 
عموماً بین ۵ تا ۱۰ ســال خارج از کشــور 

بوده اند.
معاون علمــی و فناوری رئیــس جمهور با 
اشاره به اینکه سال گذشــته ۴۱۲ شرکت 
فناور و خلاق توســط همیــن ایرانیانی که 
به کشور بازگشــته اند، تأسیس شده است، 
اظهــار داشــت: همچنین بــا حمایت ها و 
تأکیدات شهید دکتر رئیسی برای تسهیل 
همکاری بــا ایرانیان متخصــص خارج از 
کشــور، تعدادی از همین فارغ التحصیلان 
دانشگاه های برتر توانســتند در سال های 
گذشــته دوره ســربازی خــود را در قالب 
همکاری هــای فناورانــه با شــرکت های 

داخلی بگذرانند.
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معاون وزیر کار اعلام کرد
 مشاغل خانگی در دولت سیزدهم از گوشه

 رینگ درآمد
معاون اشتغال وزیر کار ۱۰ درصد اشــتغال ایجادی در کشور را مربوط 
به حوزه مشاغل خانگی دانســت و با بیان اینکه مشاغل خانگی تا قبل از 
دولت سیزدهم منزوی بود اما در این دولت از گوشه رینگ درآمد، گفت 
که ایجاد ۷۷۵ هزار شــغل خالص در سه ســال اخیر، تک رقمی شدن 
نرخ بیکاری و کاهشی شــدن آمار بیکاری فارغ التحصیلان از اقدامات 
شاخص دولت سیزدهم اســت. محمود کریمی بیرانوند در یک نشست 
خبری به ارائه گزارش عملکرد ســه ســاله در دولت سیزدهم پرداخت 
و درباره ایجاد مشــاغل خانگــی گفت: یکی از اقدامــات تحولی دولت 
سیزدهم مشــاغل خانگی است که در حوزه تســهیلات و اعتباری که 
برایش در نظر گرفته شد، قابل مقایســه با دولت های قبل نبوده است. 
مشاغل خانگی طی سال های قبل منزوی بود ولی در دولت سیزدهم از 
گوشه رینگ درآمد و رونق گرفت.وی ادامه داد: خوشبختانه طی سال 
گذشــته ۵۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای بحث مشاغل خانگی توسط 
بانک مرکزی اختصاص یافت در حالی که تسهیلات مشاغل خانگی در 

سال ۱۳۹۹ جمعا ۲۰۰ میلیارد تومان بوده است.
معاون اشــتغال وزیر کار افزود: مجوزهای مشــاغل خانگی در دولت 
سیزدهم برخط و سه روزه صادر شــد و طبق آمارها ۱۰ درصد اشتغال 
ایجادی کشور در طول سه ســال اخیر مربوط به حوزه مشاغل خانگی 

بوده است.

۷۵۰ میلیون تومان به گزارشگران فرار مالیاتی 
پرداخت شد

رییس مرکز بازرسی و مبارزه با فرار مالیاتی و پولشویی سازمان مالیاتی 
گفت: در ســال ۱۴۰۲ حدود ۷۵۰ میلیون تومان پاداش برای گزارش 

دهندگان فرار مالیاتی در نظر گرفته شد.
 شــاهین مســتوفی، رئیس مرکز بازرســی و مبارزه با فــرار مالیاتی و 
پولشویی سازمان امور مالیاتی گفت: در سال ۱۴۰۲ حدود ۷۵۰ میلیون 
تومان پاداش بــرای گزارش دهندگان فرار مالیاتی در نظر گرفته شــد. 
این مبلغ پاداش به ۱۳۰ نفر که در ســامانه سازمان مالیاتی گزارش های 
فرار مالیاتی را ثبت کرده بودند، پرداخت شــده است.وی در مصاحبه با 
صدا و سیما خاطر نشان کرد: تاکنون این امکان فراهم بود که یک درصد 
ارزش فرار مالیاتی بعد از وصول را به گزارشــگر فــرار مالیاتی پرداخت 
کنیم، اما ما دنبال این هستیم تا با اصلاح آئین نامه، این سقف تا ۵ درصد 
ارزش فرار مالیاتی پــس از وصول افزایش یابد.رئیس مرکز بازرســی و 
مبارزه با فرار مالیاتی و پولشویی ســازمان امور مالیاتی افزود: همچنین 
به دنبال این هســتیم تا یک بخشــی از پاداش در مبــدا اعلام گزارش 
متناسب با ارزش و مستندات ارائه شــده به گزارشگر پرداخت شود که 

البته این موضوع نیازمند تصویب این اصلاحیه در مراجع بالاتر است.

وی یادآور شد: بر اساس دستورالعمل موضوع ۳۴ آئین نامه ماده ۲۱۹ 
قانون مالیاتی های مستقیم سازمان امور مالیاتی می تواند تا یک درصد 
از ارزش فرار مالیاتی را بعد از وصول به عنوان پاداش به گزارشــگر فرار 

مالیاتی پرداخت کند.

 کدام دولت ها بهترین عملکرد را در کاهش
 فقر داشتند؟

بر اســاس گزارشــی که مرکز آمار ایران در ابتدای تیر ماه منتشر کرده 
بود دولت ســیزدهم بهترین عملکرد را در کاهش شکاف طبقاتی داشته 
است. بر اساس گزارشی که مرکز آمار ایران در ابتدای تیر ماه منتشر کرده 
بود دولت ســیزدهم بهترین عملکرد را در کاهش شکاف طبقاتی داشته 
اســت.ضریب جینی از شــاخص های مهم اندازه گیری نابرابری توزیع 
درآمد است. اندازه این شاخص بین صفر )معرف جامعه ای با برابری کامل 
توزیع درآمد( و یک )نمایانگر عدم برابری توزیع درآمد در جامعه( تغییر 
می کند. هر چه شــاخص ضریب جینی بزرگ تر باشد به معنای نابرابری 
بیشتر در توزیع درآمد در جامعه است.بر اســاس گزارش مرکز آمار، در 
بین دولت هــای پس از انقــلاب، بهترین عملکرد را بر مبنای شــاخص 
ضریب جینی، دولت سیزدهم داشــته چراکه متوسط این شاخص در ۲ 
سال اول عملکرد دولت ســیزدهم ۰.۳۹۰ بوده و در این دو سال ضریب 
جینی نزولی بوده اســت.بدترین عملکرد را هم از لحــاظ برابری توزیع 
درآمد، دولت های خاتمی و رفســنجانی داشــتند که متوسط شاخص 
ضریب جینی در آن دولت ها ۰.۴۲۷ بوده اســت. شاخص ضریب جینی 

در دولت احمدی نژاد ۰.۴۰۷ و در دولت روحانی ۰.۳۹۱ بوده است.

از لحاظ تغییر ضریب جینی در انتهای هر دولت نســبت به ابتدای آن، 
بدترین عملکرد را دولت روحانی داشــت چراکه در اول دولت یازدهم 
ضریب جینی در کشــور ۰.۳۶۵ بود امــا در پایان دولــت دوازدهم به 
۰.۴۰۱ افزایش یافت و در آن ۸ ســال جامعه ایرانی با بیشــترین رشد 
نابرابری درآمدی مواجه شــد. برعکس دولت های نهم و دهم بهترین 
عملکــرد را در کاهــش نابرابری درآمد داشــتند و پــس از آن دولت 

سیزدهم قرار دارد.

و ارز نیمایی  تخصیص ۱.۳ میلیارد یور
و  به صنعت خودر

از ابتدای سال تا ۸ تیرماه امســال، بیش از ۲ میلیارد دلار برای واردات 
مورد نیاز صنایع خودرو و حمل و نقل تأمین شــده که ۱.۳ میلیارد دلار 
ارز نیمایی و ۷۴۰ میلیون دلار ارز توافقی بوده اســت. بر اســاس اعلام 
مرکز مبادله ارز و طلای ایران، از ابتدای ســال تا ۸ تیرماه امسال، بیش 
از ۲ میلیارد دلار بــرای واردات مورد نیاز صنایع خــودرو و حمل و نقل 
تأمین شده اســت. از این حجم، یک میلیارد و ۲۹۸ میلیون دلار با نرخ 
نیمایی و ۷۴۰ میلیون دلار با نرخ توافقی تأمین شــده است.همچنین 
از ابتدای امســال تا ۸ تیرماه برای کالاهای اساســی ۳ میلیارد و ۹۷۵ 
میلیون دلار، برای کالاهای تجاری و بازرگانــی مبلغ ۹ میلیارد و ۸۷۷ 
میلیون دلار و برای خدمات ۳۴۵ میلیون دلار و برای واردات در مقابل 

صادرات ۳ میلیارد ۲۲۰ میلیون دلار تأمین ارز صورت گرفت.

بازار

معاون وزیر صمت گفت: سازمان شهرک های صنعتی 
ابزاری ندارد که از همان ابتدا تشــخیص دهد خریدار 
زمین نیت دلالــی یا نیت تولید دارد؛ امــا اگر به دلایل 
غیرمعقول تولید صــورت نگیرد، زمیــن پس گرفته 
می شود.فرشــاد مقیمی مدیرعامل ســازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتی در مورد فروش زمین 
شهرک های صنعتی به دلالان اظهار کرد: کسی که به 
ما برای خرید زمین مراجعــه می کند حتماً مجوزهای 
لازم را دارد؛ ما صادرکننده جواز نیستیم بلکه پذیرنده 

جوازها هستیم.
وی افزود: ممکن اســت بنا به دلایل متعددی برخی از 
این افراد نتوانند برنامه های خود مبنی بر توسعه زمین 
و ساخت شرکت و کارخانه را پیاده کنند؛ در این صورت 
سازمان می تواند این زمین ها را پس بگیرد و به افرادی 
که قصد کار تولیدی دارند واگــذار کنند. البته زمین را 

فوراً پس نمی گیریم بلکــه ابتدا تمام جوانب 
مربوط به عدم پیشــرفت کار در زمین اعم از 
نبود ســرمایه در گردش، مشکلات بازاریابی 
و… را بررســی می کنیم و در صورتی که به 
این نتیجه برســیم کــه مالک فعلــی توان 
انجام کار تولیدی نــدارد، زمین پس گرفته 

می شود.
مقیمی در پاسخ به این ســوال که طبق گزارش مرکز 
پژوهش های مجلــس، برخی از افراد صرفــاً با اهداف 
دلالی در شــهرک های صنعتی زمین می خرند، گفت: 
ســازمان ابزاری ندارند کــه در ابتدا ســنجه بگذارد و 
متوجه شــود که خریدار با چه نیتی زمین را می خرد. 
ضمن اینکه قانون بهبود فضای کسب و کار تاکید دارد 
هر فردی که خواهان اخذ جواز برای احداث کارخانه در 
شهرک های صنعتی است باید بلافاصله جواز را بگیرد؛ 

پس هر کســی می تواند جواز بگیرد اما نیتی 
غیر از تولید داشته باشــد. در اینجا سازمان 
ابزاری از این جهت ندارد کــه از همان ابتدا 
تشــخیص دهد خریدار نیت دلالــی دارد یا 

نیت تولید.
معاون وزیر صمت با یــادآوری اینکه معمولاً 
برای اخذ زمیــن در شــهرک های صنعتی 
از طریق ســامانه واگذاری الکترونیک باید اقدام شود، 
گفت: هر کســی که جواز داشته باشــد به عنوان فعال 
اقتصادی شناخته می شود و محترم است اما اگر بعد از 
واگذاری زمین متوجه شویم فرد به دلایل غیرمعقول و 
غیرمنطقی نتواند نســبت به تولید اقدام کند، خلع ید 
می کنیم.همچنین سید حسن غضنفری معاون برنامه 
ریزی ســازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران نیــز چندی پیــش در رابطه با دلالــی زمین در 

شهرک ها ضمن اشــاره به اینکه دلالی در شهرک های 
صنعتی صرفه اقتصــادی ندارد، به مهــر گفته بود که 
»وقتی بــا فردی قــرارداد منعقد می کنیــم همزمان 
یک برنامه زمانبندی اجرای طرح هم اخذ می شــود؛ 
طرح ها به صورت تک به تک در کمیته پایش مســتقر 
در شــرکت های استانی بررسی می شــود. اگر طرحی 
از برنامــه زمانبندی خود عقب افتاده باشــد، با حضور 
سرمایه گذار دلایل عقب افتادگی را بررسی می کنند. 
اگر پس از بررسی های انجام شــده مشخص شد طرح 
توجیــه دارد بــا تطویل برنامــه زمانبنــدی موافقت 
می شود. اما اگر برنامه توجیه نداشته باشد یا متقاضی 
را متقاعد می کنند که انصراف دهــد و یا اینکه خلع ید 
صورت می گیرد. بــر همین مبنا هم در ســال ۱۴۰۲ 
حدود یک هزار هکتار از اراضی از همین مسیر بازپس 

گرفته شد. 

صمت

محمدحســین  مقدم  یک کارشــناس 
اقتصادی گفت: ســال ۹۲ کــه آخوندی به 
وزارت راه و شهرســازی رفــت، میانگیــن 
ساخت مسکن شــهری چیزی حدود ۸۳۰ 

هزار واحد بود.
 مسکن یکی از نیازهای اساسی است که هر 
انســانی برای زندگی به آن نیاز دارد. قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران هم با توجه 
به همین اهمیت بارها بر موضوع مســکن 
تأکید و در اصل ســی و یکم صراحتاً اعلام 
کرده که »داشتن مســکن متناسب با نیاز، 
حق هر فــرد و خانواده ایرانی اســت . دولت 
موظف اســت با رعایت اولویت بــرای آنها 
که نیازمندترند بخصوص روستانشــینان 
و کارگران زمینه اجــرای این اصل را فراهم 

کند.«
علاوه بــر تأکید قانون اساســی بــر تأمین 
مسکن، این بخش از این جهت هم اهمیت 
بالایی دارد چون پیشــران اقتصاد کشــور 
محسوب شده و بر اشتغال و رونق بخش های 
مختلف اقتصــادی به صورت مســتقیم و 

غیرمستقیم اثرگذار است.
بــه همین دلیــل دولت ها همــواره بخش 
زیادی از تمرکز خود را بــر روی این بخش 
قــرار داده و به نوعــی مســکن را ویترین 
عملکرد خود می دانند. با بررســی عملکرد 
دولت هــای مختلف می تــوان دریافت که 
بدتریــن دوره مسکن ســازی در کشــور، 
ســال های ۱۳۹۲ تا ۱۳۹۷ یعنی در زمان 

وزارت »عباس آخوندی« بوده است.

وضعیت ساخت مسکن از 1384 
تا 13۹۷

در این رابطه ســید طه حسین مدنی رئیس 
اندیشکده حکمرانی هوشــمند در گفت و 
گو با مهر با بیان اینکه آمــار بانک مرکزی و 
مرکز آمار مرجع خوبی برای بررسی کارنامه 
دولت های مختلف در بخش مســکن است؛ 
گفت: این آمار حاکی از این است که در دهه 
۸۰ به طور متوسط سالانه بیش از ۴۹۰ هزار 
واحد مسکن شهری در کشور ساخته شده 

است.
مدنی افــزود: همچنیــن این آمار نشــان 

می دهد که دولــت نهم و دهــم در فاصله 
ســال های ۱۳۸۴ تا ۱۳۹۲ از متوسط ۴۵۰ 
هزار واحد شــروع و در دوره ای بــه بالاتر از 
۸۰۰ هــزار واحــد هــم رســیده و در کل 
میانگین ساخت در حدود ۶۱۰ هزار مسکن 
شهری در ســال را ثبت کرده است. در این 
دوره نرخ متوسط ســاخت مسکن صعودی 

بوده است.
رئیس اندیشکده حکمرانی هوشمند با بیان 
اینکه از ۲۴ مرداد ۱۳۹۲ تا مهرماه ۱۳۹۷، 
یعنی در دوره وزارت عبــاس آخوندی، ما با 
بدترین رکوردها در بخش مســکن مواجه 
شــدمی، افزود: این عملکرد اثرات بســیار 
بدی بر اقتصاد کشور گذاشــت که آثار آن 
همچنان محســوس بوده و تا سال های آتی 

هم این اثرات ادامه خواهد داشت.

سقوط 60 درصدی ساخت مسکن 
در دوره عباس آخوندی

مدنی ادامه داد: ســال ۹۲ کــه آخوندی 
مســئولیت وزارت راه و شهرســازی را بر 
عهده گرفت؛ میانگین ســاخت مســکن 
شــهری چیزی در حدود ۸۳۰ هزار واحد 

بود اما زمانی که در ســال ۹۵ او از وزارت 
راه و شهرســازی کنار رفت این میانگین 
به ۳۶۰ هزار واحد رســیده بــود که یک 
کاهــش حــدوداً ۶۰ درصدی را نشــان 
می دهد. نکته جالب اینجاســت که رفتن 
آخونــدی از وزارت راه و شهرســازی، 
افزایش ۲۲ درصدی ســاخت مسکن در 

سال بعد را به همراه دارد.
وی با بیــان اینکــه در دوران وزارت آقای 
آخوندی به طور متوسط کمتر از ۴۲۵ هزار 
واحد در بخش دولتــی و خصوصی احداث 
شده اســت؛ گفت: عملکرد عباس آخوندی 
باعث شد شــدیدترین روند نزولی در تاریخ 
۲۰ ســاله کشور در ســاخت مسکن چه در 
بخش خصوصی و چــه در بخش دولتی رقم 
بخورد. چون علاوه بر اینکه جلوی بسیاری 
از پروژه هــای دولتــی گرفته شــد؛ بخش 
خصوصی هم کــه تا قبــل از آن در بدترین 
شــرایط ســالانه بیش از ۳۵۰ هزار واحد 
می ســاخت هم دیگر تمایلی بــه ورود به 

بخش مسکن نداشت.
مدنی خاطرنشــان کرد: عدم تمایل بخش 
خصوصی بــرای ورود به بخش مســکن و 

جلوگیری از ادامه پروژه های دولتی در زمان 
مســئولیت آخوندی را می توان در شاخص 
نرخ رشد تشکیل ســرمایه در بخش مسکن 

بررسی کرد.

آخوندی سرمایه گذاران را از بخش 
مسکن فراری داد

وی ادامه داد: شــاخص نرخ رشــد تشکیل 
ســرمایه در بخش مســکن از ورود سرمایه 
بخــش خصوصــی برای کســب ســود از 
ساخت و ســاز به جای دیگر بازارها و تزریق 
ســرمایه های دولتی در قالب تسهیلات به 
مردم برای خانه ســازی حکایــت دارد. در 
ســال ۱۳۹۴ این عدد منفــی ۱۱.۴ درصد 
بود و ســال ۱۳۹۵ هم یکی از شــدیدترین 
ســقوط های رشد تشکیل ســرمایه بخش 
خصوصی در ســاختمان به قیمــت ثابت 
ســال ۹۵ بوده که به منفــی ۱۵.۷ درصد 
رســید. همچنیــن در ســال ۱۳۹۷، یکی 
از شــدیدترین سقوط های رشــد تشکیل 
ســرمایه بخش دولتــی در ســاختمان به 
قیمت ثابت بوده که بــه منفی ۲۵.۹ درصد 

رسیده است.

به گزارش مهر، مدنی افزود: منفی شدن نرخ 
رشد تشکیل سرمایه در بخش مسکن یعنی 
دولت و بخش خصوصــی اعتبارات کمتری 
از دارایی های جاری خود را وارد این بخش 
کرده اند و با توجه به اینکه مســکن بر سایر 
بخش های اقتصــادی هم اثرگذار اســت؛ 
کاهش عرضــه خانه به خریــد کمتر اقلام 
ســاختمانی مانند میلگرد، بتــن و … و در 
نتیجه بیکاری در صنایع بالادســتی مانند 
فولاد و کارخانجات دست بالای ساختمانی 
و همچنین بیکاری کارگران ســاختمانی و 

حتی مهندسین ساختمانی منجر شد.
مدنی تصریح کــرد: به دلیــل ادامه اثرات 
و  راه  وزارت  در  آخونــدی  مدیریــت 
شهرسازی، این شــاخص تا دو سال بعد از 
رفتن او هــم همچنان منفــی ۱۹ و منفی 
۲۱ درصد بود و به طور متوســط در ۸ ساله 
منتهی بــه ۱۴۰۰ منفــی ۶.۸ درصد بود تا 
اینکه در سال ۱۴۰۰ به مثبت ۱۲.۶ درصد 
رسید و به دلیل اقبالی که طرح نهضت ملی 
مسکن ایجاد کرد از ســال ۱۴۰۰ به بعد به 

طور میانگین به مثبت ۳.۲ درصد رسید.
وی در توضیــح اثــر مســکن بــر بیکاری 
مســتقیم و غیرمســتقیم فعالین مرتبط 
با ایــن بخش هم گفــت: نرخ بیــکاری در 
ســال های ۱۳۹۷ و ۱۳۹۸ بالای ۱۰ درصد 
بود که ارتباط مســتقیمی با بخش مسکن 
دارد. با افزایش ساخت و ساز در کشور، نرخ 
بیکاری هم روند نزولی بــه خود گرفته و در 
سال ۱۴۰۲ تک رقمی شــده و به ۸ درصد 

رسیده است.

بدترین دوره مسکن سازی 
در 20 سال اخیر

رئیــس اندیشــکده حکمرانی هوشــمند 
خاطرنشــان کرد: بــه طور کلــی در دوره 
۵ ســاله وزارت عبــاس آخونــدی، رکورد 
کمترین تولید مسکن در سراسر کشور طی 
۲۰ ســال اخیر، پایین ترین میزان متوسط 
تولید مسکن در دوران تمامی وزرای حوزه 
مســکن ۲۰ سال اخیر و بیشــترین سقوط 
نرخ تولید مسکن در دوران انقلاب )سقوط 

۶۰ درصدی تولید( به ثبت رسیده است.

معاون وزیر صمت:ابزاری برای شناسایی دلالان زمین نداریم؛ خلع ید زمین های غیرفعال

پرداز؟ سازندگان »همستر کامبت«؛ نابغه های بازاریابی یا طنز
خریدار  »همســتر کامبــت« یک بازی 
تلگرامی ســاده نیســت بلکه یک محصول 
دیجیتالی اســت که با کلیک های بی وقفه 
کاربرانــی که در ســودای کســب درآمد 

هستند، کار می کند.
محبوبیــت »همســتر کامبــت«، رشــد 
انفجاری پیدا کــرده و بیش از ۲۰۰ میلیون 
کاربــر را جذب کرده اســت. ســرعتی که 
»همســتر کامبت« توانسته اســت کاربر 
جذب کنــد، خیره کننده بوده اســت. این 
بــازی تلگرامی، پس از عرضه توانســت در 
مدت ۷۷ روز، حــدود ۱.۸ میلیــون کاربر 
روزانه داشته باشــد و افزارهای درون بازی 
آن هم باعث شده اســت کانال های یوتیوب 
و شــبکه اجتماعی این بازی، رکوردشکن 

شوند.

چرا مردم »همستر کامبت« 
بازی می کنند؟

»همستر کامبت«، تجســم یک بازی ساده 
و قابل دسترس اســت که به مهارت نیازی 
ندارد. ایــن بازی هــا برای وقــت گذرانی 
هستند. در »همســتر کامبت« می توانید 
بدون فکر، مدام روی آواتار همســتر کلیک 

کنید تا سکه جمع کنید.
اگر ۱۰۰ میلیون کاربر این بازی، روزانه ۲۰ 
دقیقه زمان صرف کنید، تا اول ژوئن ســال 
۲۰۲۴، مجموعــا ۲ میلیــارد دقیقه زمان 
در »همســتر کامبت« صرف شــده است. 
در کمتر از ۳۰ روز بعد، تعــداد کاربران این 
بــازی، ۲ برابر شــد و بــه ۲۰۰ میلیون نفر 

رسید.

به نظر می رسد کســب پول راحت، انگیزه 
اصلی کاربــران بازی »همســتر کامبت« 
است، چرا که افراد امیدوارند این سکه های 
دیجیتالی، روزی به پول واقعی قابل تبدیل 
باشند. با توجه به پروژه های مشابهی مانند 
نات کوین که در ژانویه سال ۲۰۲۴ به عنوان 
یک بازی کلیکــی در تلگرام عرضه شــد و 
اکنــون ارز دیجیتالی عرضه کرده اســت، 
کاربران »همستر کامبت«، بی دلیل چنین 

امیدی نبسته اند.

نابغه های بازاریابی و شبکه اجتماعی
مغز متفکرهای ســازنده بازی »همســتر 
کامبــت«، نابغه هــای بازاریابــی بوده اند. 
آنها یک ارز مجازی را بــرای پرداخت پول 
اشتراک شــبکه اجتماعی، تماشای ویدئو 
و جذب کاربران جدیــد، طراحی کرده اند. 
این ارز، مجازی اســت اما دنبال کنندگان 
شــبکه اجتماعی، واقعی هســتند. نتیجه، 
۴۷.۴ میلیون مشترک تلگرام، ۳۰ میلیون 
کاربر یوتیــوب و ۱۰.۸ میلیون کاربر توییتر 
در مدت اندکی بیش از ســه ماه بوده است. 
بعلاوه، کانال یوتیوب »همســتر کامبت«، 
رکورددار رشد سریع کاربر در سطح جهانی 
شــده و در رکوردهای جهانی گینس آورده 

خواهد شد.
مهم تــر از همه، ســازندگان این بــازی از 
کاربران آن نمی خواهند پول سرمایه گذاری 
کننــد. بلکــه تمــام آنچــه از کاربــران 
می خواهند، وقت و تعامل آنها در فعالیت ها 
است. بنابراین، متهم کردن سازندگان این 
بازی به فریبکاری، دشــوار اســت. شاید تا 

حدود زیادی به این دلیل که افراد احساس 
امنیت می کنند و تا حدود زیادی، مجذوب 

این بازی شده اند.
از ســوی دیگر، آیــا کاری که آنهــا انجام 
می دهنــد، مشــکلی دارد؟ آنهــا در واقع 
افرادی را که به دنبال وقت گذرانی بوده اند، 
جذب کرده و به آنها فرصت داده اند این کار 
را با احتمال کســب درآمد در آینده، انجام 

دهند.
اما اجازه دهیــد یک قدم عقــب برداریم و 
در مفهوم مبادله وقت افــراد در ازای درآمد 

احتمالی، تفکر کنیم.
پروفسور جفری هینتون در مصاحبه اخیر 
با برنامه »بی بی ســی نیوز نایت«، نســبت 
به آینــده ای کــه در آن هــوش مصنوعی 
بسیاری از مشــاغل دنیا را حذف می کند، 
ابراز نگرانی کرد و هشــدار داد در حالی که 
هوش مصنوعی باعــث افزایش بهره وری و 
ثروت می شود، این پول نصیب ثروتمندان 
می شــود، نه افرادی که شــغل آنها از بین 
می رود و این برای جامعه بســیار بد خواهد 

بود.بیایید این موضوع را تجزیه و بررســی 
کنیم. تنها در چند ماه، »همستر کامبت«، 
مخاطبــان گســترده ای را بــا پتانســیل 
عظیمی برای کســب درآمد جــذب کرد. 
ساده ترین روش ها، شامل تبلیغات و انجام 

نظرسنجی ها است. 
اگر ذینفعــان مایل به پرداخت باشــند، در 
واقع یــک عرضــه می تواند اتفــاق بیفتد. 
با توجه بــه آگاهی روزافزون از »همســتر 
کامبت« و سکه های درون بازی آن، امکان 
تکرار موفقیــت نات کوین وجــود دارد یا 
شاید ما شاهد آن خواهیم بود که »همستر 
کامبت« در آینده به هوش مصنوعی مجهز 
شود و یک جهان همســتر را برای کاربران 

ایجاد کند؟
اما بیایید روی حال تمرکز کنیم. سازندگان 
بــازی مطمئنا درآمــد کســب می کنند 
امــا شــرکت کنندگان چطور؟ ایــن هنوز 
نامشخص است. با این حال، اگر پروژه های 
مشابه شــکل بگیرند و درآمد بالقوه داشته 
باشند، ممکن است این مکانیزم ارزش نگاه 

دقیق تری داشته باشد.

چرا به شکل همستر بازی می کنیم؟
بیایید از ملاحظات فعلی دســت برداریم و 
جسارت ســازندگان بازی را تحسین کنیم. 
رشد شــبکه اجتماعی و کانال های یوتیوب 
»همســتر کامبــت«، می تواند بــه نبوع 
بازاریابی نســبت داده شود. با این حال، مغز 
متفکرهای ســازنده »همســتر کامبت«، 
فقط بازاریاب نیســتند و این ایده متهورانه 
را داشــتند که یک »همســتر« را به عنوان 

شخصیت اصلی بازی قرار دهند. آیا تاکنون 
فکر کرده اید که چرا آنها یک »همســتر« را 

انتخاب کردند؟
انتخاب یک همســتر به عنــوان یک چهره 
مرکزی در »همســتر کامبت«، فراتر از یک 
جونده جذاب اســت که روی چرخ می دود. 
این انتخاب در واقع یک اشــاره هوشمندانه 
به یک رفتــار در بــازی مالی اســت که به 

»لمینگ« معروف است.
در اصطلاحات مالی، »لمینگ«،  به سرمایه 
گذارانی اطلاق می شــود کــه تصمیماتی 
می گیرنــد که تحــت تاثیــر جنبش های 
غیرمنطقــی بازار اســت. جالب اســت که 
»لمینگ« و »همســتر«، پسرعموهای دور 

هم هستند اما آیا این یک تصادف است؟
در بــازی »همســتر کامبــت«، کاربران با 
تراشــیدن همستر، کارشناســان را شروع 
می کننــد. این شــروع اســتعاره ای از یک 
رفتار در دنیای فاینانس اســت. در محافل 
مالی، تراشیدن »همســتر« یا »لمینگ«، 
به سرمایه گذاران فصلی اشــاره دارد که از 
ذهنیت گله ای تــازه واردها بهــره برداری 
می کننــد که کاملا شــبیه طنزی اســت 
که ســازندگان »همســتر کامبت« روی 

کاربرانشان بکار می بندند.
بر اساس گزارش کوین تلگراف، یک فرضیه 
دیگر هم برای نقش »همستر« در این بازی 
وجود دارد. ســازندگان، ظاهرا یک همستر 
خانگی با نام مشــابه مدیرعامل داشتند که 
برایشان عزیز بود و یه یاد این همراه دوست 
داشتنی، او را با همستر مدیرعامل در داخل 

این بازی، جاودانه کردند.
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معاون امنیتی و انتظامی استاندار تهران خبر داد
اتخاذ تمهیدات امنیتی لازم برای برگزاری دور 

دوم انتخابات در پایتخت
 معاون امنیتی و انتظامی اســتاندار و رییس کمیتــه امنیت انتخابات 
تهران از اتخاذ تمهیدات امنیتی لازم بــرای برگزاری دور دوم انتخابات 

ریاست جمهوری در پایتخت خبر داد.
 محســن نایبی صبح دوشــنبه در جلســه کمیته امنیتی که با حضور 
مســؤولان مربوطه در اســتانداری تهــران برگزار شــد، ضمن تقدیر 
از حضور مردم در پــای صندوق های رأی اظهار کــرد: از همه نیروها و 
عوامل امنیتی برای برگزاری ســه انتخاباتی که از اســفند ماه ســال 

گذشته تا کنون برگزار کرده ایم تشکر می کنم.
نایبی با بیان اینکه امنیت و ســلامت در ســه انتخابات برگزار شده به 
خوبی محقق شده است گفت: برای برگزاری انتخابات ۱۵ تیر نیز تمام 
تمهیــدات امنیتی و انتظامی پیش بینی شــده و آمــاده برگزاری این 

آزمون سیاسی هستیم.
معاون امنیتــی و انتظامی اســتاندار تهران بیان کــرد: در مرحله دوم 
انتخابات ریاســت جمهوری نیز تمام مأموران امنیتی و انتظامی از آغاز 
رأی گیری تا پایان شــمارش آرا در محل های شــعب اخذ رأی حضور 

خواهند داشت.
وی عنــوان کــرد: در دور اول انتخابــات ریاســت جمهوری شــاهد 
هیچ مشــکلی در امر برگزاری نبودیــم و کار با هم دلــی و هم افزایی 
دســتگاه های امنیتی، انتظامی، اطلاعاتی، خدمات رسان ها انجام شد 

و امیدوار هستیم همین روند در انتخابات ۱۵ تیر ادامه داشته باشد.
رئیس ستاد امنیت انتخابات اســتان تهران با بیان اینکه صندوق های 
رأی که در مرحلــه اول انتخابات ریاســت جمهوری مورد اســتفاده 
قرار گرفتند هنوز پابرجا هســتند، افزود: برای جابــه جایی تعرفه ها، 
دســتگاه های احراز هویــت و صندوق هــای اخــذ رأی در ۱۵ تیرماه 

تمهیدات لازم اتخاذ شده است.

سازمان ثبت احوال هشدار داد
از انتشار تصویر مدارک هویتی در فضای مجازی 

خودداری کنید
اسناد و مدارک هویتی، سند رسمی و اطلاعات هویتی هر شخص است 
و طبق ماده ۳۴ قانون ثبت احوال، افشای اطلاعات مذکور ممنوع است.

 ســازمان ثبت احوال اعلام کرد: اســناد ثبت احوال اصلی ترین سند 
هویتی شهروندان اســت و اطلاعات وقایع و احوال شخصیه افراد طبق 

قانون در آن به ثبت می رسد و سند رسمی کشور محسوب می شود.
این مدارک و اطلاعات از حساســیت بالایی برخوردار بوده و تمام افراد 
باید ضمن حفظ و نگهداری از این اسناد و اطلاعات، از انتشار اطلاعات 

و تصاویر مدارک هویتی خود در فضای مجازی جدا خودداری کنند.
افراد سودجو در فضای مجازی تحت عناوین مختلف فعالیت می کنند و 
در فرآیند ثبت نام مدارک هویتی شهروندان را اخذ نموده و با استفاده از 

این اسناد اقدام مجرمانه خود را انجام می دهند.

طبق قانون دریافت کپی شناســنامه و کارت ملی توسط دستگاه های 
اجرایی ممنوع می باشد و دستگاه های اجرایی در راستای تحقق اهداف 
توسعه دولت الکترونیکی، استنادپذیری الکترونیکی، کمک به مقابله 
با سو اســتفاده های احتمالی و جعل اســناد هویتی، افزایش سلامت 
اداری و تســهیل ارائه خدمات به مردم، باید با اتصال به پایگاه سازمان 
ثبت احوال کشــور نســبت به احراز هویت برخط اقــدام و از اخذ کپی 

مدارک هویتی )شناسنامه و کارت ملی( خودداری کنند.

بستری شدن 4۷ زائر در بیمارستان
تداوم خدمت رسانی به حجاج

رئیس مرکز پزشــکی حج و زیارت هلال احمر از تداوم خدمت رسانی 
به حجاج و بستری شــدن ۴۷ زائر در بیمارستان برای درمان تخصصی 

خبر داد.
 سید علی مرعشی، رئیس مرکز پزشکی حج و زیارت هلال احمر گفت: 
از شــروع عملیات بهداشــتی و درمانی هلال احمر در حج تمتع سال 
جاری، یک میلیون و ۱۴۶ هزار و ۲۰۵ خدمت )شــامل ویزیت عمومی 
و تخصصی، دارو و نســخه، خدمات پا را کلینیک، پرســتاری، امداد و 
انتقال و....( به زائران ارائه شــده که از این میزان، یک میلیون و ۸۸ هزار 
و ۶۱۷ خدمت در مکه و مشاعر و ۵۷ هزار و ۵۸۸ خدمت در مدینه ارائه 
شده است. در حال حاضر ۲۸ زائر در بیمارستان هلال احمر و ۱۹ زائر در 

بیمارستان سعودی بستری هستند.
وی افزود: تا امروز ۲۴ زائر ایرانی در عربستان جان باخته اند.

این مقام مسئول در هلال احمر تاکید کرد: پرسنل هلال احمر تا زمان 
بازگشت آخرین زائر از کشور عربســتان به خدمات دهی ادامه خواهند 
داد و تلاش می شود تا زائران در معرض خطر پزشکی، سریع تر به کشور 

بازگردند.
گفتنی اســت که ۳۸۰ نفر کادر بهداشــتی و درمانی هلال احمر برای 
خدمت به زائران در عربســتان حضور دارند. )به ازای هر ۶۰۰ زائر یک 
پزشک انتخاب شده تا خدمات بهداشــتی و درمانی را ارائه دهند.( این 
کادر شامل پزشکان، پرســتاران، امدادگران و … هلال احمر با فعالیت 
۲۴ ساعته، آماده خدمت رســانی و ارائه خدمات بهداشتی و درمانی به 

حجاج ایرانی هستند.

ح  جمع آوری ۲۷۸ متکدی و کودک کار در طر
ساماندهی آسیب های اجتماعی

شــهردار منطقه ۲۱ تهران از جمع آوری ۲۷۸ متکدی و کودک کار در 
طرح ساماندهی آسیب های اجتماعی در این منطقه خبر داد.

 در نشســت قرارگاه مراقبــت اجتماعی محلات منطقه کــه با حضور 
محمدرضا پوریا فر شــهردار منطقــه ۲۱ تهران، ســید محمد نقیب 
سرپرست سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران، 
احمد بهشتی سرپرست معاونت امور فرهنگی و اجتماعی منطقه ۲۱، 
شهرداران نواحی و مدیران اجرایی معاونت امور فرهنگی و اجتماعی و 
معاونت خدمات شهری و محیط زیست منطقه، نمایندگان سازمان فرا 
جا و نیروی اجراییات منطقه برگزار شــد؛ به عملکرد منطقه در اجرای 
طرح فوریتی جمع آوری متکدیان، معتادین متجاهر و کتفی ها و کولی 

ها در ۳ ماه اول سال ۱۴۰۳ پرداختند.
محمدرضا پوریا فر شهردار منطقه ۲۱ تهران در ابتدای این جلسه ضمن 
خیرمقدم به مهمانان بیان کرد: با پیگیری هــای جهادی همکاران در 
سطح شهر تهران و منطقه و با رفع کمبود زیر ساخت ها و ظرفیت سازی 
در منطقه توانستیم تا حدود بسیار بالای اقدام به جمع آوری معتادین، 
متکدیان، کــودکان کار کنیم، تــا بتوانیم این افراد را احیــا کنیم و به 

جامعه و خانواده برگردانیم.

دیوار

رئیس پلیس فضــای تولید و تبــادل اطلاعات تهران 
بــزرگ از شناســایی و دســتگیری یــک کلاهبردار 
اینترنتی که با اپلیکیشــن رسیدســاز جعلی اقدام به 
کلاهبــرداری از تعدادی از شــهروندان کرده بود خبر 
داد.سرهنگ داوود معظمی گودرزی رئیس پلیس فتا 
پایتخت گفت: یکی از شــهروندان به پلیس فتا تهران 
بزرگ مراجعه و مدعی شــد قصد فــروش فرش های 
منزل خود در ســایت های خرید و فــروش کالاهای 
دست دوم را داشــته که مورد کلاهبرداری قرار گرفته 

است.
این مقام انتظامی اظهار داشــت: شاکی در ادامه گفت 
فرش ها را آگهی کردم و پس از دقایقــی فردی با بنده 
تماس گرفت و پس از توافق ابتدایــی و اخذ آدرس به 
درب منزل ما مراجعه کرد و پس از مشاهده ی فرش ها 
و توافق نهایی شماره کارت بانکی ام را گرفت و با اعلام 

مشخصات بنده و نشان دادن رسید پرداخت 
مبلغ مورد نظر در تلفن همراهش فرش ها را 
با یک خودرو پیــکان وانت بار زد و رفت و بعد 
از بررسی حساب بانکی متوجه کلاهبرداری 

شدم.
وی افزود: تعداد دیگری از شهروندان نیز در 
خصوص ســرقت به این روش به این پلیس 

مراجعه کردند و با شرح شکایتشان مشخص شد متهم 
همه این افراد مشترک است و تمام شکات این پرونده 
بدون اطمینان پیدا کردن از واریز وجه به حساب خود 
و صرفاً با مشاهده مشــخصات خود در صفحه نمایشگر 
تلفن همراه متهم و نرم افزار رســید ســاز جعلی اقدام 
بــه تحویل کالا بــه مجرم شــده اند کــه در نهایت به 

کلاهبرداری ختم شده است.
ســرهنگ معظمی گودرزی با اشــاره به اینکه تعداد 

شــکات پرونده در حین رســیدگی به بیش 
از چهل نفر رســیده و همچنــان نیز در حال 
افزایش اســت بیان داشــت: کارشناســان 
پلیس فتا تهران بــزرگ اقدامات تخصصی 
خــود را آغــاز کردنــد و پــس از تحقیقات 
گســترده و همه جانبه ردپای مجــرم را در 
فضای مجازی شناســایی کردنــد و پس از 
تشــریفات قضائی این شــیاد اینترنتــی در حالی که 
مشــغول کلاهبرداری از یکی دیگر از شــهروندان بود 

دستگیر و به پلیس فتا منتقل شد.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: مجرم پس از حضور 
در پلیس فتا پایتخــت و مواجهه با شــکات پرونده به 
جرم خود اقرار کرد و اظهار داشت پس از جلب اعتماد 
فروشنده و وارد کردن شماره کارت اعلامی در یک نرم 
افزار همراه بانک اصلی مشــخصات شاکی را به دست 

می آوردم و با ورود به اپلیکیشــن رســید ساز جعلی 
و وارد کــردن اطلاعات وی یک رســید جعلی واریز به 
فروشندگان نشان می دادم و با بهانه هایی مثل اختلال 
در سامانه های پیامکی بانک ها با تحویل کالا به سرعت 

از محل خارج می شدم.
رئیس پلیس فتا تهران بزرگ با اشــاره به اینکه متهم 
ایــن پرونــده در مجموع حــدود پنج میلیــارد ریال 
کلاهبرداری کرده بود توصیه کرد: لازم اســت افراد در 
زمان معامله ابتدا با بررسی حساب بانکی خود از واریز 
پول به حساب خود اطمینان حاصل کرده و سپس کالا 
را تحویل خریدار بدهنــد و در صورت اطلاع از هرگونه 
فعالیت مجرمانه در فضای مجــازی مراتب را از طریق 
مرکــز فوریت های ســایبری به شــماره ۰۹۶۳۸۰ و 
 www.fata.gov.ir یا ســایت پلیس فتا بــه آدرس

گزارش کنند.

پلیس

مهتاب چابوک   بنا بر آمار رسمی معاونت 
علمی تعــداد شــرکت های دانش بنیان در 
تیرماه سال ۱۴۰۳ نســبت به سال ۱۴۰۰ 
حدود ۵۰ درصد رشــد داشته و بازار فروش 
شرکت ها نیز در دولت سیزدهم ۳ برابر شده 

است.
توجه به دانش پایگی اقتصــاد، تولید داخل 
و توسعه کمی و کیفی شــرکت های دانش 
بنیان همواره مورد تاکید دولت ســیزدهم 
در ۳ ســال اخیر بوده اســت به طوری که 
آمارهــا هم ایــن ادعــا را تایید مــی کند. 
براساس آمار رسمی معاونت علمی به لحاظ 
کمی شــرکت های دانش بنیان در ســال 
۱۴۰۳ نسبت به دوره قبل رشد ۵۰ درصدی 
داشــته اند و به دنبال رشــد کمی شرکت 
ها، اشــتغال نخبگان و فــارغ التحصیلان 
دانشــگاهی در این شــرکت ها با رشد قابل 

توجهی رو به رو بوده است.

نگاهی به آمار افزایش شرکت های 
دانش بنیان در دولت سیزدهم

در ۳ سال اخیر با رشد نسبتاً قابل قبولی در 
تعداد شــرکت های دانش بنیان و اشتغال 
آفرینی این شــرکت ها مواجه بودیم که این 
موضوع به خصوص در سال ۱۴۰۱ با توجه 
به نامگذاری شعار ســال به »تولید، دانش 
بنیان، اشتغال آفرین« بسیار پررنگ تر بود. 
به طوری که از ۶۶۳۲ شرکت در سال ۱۴۰۰ 
به ۸۲۶۰ شرکت در ســال ۱۴۰۱ و ۹۷۳۳ 
تعداد شرکت در سال ۱۴۰۲ رسیده ایم. در 
حال حاضر نیز ۹۹۷۰ شــرکت دانش بنیان 
به تائید معاونت علمی، فنــاوری و اقتصاد 
دانش بنیان رســیده که این تعــداد ۸۶۱ 
شرکت فناور، ۲۳۳۷ شرکت نوآور و ۶۷۷۱ 
شــرکت به صورت نوپا تائید شده اند. بر این 
اساس تعداد شرکت های دانش بنیان در تیر 
ماه سال ۱۴۰۳ نسبت به سال ۱۴۰۰ حدود 

۵۰ درصد رشد داشته است.

رشد ۵۵ درصدی اشتغال فارغ 
التحصیلان در شرکت های دانش بنیان

نکته قابل توجه آنکه این شرکت ها با ایجاد 
زیرســاخت لازم به منظــور بهره بــرداری 
تخصصــی  و  فنــی  توانمندی هــای  از 
فارغ التحصیلان دانشــگاهی توانسته اند در 
تیرماه ســال ۱۴۰۳ امکان اشــتغال برای 
بیش از ۴۰۷ هــزار نفر را فراهــم آورند که 
نســبت به ۲۶۳ هزار نفر در ســال ۱۴۰۰، 

رشد حدود ۵۵ درصدی داشته است.

سرعت دریافت مجوز دانش بنیانی
 ۵0 درصد افزایش یافت

از طرفی حمایت از شــکل گیــری و بزرگ 
شــدن شــرکت های دانش بنیان یکی از 
اهداف معاونت علمــی در این دوره بود و در 
این راســتا تلاش شــد فرآیند دانش بنیان 
شدن شرکت های دانش بنیان تسریع شود 
و به گفته مســئولان معاونت علمی سرعت 
دریافت مجــوز دانش بنیانی شــرکت ها، 

افزایش ۵۰ درصدی داشته است.

در همیــن رابطه رضا اســدی فــر معاون 
توسعه شــرکت های دانش بنیان در گفتگو 
با مهر اعلام کرده اســت که فرایند ارزیابی 
شــرکت های دانش بنیان، در طول ۳ سال 
به طور متوســط از حدود ۹۰ روز به زیر ۴۰ 
روز رســیده و حداکثر زمان ارزیابی از ۳۰۰ 
روز به ۷۰ روز کاهش یافته است. همچنین 
برای شــرکت های نوپا که ۸۰ درصد سبد 
شــرکت های ما را دارند، ارزیابی به صورت 
غیر حضوری و زمان آن بــه کمتر از ۲۰ روز 
رسیده و برای شــرکت های نوآور و فناور با 
توجه بــه اینکه حتماً نیاز بــه بازدید دارند، 
زمان ارزیابی در حدود یک مــاه انجام می 

شود.

تغییر نظام ارزیابی شرکت های 
دانش بنیان بعد از حدود 10 سال

یکی دیگــر از اتفاقــات خوبی کــه در این 
دوره رقــم خــورد، تغییر »نظــام ارزیابی 
شــرکت های دانش بنیــان« بــود کــه از 
مردادماه سال ۱۴۰۲ اجرایی شد. در آیین 
نامــه جدید که توجــه به »اقتصــاد دانش 
بنیان« را به جای حمایت صــرف از دانش 
بنیان ها دنبال می کند، به ارزیابی مســتمر 
میزان فروش شــرکت ها، کاهش ســرعت 
فراینــد دانش بنیان شــدن شــرکت ها، 
اشتغال تخصصی شرکت ها، سطح فناوری 
و تســلط بر دانش فنی و … توجه شــده و 
شاخص ها و فرایندهای ارزیابی شرکت ها به 

طور کل تغییر یافته است.

سیر صعودی آمار فروش شرکت های 
دانش بنیان در 3 سال

شاخص بعدی درباره شــرکت های دانش 
بنیان موضوع درآمد آنها اســت که افزایش 
آن ارتباط مســتقیمی با بلوغ زیســت بوم 
اقتصاد دانش بنیــان دارد در همین رابطه 
یکــی از برنامه های اصلــی معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان در دوره جدید 
افزایش درآمــد و به تبع آن افزایش ســهم 

اقتصاد دانش بنیان از تولید ناخالص داخلی 
اســت. اســدی فر می گوید: آمار رســمی 
فروش شــرکت های دانش بنیان حاکی از 
آن اســت که میزان فروش این شــرکت ها 
از میزان فروش این شــرکت ها از ۲۱۵ هزار 
میلیارد تومان در سال مالی ۱۳۹۹ به ۲۲۳ 
هزار میلیارد تومان در ســال مالی ۱۴۰۰ و 
به حدود ۴۰۷ هزار میلیارد تومان در ســال 
مالی ۱۴۰۱ افزایش داشــته اســت و پیش 
بینی می شــود این عدد برای ســال مالی 
۱۴۰۲ کــه در تیرمــاه ۱۴۰۳ مشــخص 
می شــود، به بیــش از ۶۰۰ هــزار میلیارد 
تومان برســد.معاون توســعه شرکت های 
دانش بنیان معاونت علمی، ســهم فروش 
شرکت های دانش بنیان از GDP براساس 
آخرین آمار احصا شــده در ســال ۱۴۰۲ را 

حدود ۳ درصد اعلام کرد.

۹۹8 شرکت در سال مالی 1401 
مشمول معافیت مالیاتی شدند

به منظور جهت دهی حمایت های مالیاتی 
به ســمت توســعه نوآوری و اقتصاد دانش 
بنیان، برخی شــرکت ها با احراز شــرایط 
خاص می توانند بــرای فعالیت های تحقیق 
و توســعه ای خود از اعتبار مالیاتی استفاده 
کنند. حمایت های مالیاتی از همان ســال 
اول اجرای قانون »حمایت از شــرکت ها و 
مؤسســات دانش بنیان« با هــدف کاهش 
هزینه های شرکت ها و ســوق دادن آنها به 
انجام فعالیت های تحقیق و توسعه در سال 
۱۳۹۲ آغاز شــد و در ایــن دوره مهمترین 
حمایت مالیاتی برای شــرکت های دانش 
بنیان، معافیت مالیات بر درآمد شــرکت ها 
و موسسات دانش بنیان بوده است که بر این 
اساس ۱۰۹۸ شرکت برای سال مالی ۱۴۰۰ 
و ۹۹۸ شــرکت برای ســال مالــی ۱۴۰۱ 

مشمول معافیت مالیاتی شدند.

2 سرفصل اعتبار مالیاتی اضافه شد
پس از تقریباً یک دهه اجرای قانون حمایت 

از شــرکت ها و مؤسســات دانش بنیان، با 
تصویب قانون مترقی جهــش تولید دانش 
بنیان، ابزارهای حمایت مالیاتی ارتقاء پیدا 
کرد و ۲ ســرفصل اعتبار مالیاتی »تحقیق 
و توســعه« و اعتبــار مالیاتی »ســرمایه 
گذاری« به ســبد حمایت های دانش بنیان 
اضافه شد.براساس این ماده قانونی، معادل 
هزینه های انجام شده در پروژه های تحقیق 
و توســعه به عنوان اعتبار مالیاتی با قابلیت 
انتقال به سنوات آتی به شــرکتهای دارای 
پروانه بهــره بــرداری یا مجــوز فعالیت از 
مراجع ذیربط اعطا خواهد شــد و معادل آن 
از مالیات بر عملکرد مربوط به ســال انجام 
هزینه مذکور یا سال های بعد کسر می شود.

تصویب 4,200 میلیارد تومان برای 
1۵00 پروژه تحقیق و توسعه

بر ایــن اســاس فعالیت هــای اجرایی این 
حمایت ها آغــاز و در ســال ۱۴۰۲ بیش از 
۱۵۰۰ پروژه تحقیق و توســعه برای ۵۲۷ 
شرکت اعم از دانش بنیان و غیر دانش بنیان 
به ارزش بیــش از ۴,۲۰۰ میلیــارد تومان 

اعتبار مالیاتی تصویب شد.
رضا اسدی فر معاون توســعه شرکت های 
دانش بنیان معاونت علمی، درباره جزییات 
بهره مندی از اعتبار مالیاتــی گفته بود که 
اعتبار مالیاتی »تحقیق و توســعه« سقف 
ندارد و همه شــرکت های دانش بنیان از آن 
بهره مند می شــوند. جنــس پژوهش ها در 
قالب پروژه ها تعریف می شــود؛ بدین معنا 
که ورودی، خروجی ســرفصل ها و هزینه 
های تخمینی تقریباً مشخص است و سالانه 
میزان این هزینه کردها بررســی شده وآن 
بخشی که مشــمول اعتبارهای مالیاتی می 
شود به اداره مالیات اعلام شــده و از میزان 

مالیات شرکت ها کاسته می شود.
وی همچنیــن دربــاره نحــوه تخصیص 
اعتبار مالیاتی به »ســرمایه گذاری« ها نیز 
توضیح داد و گفت: سرمایه گذاری ها به دو 
صورت انجام می پذیرد؛ نخســت مستقیم 

اســت که طی آن بــه میــزان ۳۰ درصد از 
ســرمایه گذاری از مالیات کســر می شود 
و دوم ســرمایه گذاری از طریق صندوق ها 
اســت که آن ۱۰۰ درصد مالیات عملًا کسر 
خواهد شــد منتهی اختصــاص این جنس 
اعتبارهای مالیاتی برخلاف بخش »تحقیق 
و توسعه« که سالانه بود، بعد از اتمام پروژه و 

بهره برداری کامل تخصیص می یابد.
آنطور که اســدی فرد گفته اســت شرکت 
هایی که فروش بیشتری دارند مثل شرکت 
های »نوآور« و »فناور«، نوع محصول دانش 
بنیــان آنها اهمیــت دارد و حتمــاً باید آن 
محصول در لیست محصولاتی که مشمول 
معافیت هســتند، قرار بگیرد. بر این اساس، 
اگر تمام محصولات این شرکت ها در لیست 
مشــمولین معافیت قرار بگیرد، کلًا معاف و 
اگر بخشی در لیست باشد به همان میزانی 
که با لیســت تطابق پیدا می کننــد از این 

اعتبارات بهره مند خواهد شد.

ابتکار معاونت علمی برای راه اندازی 
مجموعه های دانش بنیان مردم نهاد

در حوزه توســعه دانــش بنیان هــا اخیراً 
معاونــت علمی، در یک اقــدام ابتکاری که 
در راســتای تحقق شــعار جهش تولید با 
مشــارکت مردم صورت گرفت، از گفتمان 
ســوم خود تحت عنــوان »مجموعه های 
دانش بنیان مــردم نهــاد« رونمایی کرد. 
براســاس این طرح که مخاطــب آن آحاد 
مردم هستند، توانمندی هایی که در زیست 
بوم فناوری و نوآوری شــامل شرکت های 
دانش بنیان، خلاق و فنــاور، صندوق های 
پژوهش و فناوری و سایر اجزا وجود دارد، با 
کمک مردم شکوفا خواهد شد. بسترسازی 
دانش بنیــان برای نهضت تولیــد مردمی، 
جمع ســپاری مردمی برای تولید نوآورانه، 
ارتقــا بهــره وری تولید مردم با کاربســت 
فنــاوری و ارتقــا زنجیــره ارزش ظرفیت 
های بومــی با کاربســت فنــاوری ۴ مدل 
پیش بینی شــده برای فعالیــت مجموعه 
های دانــش بنیان مردم نهاد به شــمار می 
رود که جزییــات آن در مصاحبــه امهر با 
دســتیار معاون علمی رئیس جمهور در امر 

مردمی سازی تشریح شد.
حمایــت از دانش بنیان هــا دغدغه ای بود 
که رییس جمهور شــهید همواره طی سال 
های گذشته بر آن تاکید کرده بود؛ به طوری 
که تاکید داشــت با توجه به اینکه توســعه 
فعالیت هــای دانش بنیان ایجاد اشــتغال، 
رشــد تولید و پیشــرفت فناورانه را در پی 
دارد، هر نوع حمایت مالی، ارائه تسهیلات و 
تخصیص منابع به فعالیت های دانش بنیان 
در دستور کار قرار داشــته باشد و آن را یک 
سرمایه گذاری می دانست. آمارهای توسعه 
ای دانش بنیان ها در حــوزه های مختلف 
اعم افزایش کمی شرکت های دانش بنیان، 
افزایش اشــتغال فارغ التحصیلان، رشــد 
فروش شرکت و همینطور افزایش صادرات 
دانش بنیان های ایرانی نشان می دهد، این 

دغدغه و ماموریت بر زمین نماند.

خریدار  مدیــرکل امور زنــان و خانواده 
شهرداری تهران از برگزاری جشنواره های 
متنوع تابســتانی ویژه زنــان و دختران در 
پایتخت خبر داد. اردوی تفریحی و فراغتی 
دختران ۱۲ تا ۱۸ ســال ویژه خانواده زنان 
توانمند و سرپرست خانوار مناطق ۲۲ گانه 
تهران در مجموعه »شــهربانو« بوســتان 
ولایت تهران برگــزار شــد.مریم اردبیلی 
در مراســم افتتاحیه این اردوی تفریحی و 
فراغتی اظهار کرد: زنان سرپرســت خانوار 
جز افتخــارات تهران هســتند، زنانی که با 
تمام دشــواری ها و ســختی ها توانسته اند 
دخترانــی به خوبی شــما پــرورش داده و 
بزرگ کنند.مشاور شهردار و مدیرکل اداره 
کل امــور زنان و خانواده شــهرداری تهران 

افزود: امروز شــما دختران عزیز در این اردو 
آمده اید تا یک روز شاد، پرنشاط و پرتحرک 
را با تمام امکاناتی که در اختیارتان گذاشته 
شده برای خود رقم بزنید. دوستان ما بسیار 
تلاش کرده اند که امروز روز بســیار خوب و 

خاطره انگیزی برای شما باشد.
وی با بیــان اینکــه دختران نور چشــم و 
امیدمان بــرای آینــده شــهر و ایران مان 
هستند؛ گفت: توجه به اوقات فراغت بسیار 
مهم است تا جایی که گاهی این موضوع یک 
اصل برای زندگی است. هر چند که مدرسه، 
تلاش و فعالیت های مختلف نیز بسیار مهم 
هســتند. اما امروزه در دنیــا اوقات فراغت، 
نحوه گــذران آن و تجربه هایــی که در این 
پروســه زمانی می توانیم برای خودمان رقم 

بزنیم به شــدت برای آینده مان سرنوشــت 
ســاز و مؤثر خواهــد بود.مدیــر کل امور 
زنان و خانواده شــهرداری تهران خطاب به 
دختران حاضر در برنامه تصریح کرد: اکنون 

که ابتدای تابســتان هســتید، با تلاش از 
تمامی روزهای آن نهایت اســتفاده را ببرید 
و با توجه به ذائقه و علاقه مندی های تان در 
رویدادها، خلاقیت هــا و تیم های مختلف 
شرکت کنید. قدر دوران درخشان نوجوانی 
را بدانید و از فرصت هــا و تجربه های پیش 
رو نهایت اســتفاده را ببرید.اردبیلی با اشاره 
به برگــزاری رویدادهای متنوع تابســتانی 
ویژه زنان و دختران شــهر تهران هم گفت: 
رویدادهای تابســتانی بیشــماری از سوی 
اداره کل امــور زنان و خانواده شــهرداری 
تهــران برگزار می شــود کــه فعالیت های 
محیط زیســتی، فناوری، هوش مصنوعی، 
کارهای هنری و ادبــی برخی از موضوعات 
رویدادها هســتند. علاقه مندان می توانند 

با توجه اطلاع رســانی های حوزه فرهنگی 
و اجتماعــی اداره کل امور زنــان و خانواده 
شهرداری در این رویدادها شرکت کنند.به 
گفته مشاور شــهردار تهران در امور زنان و 
خانواده، قراراســت در تابستان سال جاری 
اردوی تفریحــی و فراغتی دیگــری ویژه 
دختــران زنان سرپرســت خانــوار برگزار 
شود.شایان ذکر است؛ این اردوی تفریحی 
فراغتی ویژه فرزندان ۱۲ تا ۱۸ ســال زنان 
سرپرست خانوار همراه با امکان برخورداری 
از امکانات ورزشی شامل دوچرخه سواری، 
شــنا و همچنین بازی و شــرکت در برنامه 
مفرح از ســوی اداره کل امور زنان و خانواده 
شــهرداری تهــران در مجموعه شــهربانو 
بوستان ولایت منطقه ۱۹ تهران برگزار شد.

خریدار ۷۰ تخته فرش با رسیدجعلی به دام افتاد
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»حبس مجرد« در بوته نقد و بررسی
 نشست نقد و بررســی فیلم ســینمایی »حبس مجرد« به کارگردانی 
محمدحســام حدادیان توســط گروه ســینمایی »هنروتجربه« در 

پردیس سینمایی چارسو برگزار می شود.
به گــزارش  روابط عمومی فیلم، فیلم ســینمایی »حبــس مجرد« به 
کارگردانی محمدحسام حدادیان از روز چهارشنبه ۶ تیرماه اکران خود 
را در گروه ســینمایی »هنروتجربه« آغاز کرده است و روز چهارشنبه 
۱۳ تیرماه نیز نشست نقد و بررســی این فیلم با حضور سازندگان اثر و 

محسن خیمه دوز منتقد سینما و تئاتر برگزار می شود.
این برنامه از ســاعت ۱۶ و با نمایش فیلم آغاز می شــود و پس از پایان 
نمایش فیلم، نشســت نقد و بررســی آن برگزار خواهد شد و حضور در 

نشست برای علاقمندان آزاد است.
در فیلــم ســینمایی »حبــس مجرد«، مهدی کوشــکی، ســیاوش 
چراغی پور، وحید نیک راد، پیمان مقدمی، مهرداد ضیایی، یلدا عباسی، 
زهرا نامور، علیرضا مویدی، وحید میرزابیگی، زینب شــعبانی، ســید 
جواد یحیوی، ثریا قاسمی به همراه مرســانا حدادیان و ایلانا حدادیان 

بازی کرده اند.

ســایر عوامل فیلــم ســینمایی »حبس مجــرد« عبارتنــد از: مدیر 
فیلمبرداری: ابوالفضل نباتــی، تهیه کننده: مهــران مهدویان، طراح 
چهره پردازی: نوید فرح مــرزی، مدیر صدابرداری: علــی ذوالفقاری، 
منشی صحنه: آزاده جهانبخش، طراح صحنه و لباس: میلاد آجودانی، 
تدوین: شــیدا گرجی، دســتیار اول کارگردان و برنامه ریز: مهرنوش 
حســینی، طراح پوســتر: وحید عبدالحســینی، مدیر تولید: سیامک 
باحجب و علی رســتمی نیا، جانشــین تولید: شــیما انصــاری، مدیر 
تدارکات: خســرو زنگنه تبار، اصلاح رنگ: محمد حســین اســحاقی، 
صداگذار: سیاوش حیدری، نویســنده: ابراهیم نصیری، پخش جهانی: 
یونیرامافیلمز، موســیقی: شــهاب ســلیمی، طراح لوگو: علی شجاع، 
فیلمبردار پشــت صحنه: محمود ناقل، عکاس: فاطمــه تقوی، طراح 

موشن: سروش محرابیان، مدیر روابط عمومی: محمد زکی زاده.

 آیین نامه نشریات علمی تا ۳ ماه آینده
 بازنگری می شود

مدیرکل دفتــر سیاســت گذاری و برنامه ریزی امــور پژوهش گفت: 
بازنگری آیین نامه نشریات با رویکرد حرکت به سمت مرجعیت علمی و 

نمایه سازی نشریات در سه ماه آینده نهایی می شود.
 آئین نامــه نشــریات علمــی اردیبهشــت ماه ســال ۱۳۹۸ با هدف 
سیاســت گذاری و برنامه ریزی برای ارتقای کیفی نشــریات علمی و 

نظارت بر عملکرد آن ها تدوین شد.
بر اساس این آئین نامه نشریات بر اســاس معیارهای کلی مانند انتشار 
به موقع، داشتن وبگاه استاندارد و اطلاعات شناسنامه ای، رعایت آئین 
نــگارش و کیفیت مقالات، رعایــت فرآیند پذیرش مقــالات و داوری 
تخصصی، وضعیت نشریه در نمایه های استنادی و به کارگیری مقررات 
و امکانات ســخت افزاری و نرم افزاری برای رعایت اخلاق علمی نشــر، 

رتبه بندی می شوند.

در روزهای اخیر مدیرکل دفتــر سیاســت گذاری و برنامه ریزی امور 
پژوهشی از بازنگری آئین نامه نشریات خبر داده است.

دکتر صمد نژاد ابراهیمی در مورد جزئیات بازنگری آئین نامه نشــریات 
گفت: رویکرد ما حرکت به سمت مرجعیت علمی و نمایه سازی نشریات 
علمی اســت، به همین دلیل آئین نامه نشــریات علمی نیز به تبع این 

رویکرد باید تغییر می کرد.

توجه به استفاده از ظرفیت اساتید جوان در آئین نامه جدید
وی با بیان این که بازنگری آئین نامه نشــریات در ســه ماه آینده نهایی 
خواهد شــد، در مورد تغییرات توضیح داد: در برخــی بخش های این 
آئین نامه انعطاف پذیری هایی اعمال می شــود و این انعطاف ها کمک 
می کند افرادی که شایســته هستند بتوانند نشــریه داشته باشند. در 

آئین نامه های موجود، سردبیر نشریه حتماً باید استادتمام باشد.
مدیرکل دفتــر سیاســت گذاری و برنامه ریــزی امور پژوهشــی در 
مورد شــرایط ســردبیری در آئین نامه جدید گفت: در آئین نامه جدید 
پیشنهادی )که هنوز مصوب نشده(، حتی اســتادیاران دارای شرایط 
خاص هم می توانند سردبیر یک نشریه شوند یا در تحریریه قرار بگیرد. 
به این ترتیب می توان از پتانسیل اســاتید جوان، فعال استفاده کنیم. 
پیش از این از خدمات این افراد محــروم بودیم و فعالیت می کردند ولی 

تلاش های آن ها دیده نمی شد.
وی اظهار کرد: در ابتدا آئین نامه نشــریات بازنگری می شود و سپس در 
آئین نامه اشاره می شود که شــیوه نامه ارزیابی و رتبه بندی نشریات نیز 

باید تغییر کند.

امتیازدهی به نشریات دارای نمایه
نژادابراهیمی در پاسخ به این ســوال که آیا نحوه امتیازدهی به نشریات 
در رتبه بندی هــا تغییر خواهد کرد یــا خیر، گفت: از مــوارد بازنگری 
آئین نامه ارتقا حرکت به سمت نمایه سازی نشریات است. در آئین نامه 
جدید شــیوه نامه امتیازدهــی به نشــریات نیز تغییــر خواهد کرد و 
ارزیابی ها پویا و سیستماتیک و به شیوه نشریات بین الملل خواهد بود و 
نیازی نیست که کارشناس مستنداتی ارائه دهد. این ارزیابی به صورت 

آنلاین و برخط انجام می شود.
وی با اشاره به این که در آئین نامه جدید داشتن نمایه امتیاز دارد، گفت: 
بر اساس آئین نامه جدید داشتن نمایه هایی مثل DOAJ ،EBSCO و 
دیگر نمایه های تخصصی در حوزه های مختلف امتیاز بیشتری خواهد 

داشت.
مدیرکل دفتر سیاســت گذاری و برنامه ریزی امور پژوهشــی در مورد 
شیوه فعلی امتیازدهی به نشریات گفت: این شــیوه که سردبیر امتیاز 
جمع آوری می کند، وهن نشــریه و سردبیر اســت. در آئین نامه جدید 
قصد داریم یک پکیج کلی برای ارزیابی نشــریات در نظر بگیریم که در 

شأن و منزلت اساتید باشد.

قاب

یک مستندســاز با اشــاره به راه اندازی مدرسه مستند 
»حقیقت« عنوان کرد این طرح بــه این دلیل که امکان 
به اشتراک گذاشــتن اطلاعات و گفتمان را به همه افراد 
حاضر در شهرستان ها می دهد، اتفاق مثبتی است.هادی 
شریعتی مستندســاز درباره راه اندازی مدرسه مستند 
»حقیقت« گفت: من عضو انجمــن صنفی کارگردانان 
مستند هستم و همیشه در هر جلســه ای این مطلب را 
تاکید می کنم که ما باید برای اعضایمان در شهرستان ها 
کاری کنیم تا آن ها نیز در جلســات و برنامه هایی که در 

تهران برگزار می شود، سهیم باشند.

وی افزود: در دوره ای که کلاب هاوس آمده بود، 
تجربه خیلی مفیدی در آن پلتفرم داشــتیم. با 
وجود شرایط کرونا و نبود امکان دیدار حضوری 
و دور هم جمع شــدن، یک لینک و آدرسی را 
برای دوستان ارســال می کردیم و می گفتیم 
همه فلان فیلم را ببیننــد و در یکی از روزهای 
هفته به نقد و بررســی آن بپردازیم. وقتی این 

اتفاق می افتاد بسیاری از دوستان از خارج از کشور گرفته 
تا شهرهای مختلف کشــور در این برنامه حضور پیدا می 
کردند و به تعداد قابل توجهی از حاضران می رســیدیم.

کارگردان »ســتار الکلاســیکو« بیــان کرد: 
اتفاقی مانند مدرســه مســتند حقیقت که در 
ابتدا به صورت آنلاین و رایگان برگزار می شود، 
فوق العــاده اســت. به ایــن دلیل کــه امکان 
دسترســی، به اشتراک گذاشــتن اطلاعات و 
گفتمان را برای هر کدام از اســاتید فراهم می 
کند و نمونه های خوب مســتند را به همه افراد 
حاضر در شهرستان ها می دهد. این مساله به مفهوم عدالت 
فرهنگی هم نزدیک است چون هنرمندان شهرستانی نیز 
خود را سهیم می بینند و می توانند با هزینه های بسیار کم 

از استادان خوب بهره ببرند گویا با هزینه بسیار کم دقیقاً 
وسط دریا قرار می گیرند و حالا می توانند قایق خود را پیدا 
کنند.کارگردان »آت اوغلان« در بخش دیگری از صحبت 
های خود گفت: اتفاق دیگری هم وجود دارد که اگر محقق 
شود، بســیار خوب اســت. ما یک تجربه خوب در انجمن 
ســینمای جوانان داریم که در دوره های طلایی انجمن 
گروه هایی شــکل می گرفت به این معنی که مثلًا در دفتر 
نجف آباد ۶ نفر کنار هم قرار می گرفتند و کارهای همدیگر 
از جمله تدوین، فیلمبرداری، صدابرداری، بازیگری و … 

را انجام می دادند.

مستند

خریــدار   آهنگســاز و خواننــده آلبوم 
موســیقی »تمنای وصــال« با اشــاره به 
وضعیت گلخانه ای موســیقی سنتی گفت: 
طی سال های اخیر بویژه بعد از شیوع کرونا، 
موسیقی جدی بســیار کم اجرا می شود و 
این یــک ضربه مهلکی به پیکره موســیقی 

هنری کشور بوده است.
عبدالحســین مختابــاد دربــاره وضعیت 
موسیقی ســنتی اظهارداشــت: متاسفانه 
در حال حاضر موسیقی ســنتی گلخانه ای 
شــده و بیش از ۸۰ درصد اساتید موسیقی 
و موسیقیدانان مشــغول تدریس هستند 
و سال هاســت که اثری را اجــرا نکرده اند، 
روی صحنه نرفتنــد و اثر خوبــی را از آنان 
نمی شنویم و این موضوع بســیار تاسف بار 

است.
وی گفــت: در حوزه موســیقی و در کلیت 
در ســینما دچار نوعی آنارشیست هستیم، 
فیلم هایی در شــبکه های مختلــف تبلیغ 
می شــوند که این آثار نماینده ســینمای 
کشور نیستند، از فیلم های آبگوشتی زمان 
شــاه بدتر و تاســف بار هســتند، وضعیت 
موســیقی هم همین طور است، آثاری اجرا 
و منتشر می شوند که شعر، ملودی و صدای 
خوبی ندارند، یک مجموعه به هم ریخته ای 
است که مشــخص نیســت این آثار را چه 
کسانی منتشــر می کنند، متاسفانه برخی 
به عنوان تهیه کننده ۲۴ ســاعته خواننده 
و گروه تشــکیل می دهنــد و بلافاصله هم 
منحل می شوند. این وضعیت تاسف بار هنر 

موسیقی است.

برای فرهنگ و هنر کشور باید 
ولخرجی کرد

تا تفکر به آن نتیجه نرســد کــه باید برای 
فرهنــگ و هنر و ارزش های ملی کشــور، 
خرج نه، بلکه بایــد ولخرجی کنیم، بدون 
اینکه چشمداشت داشــته باشیم، شاهد 
رویش های خیلی خوب فرهنگی و هنری 
نخواهیم بودمختابــاد درباره راهکارهایی 
برای بهبود شــرایط موســیقی بیان کرد: 
بخشی از مشکلات و وضعیت موسیقی به 
نظام حاکم بر مدیریت هنری بازمی گردد 
کــه بایــد تحلیل و بررســی شــود، یک 
بخشــی دیگر نیز به حمایت از هنر در این 
کشور مرتبط است، در کشــور می توانیم 
تفاوت نســبت کمک دولت بــه ورزش و 
نســبت کمک آن بــه هنــر را ببینیم؛ در 
خبرهای جاری می شــنویم که فقط مبلغ 
اختلاس هــا در ورزش، به انــدازه بودجه 
چند ســال فرهنگ و هنر این کشور است، 
حالا ببینیــد چقــدر در آن بخش بودجه 
وجود دارد که فردی می تواند اینقدر از آن 
اختلاس کند، اگر یــک دهم از این مبلغ را 
صرف هنر کنیم، شاهد رشد و ارتقا در این 
حوزه خواهیم بود، برای هنــر جدی باید 
سرمایه گذاری کرد، البته همان کاری که 
در دســتور کار آموزش و پرورش نیز قرار 

گرفته است.
این آهنگســاز و خواننــده افــزود: با این 
وجود وظیفه دولــت در قبال فرهنگ و هنر 
مشــخص نیســت؛ چون در قبال هر کاری 
که می خواهــد انجام بدهد، پــول دریافت 
می کند، ایــن وضعیت همان می شــود که 
در حال حاضر در آن هســتیم تا این بخش 
و تفکــر به آن نتیجه نرســد کــه باید برای 
فرهنگ و هنــر و ارزش های ملی کشــور، 
خرج نــه، بلکه باید ولخرجــی کنیم، بدون 
اینکه چشمداشت داشته باشیم، نمی توانیم 
شــاهد رویش های خیلی خــوب فرهنگی 
و هنری باشــیم و وقتی چنین نباشد همان 
وضعیتی اســت که در حال حاضــر ما با آن 

مواجه هستیم.
مختاباد درباره چگونگی اجــرا با همراهی 
ارکســتر ملــی ایــران در کنســرت »در 
رهگذارت« به رهبــری همایون رحیمیان 
در خردادماه امســال پس از ۶ سال دوری از 
صحنه اظهارداشــت: هنرمند بازنشستگی 
ندارد، در هر سنی خواســته ها، احساسات 
و جریان خاصــی بر او حاکم اســت، علاوه 
بر اینکه موســیقی در خــون و زندگی من 
است و در طول روز چند ســاعت از وقتم را 
به صــورت جدی بــه موســیقی در زمینه 
خواندن، نوازندگی و تمرین آواز اختصاص 

می دهم، زندگی من با موســیقی اســت و 
بدون موســیقی نمی توانــم زندگی کنم، 
گمــان می کنــم هنرمنــدان، داده هــا و 
تجربیات جدیدی دارند کــه می توانند آنها 
را ارائه دهند تا برای جوانــان به عنوان یک 
الگو باشــند و همین طــور در جهت کمک 
به فرهنــگ و هنر کشــور می توانیــم آثار 

جدیدتری ارائه دهیم.
وی گفت: من و همایــون رحیمیان از دهه 
۷۰ باهم همکاری داشــته ایم و از زمانی که 
وی به عنوان رهبر ارکستر ملی فعالیت خود 
را آغاز کرد با این هنرمنــد در ارتباط بودم و 
در ذهن داشــتم که آثاری را با ارکستر ملی 
اجرا کنم، سال گذشته، چند ماهی در ایران 
نبودم، در کانــادا بودم و وقتی بازگشــتم، 
جلســه ای را با محمد اله یــاری مدیرعامل 
بنیــاد فرهنگی هنری رودکی داشــتم که 
در آن جلســه، مدیرعامل بنیــاد رودکی و 
ســیدامیرعباس ستایشگر مشــاور ارشد و 
معاون آفرینش هــای فرهنگی هنری بنیاد 
برای اجرای آثــاری با ارکســتر ملی ایران 

خیلی خوب استقبال کردند.
آهنگســاز و خواننده آلبوم »ماه مجلس« 
افزود: آقای ستایشــگر موضوع را پیگیری 
کردند و جلســه ای را با همایون رحیمیان 
رهبر ارکستر داشتیم، مشــورت کردیم و 
قطعه ها برای اجرا انتخاب شد که بسیاری 
از قطعه هــای کنســرت »در رهگذارت« 
توســط فریبرز فرهنگ مهر تنظیم شــده 
بود، همه اقدامات در کمتر از یک ماه برای 
تمرین و اجرا انجام شــد و از مدیریت بنیاد 
رودکی و عوامل اجرایی ارکستر ملی ایران 
که ضمن حمایت، شرایط را به خوبی برای 
برگزاری کنســرت مهیا کردند، قدردانی 

می کنم.
مختاباد درباره تجربه همکاری با ارکســتر 
ملی ایران بیان کرد: در دهه ۸۰ با ارکســتر 
ملی ایران به رهبری هنرمندان و اساتیدی 
همچــون فرهــاد فخرالدینــی، منوچهر 
صهبائــی، بردیــا کیــارس و آرش امینی 
اجراهایی داشتم، همکاری با این هنرمندان 
هر کدام یک تجربــه جداگانه  و حس و حال 
خاصی بود، برایم لذت بخش بود و حضور در 
کنار هر رهبر و گروهی آموزه های جدیدی 
دارد، همکاری دوباره با ارکستر ملی ایران به 
رهبری آقای رحیمیان تجربه خیلی خوبی 
بود، هم آزمون دوباره خودم بود که چگونه 
می توانم روی صحنه اجــرا بکنم، البته کار 
سختی هم بود و هماهنگی با ارکستر ملی، 
اینها دوباره برایم به روز شد و استقبال مردم 
هم خوب بوده و به این جهت، اجرا با ارکستر 
ملی خیلی برایم قانع کننده و تشویق کننده 
بود که بتوانم دوبــاره فعالیتم را آغاز و آثار را 

اجرا بکنم.
وی دربــاره تــداوم اجرای کنســرت »در 
رهگذارت« و همکاری با ارکستر ملی ایران 
اظهارداشت: شایسته است برای اجراهایی 
که طی دو شــب با همراهی ارکســتر ملی 
ایــران در خردادماه انجام شــد و برای آنها 
بســیار زحمت کشیده شــد، تنها به زمان 
خاصی محدود نشــود، این اجرا با همراهی 
ارکســتر ملی در تهران، ســایر شــهرها و 
اســتان ها نیز با کاهــش یا اضافــه کردن 

قطعه های جدیدتر ادامه داشته باشد.

تاکید بر حمایت مالی از ارکسترهای 
بنیاد رودکی

آهنگســاز و خواننده آلبوم »سایه دوست« 
دربــاره وضعیــت و کیفیت ارکســتر ملی 
ایران نســبت به دهه ۸۰ گفت: در دهه ۸۰، 
حمایت های مالی از ارکســتر ملــی ایران 
بیشــتر بود و در حال حاضر این حمایت ها 
با توجه به وضعیــت اقتصادی و ارزش پولی 
کشور کمتر اســت و شرایط سخت است که 
نوازندگان بتوانند وقت جدی برای ارکستر 
ملی بگذارند و مجبور هســتند در نهادها و 
گروه های مختلف مشــغول به کار باشند، 
باید دســتمزدها به گونه ای باشــد که آنان 
با آسودگی خاطر در ارکســتر ملی حضور 
داشته باشــند و فعالیت بکنند. در دهه ۸۰، 
اجراهــا و برنامه ها خیلی بیشــتر بود و طی 
ســال های اخیر به خصوص بعد از شــیوع 
کرونا، وقفه جدی ایجاد شــده و موســیقی 
جدی خیلی کــم اجرا می شــود و این یک 
ضربه مهلکی در طول ســال ها بــه پیکره 
موســیقی هنری ایــن مملکت بــوده که 

امیدواریم جبران شود.
هزینه ارکســتر ملی در همه کشــورهای 
دنیا بر عهده شــهرداری ها و دولت است و 
بخــش خصوصی نمی توانــد چنین کاری 
را انجــام بدهد و این ســرمایه گذاری برای 
موسیقی ملی کشور اســت که امیدواریم 
این هدایت و حمایت بیشــتر شودمختاباد 
افزود: آقــای رحیمیان در حــال حاضر با 
همه مشکلاتی که ارکســتر ملی دارد آن را 
به خوبی مدیریت کرده اســت و نوازندگان 
ارکســتر نیز توانمند و با روحیه  هستند اما 
نیاز به حمایت جــدی از لحاظ مالی دارند، 
هزینه ارکستر ملی در همه کشورهای دنیا 
بر عهده شهرداری ها و دولت است و بخش 
خصوصی نمی تواند چنیــن کاری را انجام 
بدهد و این ســرمایه گذاری برای موسیقی 
ملی کشور اســت که امیدواریم این هدایت 
و حمایت بیشتر شود و نوازندگان بتوانند با 
روحیه بهتری و بدون هیچ دغدغه ای روی 
صحنه حاضر شــوند، همچنین هر چه اجرا 
بیشتر باشــد، نخبگی و توانمندی و راحتی 
کار بــرای نوازندگان و رهبر ارکســتر بهتر 

خواهد شد.
وی بیــان کــرد: بنیاد رودکی مســئولیت 
حمایت از ارکســترهای ملی و سمفونیک 
تهــران را برعهــده دارد. بایــد از این نهاد 
حمایــت کرد تا مشــکلات مالی نداشــته 
باشد. اطلاعی از شرایط ارکستر سمفونیک 
تهران با رهبری منوچهر صهبائی، وضعیت 
سازها و به روز شدن آنها و دستمزدها ندارم، 
اینها باید مدیریت شــود و حمایت از چنین 
نهادهایی باید به خوبی انجام شود تا بتوانند 
در کنــارش هم اجــرا برای مردم داشــته 

باشند.
این هنرمند اظهارداشــت: طبیعی است که 
با پول بلیت نمی توان ارکســتر ملی را اداره 
کرد، در مقایســه با حمایت دولت از ورزش، 
وقتی تیم ملی ایران می خواهد اداره بشــود 
آیا بــا بلیت فروشــی می تــوان آن را اداره 
کرد؟ امکانش صفر اســت. براین اســاس 
باید بودجه مســتقل و در شان ارکسترهای 
ملی و ســمفونیک تصویب شــود تا آنها در 
طول ســال بتوانند فعالیت کنند و برنامه ها 

را پیــش ببرند و اگــر بخواهنــد اجراها به 
نحوه شایســته پیش برود باید آثار خوبی به 
ارکستر ملی ارائه شود و ارکستر نیز باید آنها 
را از آهنگســازان خریداری کنــد و این هم 

نیازمند بودجه قابل توجهی است.
مختاباد درباره شــکاف میــان هنرمندان 
پیشکسوت و نســل جوان و ارتباط مجدد 
این نســل ها بــا یکدیگر گفــت: فاصله ای 
میان هنرمندان ایجاد نشــده است چون ما 
هنرمندان هیچ گاه باهم فاصله نداشته ایم، 
اتفاقات اعم از مشــکلات سیاسی و بیماری 
کرونا که در جامعه ایجاد شــده است، باعث 
شــد که هنرمنــدان مدت هــا از یکدیگر 
بی خبر باشــند و هر هنرمندی در گوشه ای 
مشــغول به فعالیت بوده اســت و اکنون بار 
دیگر یکدیگر را پیدا می کنیم تا بتوانیم این 

رفاقت ها را استحکام ببخشیم.
وی خاطرنشــان کرد: ۸۰ درصد نوازندگان 
ارکســتر ملی نیز جوان، خبــره و توانمند 
هســتند و توانســتند اجرای خوبــی را در 
کنســرت »در رهگــذارت« پیــش ببرند 
که قابل تقدیــر اســت و امیدواریم چنین 

رویدادهایی بیشتر شود.

تاکید بر تدوین سند موسیقی با نظر 
هنرمندان

برای تدوین سند موسیقی باید با هنرمندان 
شــاخص و با تجربه این حوزه مشورت شود 
و نظرات آنان را جویا شــد و براســاس آن 
نظرات میانگینی در نظر گرفــت و آن را به 
دولــت ارایــه کردمختاباد دربــاره تدوین 
و تصویب ســند ملی موســیقی بیان کرد: 
اطلاعی درباره این ســند نــدارم اما وقتی 
که قرار اســت سند موســیقی تدوین شود 
این ســند باید از ســمت صنف موسیقی به 
سمت سیســتم اداری ارجاع شود، نه اینکه 
سیستم اداری، این ســند را ارائه دهد، سند 
موسیقی با بخشــنامه متفاوت است، دولت 
می تواند بخشنامه های خود را داشته باشد 
و در هیات دولت مصوب کند و به تشکیلات 
دولتی از جملــه وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی ابلاغ کند تا اجرایی شود اما برای 
تدوین ســند موســیقی باید با هنرمندان 
شــاخص و با تجربــه این حوزه مشــورت 
و نظرات آنان را جویا شــد و براســاس آن 
نظرات میانگینی در نظر گرفــت و آن را به 

دولت ارائه کرد.
وی افزود: ســپس دولت می تواند براساس 
سندی که توسط جامعه موسیقی ارائه شده 
و برای آن فکــر و برنامه ریزی صورت گرفته 
و چالش های آن به پایان رســیده اســت، 
نظرات خود را اعمال کنــد و میانگین آن را 
برای اجــرا تدوین و تصویــب کند، در حال 
حاضر نمی دانم سند موســیقی چه کاری 

می تواند انجام دهد.
این خواننده و آهنگســاز درباره تشــکیل 
شورای ملی موســیقی پس از تصویب سند 
و بهره منــدی از نظرات هنرمنــدان برای 
اجرایی شــدن آن اظهارداشــت: زمانی که 
این سند تصویب شــده است، دیگر تشکیل 
شورایی برای آن تاثیری ندارد، برای تدوین 
و تصویب ســند ملی موســیقی ابتدا باید 
نظــرات هنرمندان را جویا شــوند و بعد آن 
را تصویب کنند، به عنــوان مثال اگر دولت 

بخواهد اصلی را در نظام مهندسی تصویب 
بکنــد، اول باید نظام مهندســی آن اصل را 
بررسی کند با مهندسان به مشورت بگذارد 
و بعد میانگین این نظــرات را به دولت ارایه 
کند و دولت هم تصحیح هــا را انجام دهد و 
بعد تصویب بکند، وقتی ســند موســیقی 
تصویب شود، ســپس اعلام شــود که ما با 
هنرمندان مشــورت خواهیم کرد دیگر آن 

سند نمی شود.

انتشار آثار جدید در آینده
مختاباد همچنین درباره فعالیت های آینده 
خود بیان کــرد: در حال حاضــر ۲ قطعه با 
عنوان »آن لحظه ها« با شعری از محمدرضا 
شفیعی کدکنی برای ارکستر سمفونیک و 
»ترُک خطا« با شعری از خواجوی کرمانی 
در مخالف سه گاه برای ارکستر ایرانی نوشته 
و تنظیم کرده ام و کارهای انتشار آن در حال 
انجام اســت که به زودی منتشــر می شود. 
همچنیــن مجموعــه ای از تک آهنگ ها با 
اشــعار احمد شــاملو، مهدی اخوان ثالث و 
محمدرضا شفیعی کدکنی را در قالب آلبوم 

موسیقی منتشر خواهم کرد.
این خواننده و آهنگســاز که به عنوان استاد 
دانشــگاه نیز فعالیت می کرد، افزود: حدود 
۲ سال اســت که بازنشست شدم و به عنوان 
اســتاد راهنما فعالیت می کنم و همچنین 
علاوه بر ترجمه یک کتاب، مشغول نگارش 
کتابی هســتم کــه نامش هنوز مشــخص 

نیست.
امــره ای  مختابــاد  سیدعبدالحســین   
آهنگســاز، خواننده و بنیانگذار و خواننده 
گــروه »رودکــی« متولد ســال ۱۳۴۵ در 
ســاری، فارغ التحصیل کارشناســی علوم 
اجتماعی از دانشــگاه تهران، کارشناســی 
زبان انگلیسی از دانشــگاه یورک )کانادا(، 
کارشناسی موســیقی از دانشگاه اتاوا کانادا 
و دکترای موســیقی )آهنگسازی و اجرا( از 

دانشگاه گلداسمیت انگلستان است.
وی موسیقی را نزد استادانی همچون کریم 
صالح عظیمــی )آواز(، عطــاءالله جنگوک 
)ســه تار( و همچنین کامبیز روشــن روان، 
شاهین فرهت و محســن الهامیان )تئوری 
موسیقی، سُلفِژ و هارمونی( و امیر بیداریان 
)تنبک( فرا گرفته  اســت. مختاباد در کنار 
تحصیل دانشگاهی و بعد از بیش از یک دهه 
تعلیم و فراگیری ظرایف موســیقی ایرانی و 
غربی، فعالیت رسمی موســیقایی و هنری 
را ســال ۱۳۷۰ و با ارائه اثر معروفش به نام 
»تمنای وصال« با آهنگسازی و خوانندگی 

خود آغاز کرد.
وی ســال ۱۳۷۸ بعــد از حــدود یک دهه 
فعالیت هنــری و ارائــه چندیــن آلبوم و 
اجرای کنسرت های متعدد در ایران، اروپا، 
آمریکای شمالی و … برای ادامه تحصیل در 
رشته موسیقی به خارج از کشور رفت. ابتدا 
در کانادا )دانشگاه اتاوا - مقطع لیسانس( و 
سپس در انگلســتان )دانشگاه گلد اسمیت 
لندن- مقطع فــوق لیســانس و دکتری( 
در رشــته آهنگســازی و اجــرا زیــر نظر 
اســتادان برجســته ای همچون جان بیلی 
)اســتاد راهنما( و اســتانلی گلاسر )استاد 
آهنگســازی( تا ســال ۱۳۸۶ به تحصیل 

مشغول بود.
مختاباد علاوه بر اجرای موســیقی سنتی، 
بــه تحقیــق و پژوهــش در زمینه هــای 
جامعه شناختی موســیقی نیز می پردازد. 
وی در عرصه موســیقی تاکنون بیش از ۲۰ 
آلبوم موسیقی منتشــر کرده که »شکوه«، 
»شبانگاهان )بوی گل(«، »ساقی رضوان«، 
»غوغای جان«، »نقش خیــال«، »رنگین 
کمان عشــق«، »اشــک مهتاب« و »سیاه 

مشق« از جمله آنهاست.
ریاست دانشــکده هنر و معماری دانشگاه 
آزاد اسلامی واحد تهران مرکزی، عضویت 
در هیات مدیــره انجمن موســیقی ایران، 
عضویت در شــورای موســیقی ســازمان 
یونسکو در ایران، مشــاور موسیقی معاونت 
مجلس و استان های ســازمان صدا و سیما 
و معاون موسیقی اســتان ها سازمان صدا و 
سیما و مشــاور مدیر کل موسیقی سازمان 
صدا و ســیما، عضو دوره چهارم شــورای 
اسلامی شــهر تهران از ســوابق مدیریتی و 

اجرایی مختاباد است.

مدرسه مستند »حقیقت« فرصتی برای تجمیع انرژی فیلمسازان است



آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
 اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 

ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف
شناسه آگهی: 1743973

برابر رای شماره 140360312001000564 موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلا معارض 
کلاسه 1402114412480001495 تقاضای آقای حمزه حجتی به شماره شناسنامه 292 
و شماره ملی 2181357218 صادره بهشهر فرزند بابا در ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده است بمساحت 139/66 متر مربع از پلاک شماره 1355 - اصلی واقع در 
اراضی شهری بخش یک حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکایت از مالک رسمی خاور 
بیگم مفیدیان به متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده 
روز آگهی میشود از این رو اشخاصی که نسبت به صدور سند. مالکیت متقاضی اعتراض 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره 
پرونده به این اداره تسلیم و پس از احد رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به 

مرجع لینی دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح فضائی تقدیم نماید
تاریخ انتشار نوبت اول 1403/04/12
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/04/27

 مهدی شاه مهری سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان
 از طرف غلامرضا قاسمی

پروژه بازگشت منتفی شد!

سربازی، سد راه پرسپولیسی شدن علیپور

ورزش
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 6
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rیکشنبه     27خرداد 1403    شماره 1611

میدان

کارشــناس فوتبال با بیان اینکه تیم ملــی ایران روی 
کاکل سه بازیکن می چرخد، گفت: هماهنگی گروهی 
در بازی تیم ملی وجود ندارد و اگر مهارت ســه بازیکن 

نباشد نمی توانیم موقعیتی را ایجاد کنیم.
 تیم های ملی فوتبال ایران و ازبکســتان روز سه شنبه 
۲۲ خرداد رو در روی هم قرار گرفتنــد که این بازی با 
نتیجه تســاوی بدون گل بــه پایان رســید و عملکرد 
ضعیف بازیکنــان در این دیدار، صــدای هواداران تیم 
ملــی را در آورد و آنها در پایان بازی با شــعارهای خود 

دلخوری شأن را از عملکرد بازیکنان نشان دادند.
مرتضی اسدی کارشــناس فوتبال در رابطه با عملکرد 
تیم ملی در این بازی اظهار داشــت: بازیکنان اگر کمی 
دقت می کردند، می توانســتند پیــروز از زمین خارج 
شویم البته ازبکســتان هم تلاش زیادی برای رسیدن 

به گل انجام داد و در این بازی هم لایق کسب 
پیروزی بودیم و هم می توانســتیم شکست 

بخوریم.
او ادامــه داد: فشــار خوبــی روی دروازه 
ازبکســتان به وجــود آوردیم امــا در زدن 
ضربات آخر دقت لازم را نداشــتیم. تیم ملی 
در حال پوست اندازی اســت و نیاز به زمان 

دارد تا بازیکنان جدید بتوانند خود را با ســایر نفرات با 
تجربه وفق دهند. بازیکنان جوانی که وارد زمین شدند 
ناهماهنگ بودند و بایــد بازی های دیگــری را انجام 
دهند تا بتوانند به سطح آمادگی بالا در تیم ملی دست 

یابند.
اسدی در پاسخ به این ســوال که بی برنامگی در بازی 
تیم ملی از جام ملت های ۲۰۲۳ تاکنون دیده می شود 

و دلیل آن چه می تواند باشــد، تصریح کرد: 
روند بــازی تیم ملــی به گونه ای شــده که 
بازیکنان به صــورت گروهی بازی نمی کنند 
و در خط هجومی هم مهدی طارمی، سردار 
آزمــون و علیرضــا جهانبخش بــا تاکتیک 
فردی خود موقعیت هایــی را خلق می کنند 
و می توان گفت که تیم ملی روی کاکل این ۳ 

بازیکن می چرخد.
بازیکن پیشــین فوتبال ایران ادامه داد: این بازیکنان 
ســال های زیادی را در فوتبال اروپا بــازی کرده اند و 
تجربه هــای خوبی را کســب کرده اند کــه می توانند 
به بازیکنان جوان تــر انتقال دهند. قلعــه نویی مربی 
توانمندی است که می تواند شــرایط را برای تیم ملی 
بهتر کنــد و امیــدوارم روز های خوبی را بــرای ایران 

شــاهد باشیم.کارشــناس فوتبال در رابطه با عملکرد 
خط دفاعی تیم ملی گفت: فوتبــال ایران چه در داخل 
کشــور و چه در خارج از کشــور دچار افُت شده است و 
نفرات خوبی را تحویــل نداده ایم. بازیکنانی که در خط 
دفاع بازی کردند همان هایی بودند که چندین ســال 
است که در لیگ برتر مشــغول به فعالیت هستند و اگر 
بخواهیم ۵ بازیکــن برتر را نام ببریم باز هم اســم این 
نفرات را خواهیم گفت چون بازیکن شــاخصی در این 

مدت به فوتبال ایران معرفی نشده است.
او تصریح کرد: باید روی درآمدزایــی و فوتبال پایه در 
کشــور کار کرد اگر همین روند پیش رود در سال های 
آینده نمی توان انتظار خاصی از تیم های باشــگاهی و 
ملی داشت و نیاز داریم تا هر چند سال یک بار بازیکنان 

خوبی را به فوتبال ایران معرفی کنیم.

رئیس فدراســیون موتورســواری و اتومبیلرانی ایران 
در حاشیه اجلاس جهانی این رشــته با همتایان خود 
در چند کشــور و رئیس فدراسیون جهانی اتومبیلرانی 

دیدار و گفت و گو کرد.
اجلاس جهانی فدراسیون اتومبیلرانی همزمان با ۱۲۰ 
سالگی این رشــته به میزبانی شهر سمرقند ازبکستان 
برگزار شــد و طی آن مازیار ناظمی رئیس فدراسیون 
موتورســواری و اتومبیلرانــی ایران بــا همتایان خود 
از کشــورهای مختلف دیدار و گفت و گو کرد. ناظمی 
همچنین با »محمد بن ســلایم« رئیس فدراســیون 

جهانی اتومبیلرانی دیدار کرد.
مازیــار ناظمــی در تشــریح جزئیات ایــن اجلاس و 
دســتاوردهایی که برای فدراسیون ایران داشت گفت: 
توســعه ارتباطات بین المللی و همراهی و استفاده از 
ظرفیت ها و فرصت هــای بین المللــی برنامه جدی 
فدراسیون ایران در سه ســال گذشته بوده است و نگاه 

ما برای ۱۰ سال آینده است.

وی ادامه داد: خوشــبختانه ارتباط بســیار 
خوبی با آقــای »محمد بن ســلیم« رئیس 
مســلمان فدراســیون جهانی اتومبیلرانی 
داریم و در ســفر اخیر هم ایشــان با تقدیر از 
پیشــرفت های محســوس فدراســیون در 
آموزش و گرفتن کرسی های بین المللی این 
رشته گفت که برنامه های آموزشی و توسعه 

ای شما را حمایت می کنیم و تغییر عملکرد و پیشرفت 
فدراسیون ایران در چند سال گذشته مشخص است.

ناظمی ادامه داد: از آقای بن ســلیم رییس فدراسیون 
جهانی اتومبیلرانی دعــوت کردم به ایــران بیاید که 
ایشان از این دعوت اســتقبال و تاکید کرد برای حضور 

در ایران برنامه ریزی خواهد کرد.
محمد بن سلایم رئیس فدراسیون جهانی اتومبیلرانی

رئیس فدراســیون موتورســواری واتومبیلرانی ایران 
درخصــوص دیگر دیدارهــای خود گفــت: در بخش 
آموزش و با دیــدار و توافقــی که با پرفســور »دیوید 

حســن« از دانشــگاه فدراســیون جهانی 
داشتم، بزودی بصورت آنلاین برای آموزش 
مربیان و علاقمندان این رشته حاضر خواهد 
شــد که این ارتباط حاصل تلاش آکادمی و 

کمیته طرح و توسعه فدراسیون است.
وی درخصوص برگــزاری رالی حــرم امام 
حســین )ع( تا حرم امام رضا )ع( هم گفت: 
دکتر »رائد« رئیس فدراسیون عراق بسیار علاقمند و 
همراه اســت و بزودی با کمک کمیته رالی فدراسیون، 

برنامه پیشنهادی خود را برای آنها می فرستیم.
مازیار ناظمی از ظرفیت های کشور مالزی یاد و گفت: 
در دیداری که بــا آقای »مخزنی ماهاتیــر« که فرزند 
»ماهاتیر محمد« نخســت وزیر و مرد ســازنده مالزی 
است، داشتم ایشــان کاملا آماده همکاری و حمایت از 
مربیان و ورزشکاران برای حضور در پیست های مالزی 
است. فدراســیون اتومبیلرانی و موتورسواری مالزی 

ظرفیت های بزرگ جهانی دارد.

وی در بخش دیگری از گزارش ســفر خود به اجلاس 
جهانی اتومبیلرانی در ســمرقند گفت: سه موتورسوار 
ایران امسال در مســابقه سوپر اســتوک قطر حضور 
داشــتند و در ســمرقند با آقای »فرانک وایســه« از 
فدراسیون قطر که مســئولیت اجرایی پیست لوسیل 
و آموزش را دارد صحبت کــردم. ماحصل این گفت و 
گو آمادگــی قطر بــرای برگزاری یــک رویداد بخش 
موتورســواری و اتومبیلرانی ایران اســت که تاریخ را 

بزودی هماهنگ خواهیم کرد.
گفت و گو با دکتر »اکبر ابراهیم« رئیس فدراســیون 
اتومبیلرانی هند بخش دیگری از برنامه ســفر رئیس 
فدراســیون موتورســواری واتومبیلرانی ایــران بود. 
ناظمی در این مورد گفت: دکتــر ابراهیم نایب رئیس 
جهانی است و ارتباط خوبی با ایران و در این هفته یک 
گروه از مدیران رشته موتورسواری واتومبیلرانی ایران 
در هند حاضر خواهند شــد و امیدواریم بتوانیم تفاهم 

نامه همکاری را امضا کنیم.

ملی

اتومبیلرانی

خریدار  با وجود رایزنی های انجام شــده، 
به نظر می رســد که پروژه بازگشــت علی 
علیپــور به پرســپولیس را بایــد در مقطع 

کنونی منتفی شده دانست.
 مدیــران باشــگاه پرســپولیس بعــد از 
قطعی شدن جدایی اوســمار ویرا، درصدد 
استخدام سرمربی جدید هســتند و گفته 
می شود که سرخ پوشــان پایتخت به دنبال 
آن هستند تا بازهم به سراغ همکاری با یک 

سرمربی خارجی بروند. 
همزمان با فرآیند انتخاب ســرمربی، حفظ 
ســتاره های کلیدی فصل گذشته از جمله 
مهدی ترابی و دانیال اســماعیلی فر هم در 
دستور کار قرار دارد و مذاکرات با بازیکنانی 
که قراردادشــان به پایان رســیده هم آغاز 
شده تا سرخ پوشــان بتوانند ســتاره های 
کلیدی خود را برای فصــل پیش رو هم در 

اختیار داشته باشند.
پرسپولیســی ها در حالی کــه هنوز تکلیف 
آینده نیمکت شــان مشخص نشــده و نام 
چهره هــای مختلفــی پیرامــون نیمکت 
پرســپولیس به گوش می رســد، به دنبال 
آن هســتند تا بتوانند به ســرعت در بازار 
نقل وانتقالات تابســتانه هم فعالیت خود را 
آغاز کنند. در این زمینه، گفته می شــود که 
جذب چند ستاره شــاخص مدنظر مدیران 
باشگاه پرسپولیس است و یکی از بازیکنانی 
که سرخ پوشــان به دنبال توافق با او بودند، 
علی علیپور بود که به نظر می رســد  پروژه 
بازگشــت بهترین گلزن تاریخ پرسپولیس 
در لیگ برتر، به بن بست خورده و علیپور در 

مقطع کنونی به جمع سرخ پوشان پایتخت 
باز نمی گردد.

سربازی علیه بازگشت آقای گل 
سرخ ها

علی علیپور در طــول ۴ فصل اخیر کارش را 
در فوتبال باشــگاهی پرتغال دنبال کرده و 
۲ فصل برای تیم ماریتیمــو به میدان رفته 
و در ۲ فصل اخیر هم عضو ژیل ویسنته بوده 
اســت. نگاهی به کارنامه ایــن مهاجم ۲۸ 
ساله نشــان می دهد که او توانسته در ۱۰۹ 

بازی بــرای ۲ تیم پرتغالی بــه میدان برود 
و ۱۷ گل در کارنامه علیپور دیده می شــود 
اما حالا با فرا رســیدن بــازار نقل وانتقالات 
تابستانه، مدت قرارداد علی علیپور با باشگاه 
ژیل ویســنته هم به پایان رســیده و گفته 
می شــود که طرفین برنامه ای بــرای ادامه 

همکاری ندارند.
علیپور در حالــی در ویژه برنامــه »فوتبال 
۳۶۰« و در گفت وگو با »عادل فردوسی پور« 
از علاقه خود برای بازگشــت به پرسپولیس 
صحبت کــرده بود که در طــرف مقابل هم 

گفته می شود سرخ پوشان پایتخت با توجه 
به وضعیت خط حمله تیم شــان، مشتاق به 

جذب علیپور بوده اند. 
با این وجــود، رایزنی هایی هم در این زمینه 
انجام شده اما پایان دوران معافیت از خدمت 
علی علیپور باعث شــده تا مهاجم ســابق 
پرســپولیس نتواند به جمع سرخ پوشــان 

پایتخت بازگردد. 
حســین بادامکی، معاون ورزشــی باشگاه 
پرســپولیس با تایید این خبر توضیح داد: 
»بــرای نیم فصل قصد جذب او را داشــتیم 

که قرارداد داشــت اما برای فصل جدید فکر 
می کنم سرباز است«.

علیپور در دوراهی لژیونر ماندن
 یا حضور در ملوان!

مهاجم ۲۸ ســاله فوتبال ایران که آخرین 
بازیکنی است که از تیم پرسپولیس توانسته 
به کفش طلای فوتبال ایران برسد و عنوان 
برترین گلزن تاریخ سرخ پوشــان پایتخت 
در لیگ برتر را یدک می کشــد، در حالی از 
پیوستن به پرسپولیس ناامید شده که حالا 
دوراهی مهمی در پیــش روی او قرار دارد. 
علیپــور در صورتی که برای بازگشــت به 
فوتبال ایران تصمیم قطعــی خود را گرفته 
باشــد، باید برای گذراندن خدمت سربازی 
به ملــوان بندرانزلی بپیونــدد و در این تیم 

شمالی کارش را پیش ببرد.
علی علیپــور البته می توانــد همچنان در 
قامت لژیونر فعالیت کند؛ هر چند که گفته 
می شــود جدایی او از ژیل ویســنته پرتغال 
قطعی اســت اما گویا چند پیشــنهاد دیگر 
روی میز علیپور اســت و باید دیــد با توجه 
به شــرایط به وجود آمده برای این مهاجم 
باتجربه، تصمیم او چه خواهــد بود و آیا به 
حضــورش در فوتبال اروپــا ادامه می دهد 
و یا بــرای گذرانــدن خدمت ســربازی به 
ملوان می پیوندد و ســپس در صورت چراغ 
سبز پرسپولیســی ها، به جمع سرخ پوشان 
پایتخت اضافه خواهد شد. بدون شک پاسخ 
این ســوال در بازار نقل وانتقالات تابستانه 

پیش رو داده خواهد شد.

وی »کاکُل« سه بازیکن می چرخد تیم ملی فوتبال ر

دستاورد دیدار ناظمی با همتایان جهانی؛ تاکید بر پیشرفت چشمگیر اتومبیلرانی ایران

 برای مدال آوری فشار نمی آورم

وانی: به المپیکی ها گفتم الان وقت حاشیه نیست انوشیر
خریدار  رئیس فدراســیون وزنه برداری 
گفت: به وزنه برداران بــرای مدال آوری در 
المپیک فشار نمی آورم و فقط انتظار دارم با 

تمرکز و در آرامش به سمت المپیک بروند.
ســجاد انوشــیروانی درباره اینکه به عنوان 
رییس فدراســیون چــه انتظــاری از دو 
وزنه بردار در المپیــک ۲۰۲۴ پاریس دارد، 
بیان کــرد: انتظار دارم با ذهنیــت و انگیزه 
خوب وارد المپیک شــوند، شــش حرکت 
خود را بزنند و مزد زحمات خود را بگیرند. از 
کادرفنی و وزنه برداران تشکر می کنم که در 
فضای خیلی خوب و با آرامش کار می کنند 
و فقط با تمرکز بالا به سمت المپیک حرکت 
می کنند.انوشیروانی در پاسخ به این پرسش 
که به وزنه برداران خــود برای گرفتن مدال 
در المپیک فشــار مــی آورد؟ تاکید کرد: 
خیر چون اصلا این مســئله منطقی نیست. 
می بینم که وزنه بــردار من تمام تلاش خود 
را می کند تا در المپیــک بهترین نتیجه را 

بگیرد.

الان وقت حاشیه نیست
او در پاســخ به پرســش دیگــری مبنی بر 
اینکه وقتــی بحث پرداخت حقــوق کم به 
وزنه برداران پیش آمد، آنها از اینکه در مورد 
گرفتن مدال رویشــان حســابی باز نشده 
اســت ناراحت بودند و چقــدر تلاش کرد 
این فضا از لحاظ روانی بر روی دو وزنه بردار 
تاثیرگذار نباشد؟ گفت: داریم پول هایشان 

را می گیریم. 
با آنها صحبت کــردم و گفتم نیاز نیســت 
وارد حاشــیه شــوند چون زمــان زیادی 
هم تــا المپیک باقــی نمانده اســت. الان 
وقت حواشــی نیســت و باید در این دو ماه 
باقی مانــده تمــام تمرکز خــود را بر روی 
تمرینــات بگذارند. زمانی کــه در المپیک 
نتیجه گرفتنــد، به ســراغ وزارت ورزش، 
کمیته ملــی المپیک یا هــر ارگان دیگری 
که به آنها قول داده اند بروند و مزدشــان را 

بگیرند.
رییس فدراسیون در مورد برنامه خود برای 

ایجاد انگیزه در وزنه بــرداران گفت: پاداش 
هایی را تعیین کرده  ایم، در صورت گرفتن 
مدال طلا یک و نیم میلیــارد تومان، مدال 
نقره ۷۰۰ میلیون تومــان و مدال برنز ۵۰۰ 
میلیون تومان دریافت می کنند. وزنه هایی 
هم مشخص شده و به کادر فنی سپرده ایم تا 
المپیک هر چند بار آن وزنه ها را تکرار کنند 
با نظر کادر فنی پــاداش می گیرند و تلاش 
می کنیم این کار را دو ، ســه بــار تا المپیک 
تکرار کنیم. قرار اســت ســرمربی تیم ملی 
گزارش ها را بدهد و سپس مبالغ را مشخص 

کنیم.

چالش ادامه دار فدراسیون بخاطر 
جریمه میلیاردی

انوشــیروانی در مــورد اینکه بحــث اجاره 
سالن و شــکایتی که پیمانکار کرده به نظر 
می رسد فدراسیون را دچار چالش کرده و تا 
چه اندازه این مسئله قابل حل است؟ تاکید 
کرد: با اینکه حســاب های ما را بسته اند اما 

خدا آنقدر بزرگ است که کار را جلو می بریم 
و حمایت های ویژه ای از ما شــده است. ما 
اعتراض کرده ایم. معتقدم خدا همیشه حق 
را به حقدار می رساند. ســرمایه گذار سالن 
دنبال طرح دعوی و جریمه کردن و بســتن 

حساب فدراسیون است. 
دو و نیــم میلیارد تومــان نیز از حســاب 
فدراســیون برداشــته شــده و حدود ۲۰ 
میلیارد دیگر طلب دارنــد. داریم پیگیری 

می کنیم تا ببینیم به کجا می رسد.

خبری از حق فسخ نیست
مدافع ملی پوش پرسپولیس بدون پیش شرط 

ماندنی است
مدافع ملی پوش پرســپولیس هیــچ بندی در قراردادش برای فســخ 

قرارداد با باشگاه ندارد.
 پایان بیســت و ســومین دوره رقابت هــای لیگ برتر فوتبال کشــور 
با قهرمانی پرســپولیس همراه شــد تا ایــن تیم همچنــان به عنوان 
پرافتخارترین باشگاه تاریخ لیگ برتر با کسب ۹ قهرمانی شناخته شود.

پرســپولیس با وجود قهرمانی بار دیگر با مشــکلات مربــوط به نقل و 
انتقالات باشگاه روبرو شده است. اوسمار ویه را سرمربی برزیلی این تیم 
حاضر به ادامه همکاری نشــد تا آنها حالا دنبال انتخاب جایگزین برای 
او باشند.از ســوی دیگر بحث تمدید قرارداد و حفظ بازیکنان فعلی نیز 
سوژه شده تا رضا درویش مدیرعامل باشــگاه مذاکراتی را برای تمدید 

قرارداد با بازیکنان مطرح تیم داشته باشد.
در این بین مطرح شدن شایعه جدایی احتمالی محمدحسین کنعانی 
زادگان مدافع ملی پوش پرســپولیس که بنا به گفته مدیر برنامه هایش 
با پیشــنهاد یکی از تیم های قطری روبرو شده اســت با واکنش باشگاه 

پرسپولیس روبرو شده است.

پیگیری ها نشــان می دهــد کنعانــی زادگان طبق قــراردادی که با 
پرســپولیس تا پایان فصل ۱۴۰۴-۱۴۰۳ دارد باید در این تیم بماند تا 
فعالیت خود را ادامه دهد. این در حالی است که کنعانی زادگان بندی را 
به عنوان توافق مالی در قراردادش مطرح کرده است که این موضوع نیز 
حق فسخی را شــامل حال مدافع تیم ملی ایران نخواهد کرد تا او تحت 

هر شرایطی در پرسپولیس ماندنی باشد.

دو هفته بعد از اعلام تاریخ
وضعیت انتخابات شطرنج

با وجود گذشــت دو هفته از اعلام زمان برگزاری انتخابات فدراسیون 
شــطرنج و تاکید بر تعیین رییس در این تاریخ، هنوز هیچ اقدامی برای 

تشکیل مجمع انجام نشده است.
 به گفته کاظم دستگردی سرپرســت دبیری فدراسیون شطرنج و دبیر 
مجمع انتخاباتی این فدراســیون، ۱۹ تیر با برگزاری مجمع انتخاباتی، 

رییس جدید این مشخص می شود.
این زمان ۸ خرداد و پس از نهایی شــدن با وزارت ورزش اعلام رسمی 
شد. با این حال و با وجود گذشت دو هفته از نهایی شدن زمان انتخابات 
شــطرنج، هنوز اقدام قابل توجهی برای تشــکیل مجمــع آن صورت 
نگرفته اســت به خصوص که دعوت نامه ای برای اعضا ارســال نشده 

است.
کاظم دستگردی سرپرست دبیری فدراســیون شطرنج و دبیر مجمع 
انتخاباتــی این فدراســیون، عدم اعلام اســامی کاندیداهــای تایید 

صلاحیت شده را دلیل این موضوع عنوان می کند.

وی در ایــن زمینه با تاکید بر اینکه پیشــنهاد تاریــخ برگزاری مجمع 
انتخاباتی از طرف فدراسیون مطرح و توســط وزارت ورزش تایید شد، 
گفت: لزوم ارسال دعوت نامه برای اعضای مجمع جهت شرکت در آن، 

مشخص شدن وضعیت کاندیداها است. 
باید همراه با دعوت نامه اســامی کاندیداها نیز برای اعضا ارسال شود 
اما هنوز در این زمینه به نتیجه مشــخصی نرســیده ایم.دستگردی 
خاطرنشــان کرد: پیگیر ارســال دعوت نامه بــرای اعضای مجمع 

هستیم. 
هفته گذشــته مکاتبه ای با وزارت ورزش داشــته و خواستار اعلام 

وضعیت کاندیداها شدیم اما تا به امروز پاسخی دریافت نکرده ایم.
سرپرســت دبیری فدراســیون شــطرنج با تاکید بر پیگیری وضعیت 
کاندیداها گفت: باید نتیجه تایید صلاحیت ها مشــخص شود تا برای 
ارسال دعوتنامه اقدام شود. فدراسیون شــطرنج پیگیر موضوع است و 
بعید می دانم مشــکلی پیش بیاید. انتخابات به موقع برگزار می شــود 
و زمان مصوب تغییر نخواهد کد.نام نویســی از متقاضیان ریاســت در 
فدراســیون شــطرنج در حالی طی روزهای ۱۵ تا ۲۹ فروردین انجام 
شد که در مجموع ۱۵ نفر نسبت آمادگی خود را برای تصدی این پست 
اعلام کردند امــا در نهایت پرونده ۱۳ کاندیدا برای بررســی صلاحیت 

مدیریتی در اختیار وزارت ورزش قرار گرفت.
فاطمه ابوالقاســمی، مجتبی ارشــدی، احمد علــی بابایی، مهرداد 
پهلوان زاده، کمال جوانمرد، علیرضا خســروی، شــهریار رحمانی 
اصل، وحیــده صوابیه، حمزه علی پور، حمیــد گودرزی، محمدرضا 
محمدی بهابادی، مســعود ناموری آذر و امیرعرفان هاشــمی ۱۳ نفری 
هســتند که در پروســه انتخابات فدراسیون شــطرنج برای تصدی این 

فدراسیون قرار گرفته اند.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه

ططهیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون  و ماده ۱۳ آئین نامه ثبتی تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  واراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۱۵۸۳ مورخ ۱۴۰۳.۰۲.۱۲ هیات اول.دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت حوزه ثبت ملک 
کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای / خانم حسین لرستانی  فرزند 
عبدالحسین  بشماره شناسنامه  ۵۹۸۳ به شماره ملی ۳۲۵۱۶۶۴۶۲۱ صادره از کرمانشاه  در 
ششدانگ  یک باب ساختمان به آدرس چقامیرزا  فاز یک پشت حسینیه قاسم مساحت ۲۵۸.۰۲ متر 
مربع در قسمتی از باقی مانده ۵۲ فرعی از ۹۳ اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه خریداری از 
مالک رسمی مشاعی آقای هرمز چقامیرزایی  به صورت مع الواسطه به متقاضی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز اگهی می شوددرصورتی اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشندمی توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس ازاخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع  قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقصای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد. ۱۰۵۹.م الف.۱۲
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳.۰۳.۲۷ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳.۰۴.۱۲

سجاد موءیدی -  رئیس ثبت و اسناد املاک 

شماره مزایده: 140304303124000055 تاریخ ثبت : 1403/04/03 تاریخ واقعی انجام مزایده :1403/04/17 وضعیت: تایید شده

متن آگهی مزایده
 آگهی مزایده مال غیر منقول )اسناد رهنی(

 پرونده اجرایی کلاس140200651 علیه آقای عباس آقازاده دیجوجین  له بانک مسکن شعبه اردبیل جهت وصول طلب موضوع سند شماره 13759- 1398/07/14 دفتر 
اسناد رسمی شماره 49اردبیل تشکیل یافته و طبق مقررات شش دانگ پلاک ثبتی 10065 فرعی از 7475 اصلی، مفروز  و مجزا از9433 فرعی از اصلی مذکور، قطعه 12  
در طبقه 02 واقع در بخش 02 حوزه ثبت ملک منطقه دو اردبیل به مساحت 59/02مترمربع با مالکیت آقای عباس آقازاده دیجوجین به عنوان مالک شش دانگ عرصه 
و اعیان با شماره مستند مالکیت 22647 -06/09/ 1394 دفترخانه اسناد رسمی شماره 49 شهر اردبیل به آدرس شهرک گلستان مجتمع مسکونی 100 دروازه بلوک 2 
واحد 12 در رهن بانک مسکن گرفته است، حدود ملک مورد رهن عبارت است؛ شمالا:اول به طول 0/70 سانتی متر دیوار اشتراکی با تهویه دوم به طول 2/55 متر سوم از 
جنوب به شمال به طول 0/60 سانتی متر چهارم به صورت مورب به طول 1/25 متر پنجم به طول 1/40 متر این سه قسمت دیوار اشتراکی با واحد مجاور ششم از شمال به 
جنوب به طول 1/60 متر هفتم به طول 0/60 سانتی متر هشتم از جنوب به شمال به طول 1/60 متر این سه قسمت دیوار اشتراکی با تهویه نهم به طول 1/20 متر دهم به 
طور مورب به طول 2/10 متر این دو قسمت دیوار اشتراکی با واحد مجاور، شرقا: به طول 5/90 متر دیوار اشتراکی با راه پله درب ورود در این حد است .جنوبا : اول به طول 
0/10 سانتی متر دیوار اشتراکی با راه پله دوم به طول 2/30 متر دیوار و پنجره به فضای محوطه ی اشتراکی سوم از شمال به جنوب به طول 0/60 سانتیمتر چهارم به طول 
2/45 متر این دو قسمت دیوار و تراس به فضای محوطه اشتراکی پنجم از شمال به جنوب به طول 0/60 سانتی متر ششم به طول 3/50 متر این دو قسمت دیوار و پنجره 
به فضای محوطه اشتراکی مقدار 2/32 مترمربع از مساحت این واحد به صورت تراس در حد جنوب است.غربا: به طول 6/90 متر دیوار به فضای محوطه اشتراکی، کف با 
سقف طبقه تحتانی اشتراکی است.سقف با کف با طبقه فوقانی اشتراکی است.آپارتمان فوق امتیازات برق و آب و گاز و دارای درب و پنجره معمولی و نازک کاری به صورت 
کچ سفید و کف سیمانی و کابینت معمولی بوده که نیاز به تعمیرات دارد قدمت ساختمان حدود 17 سال بوده و فاقد آسانسور است. برابر اعلام کارشناس منتخب، ملک 
فوق به مبلغ هفت میلیارد و پانصد میلیون ریال )7/500/000/000  ریال ( ارزیابی و قطعی گردیده است مزایده ششدانگ پلاک مزبور از ساعت 9 الی 12 مورخه هفدهم 
تیرماه سال یکهزار و چهارصد وسه روز یکشنبه در اداره اجرای اسناد رسمی واقع در بزرگراه شهدا مابین قدس و ججین برگزار می گردد مزایده ششدانگ ملک فوق از مبلغ 
هفت میا=لیارد و پانصد میلیون ریال )7/500/000/000 ریال(  شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته می شود و طبق ماده 136 اصلاح آیین نامه اجرا شرکت در 
مزایده منوط به پرداخت 10% از مبلغ پایه کارشناسی توسط کلیه شرکت کنندگان )حتی بستانکار ( بدون استثناء و حضورخریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده می 
باشد.برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید. در صورتی ظرف مهلت مقرر مانده فروش را 
به حساب سپرده ثبت وایزنکند مبلغ واریزی اولیه قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد . لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق ،گاز اعم 
ازحق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی مالیاتی عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد،وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد و نیم 

عشر و حق مزایده نقدا وصول می گردد ؛ در ضمن طالبین می توانند تا روز مزایده جهت بازدید محلی به اداره اجرای  اسناد رسمی اردبیل مراجعه نمایند.
رییس  اداره اجرای اسناد رسمی اردبیل –مهری کشفی

ملی پوش والیبال: 

شاید پائز بهترین انتخاب در آن زمان بود

ورزش
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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میدان

خریدار  ســرعتی زن تیم ملی والیبال در 
مورد اتفاقات مختلفــی که تیم ملی والیبال 
در جریان لیگ ملت های ۲۰۲۴ تجربه کرد 

توضیحاتی ارائه داد.
تیم ملــی والیبــال ایــران در مجموع ۱۲ 
مسابقه خود از لیگ ملت های ۲۰۲۴ در دو 
دیدار مقابل آمریکا و هلند به برتری رســید 
و در ۱۰ مسابقه دیگر شکست خورد. به این 
ترتیب در پایان مرحله مقدماتی در جایگاه 

پانزدهم قرار گرفت و به کار خود پایان داد.
مهدی جلــوه در مورد شــرایط تیم ملی در 
یک سال اخیر که نتایج خوبی کسب نکرده 
اســت، به ایســنا گفت: معمولا زمانی که 
نتیجه حاصل نمی شــود همه دنبال دلیل 
هستند. شاید خیلی مشــکلات از قبل هم 
بوده اما چون نتیجه بد نبوده آن مشکلات به 
چشم نیامده است. با این حال پوست اندازی 
همیشــه نتایجی دور از انتظــار برای یک 
باشــگاه و تیم ملی به وجود می آورد. البته 
اینگونه نیســت که بگویم فقط بخاطر یک 

دلیل این اتفاق افتاده است.
او ادامــه داد: فکــر می کنــم بــا تدابیر و 
برنامه ریزی فدراســیون برای ادامه مسیر، 
همه این مســائل حل شود. ســال گذشته 
بازیکنان خوبی داشــتیم که لژیونر شدند و 
امســال هم به تعداد آنها اضافه شده است. 
همین موضوع می تواند در کنار برنامه ریزی 
فدراســیون و حضور یک مربی با دانش که 
زمان کافی داشته باشد،  به تیم کمک کند و 
بهترین اتفاق حاصل شود. این مساله برای 

تیم ژاپن و بلغارستان هم اتفاق افتاد.
ســرعتی زن تیم ملی والیبال با بیان اینکه 
صبــوری، برنامه ریزی درســت و تکرار آن 
برنامه به صــورت مداوم بهتریــن نتیجه را 
رقم می زند، تاکید کرد: دلم خیلی روشــن 
اســت که والیبال مــا دوباره بــه روزهای 

خوبش برمی گردد. صبوری، حمایت مردم 
و مسئولان و برنامه ریزی درست نیاز است. 
اگر در مورد دلیل و مشــکل صحبت کنیم 
ممکن اســت به هزار مشــکل بپردازیم اما 
همه مسائل به هم مرتبط اســت که با یک 
برنامه ریزی درســت قطعــا نتیجه خوبی 

خواهیم گرفت.
جلوه در مورد انتخاب پائز به عنوان سرمربی 
تیم ملی گفــت: آقای پائز شــخصیت قابل 
احترامی داشــت. همه می دانستیم تجربه 
مربیگری کشــور بزرگی را ندارد اما بهترین 
گزینه ما در آن زمان بــود. فکر می کنم در 
آن مدت کوتاه هر کمکی می توانست برای 
والیبال انجام داد اما با توجــه به زمان کم و 
میزان شــناختی که از بازیکنان داشــت به 
چیزی که می خواســتیم، نرسیدیم. شاید 

اگر مربی های اســم و رسم دارتر دیگری هم 
بودند، نمی توانســتند در ایــن زمان کوتاه 
نســبت به همه بازیکنان شــناخت کامل 
پیدا کنند. امیدوارم فدراســیون والیبال که 
گفته یک مربی درجه یــک می آورد، با یک 
برنامه ریزی درســت بهترین گروه و تیم را 
کنار هم جمع کند تا به پیشــرفت تیم ملی 

کمک کند.
او در مورد تغییر پائز در جریان لیگ ملت ها 
و شــوک دادن به تیم ملی بیان کرد: شوک 
دادن دو وجهی است. گاهی نتایج بهتری را 
رقم می زند و گاهی باعث بدتر شــدن روند 
می شود. در آن زمان نمی توانستیم شرایط 
بدتری را تجربه کنیــم و بهترین کاری که 
فدراسیون می توانســت در آن زمان انجام 
بدهد، ایــن بود که با وارد کردن شــوک در 

روند بــازی تغییر ایجــاد کند. جــا دارد از 
آقایان تقوی و خوش خبر تشــکر کنم چون 
خیلی زحمت کشــیدند و تمام تلاششــان 
این بود که تیم بهترین شــرایط را داشــته 
باشــد. در ادامه هم آقای تقوی به فیلیپین 
آمد که مهمترین قســمت این شوک بود. 
این حمایت باعث شــد تا این حس دوباره 
در والیبال ما زنده شــود که از نظر قدرتی و 
شــناخت والیبالی فاصله زیادی با تیم های 
مختلف دنیــا نداریــم و هنــوز می توانیم 
تهدیدی برای قدرت های بزرگ دنیا باشیم. 
هفته آخر را با حس بهتــری تمام کردیم و 
امید می رود در لیگ ملت ها و تورنمنت های 
بعدی با انــرژی و اعتماد بــه نفس بهتری 

شروع کنیم و ادامه بدهیم.
ســرعتی زن تیم ملی در مورد دو برد ایران 

مقابل آمریــکا و هلند در هفته ســوم لیگ 
ملت ها گفت: نمی توانم احساســم را نسبت 
به آن دو برد بیان کنم چون تقریبا یک سالی 
بود که زیر انتقادات مردم و دوســت داران 
والیبــال بودیم؛ انتقاداتی که بــه نوبه خود 
درســت بود. واقعا برد دو تیم بزرگ والیبال 
دنیا خیلی حس خوبی داشــت و این انرژی 
را به بچه هــا منتقل کرد که اگــر همه چیز 
درست و منظم پیش برود،  هنوز می توانیم 
تهدیدی بــرای قدرت های والیبــال دنیا 

باشیم.  
جلــوه در بخش دیگــر ایــن گفت وگو در 
مورد پیوســتن خود به تیــم المپیاکوس 
یونان گفــت: بعد از فصــل خیلی خوبی که 
در فنرباغچه ترکیه که یکــی از بزرگترین 
تیم هاســت، داشــتم، لازم بود باشگاهی را 
انتخاب کنم که پیشرفت بیشتری را تجربه 
کنم. پیشــنهادات زیادی داشتم که از نظر 
مالی و اســم لیگ از دیدگاه ایرانی ها بالاتر 
بودند، اما بر اساس مشاوره  با دوستانم به این 
نتیجه رســیدم که به المپیاکوس بروم. این 
تیم در لیگ قهرمانــان اروپا بازی می کند و 
قهرمان یونان است. از طرفی مربی ایتالیایی 
بزرگی دارد که می تواند خیلی به من کمک 
کند. باشــگاه بزرگی اســت و فکر می کنم 
بعد از باشــگاه بزرگ فنرباغچــه، بهترین 
انتخابم است.او در مورد قرارداد خود گفت: 
قراردادم یک ساله است. یک ماه استراحت 

می کنم و بعد به این تیم می پیوندم.  
جلوه در پایان بیان کرد: امیدوارم امســال 
بهترین سال ورزشــی برای تمام دوستان و 
برادرانم باشد. سالی که همه با انرژی خوب 
و در سلامت کامل لیگ را سپری کنند و هر 
چه سلامت تر و آماده باشــیم تا سال بعدی 
در کنار هم بــه تیم ملی کمــک و بهترین 

نتایج را کسب کنیم.  

توسعه قایقرانی با راهبرد تجربه در پاریس و موفقیت در لس آنجلس
خریدار  تیم هــای ملی روئینگ و آب هــای آرام ایران 
با کســب پنج ســهمیه المپیک پاریس، امیدها را برای 
موفقیت احتمالی در المپیــک ۲۰۲۸ لس آنجلس زنده 
کردند. فدراســیون قایقرانی در یکسال گذشته روزهای 
پرفراز و نشــیبی را برای کسب ســهمیه المپیک پشت 
سرگذاشت. نه تنها دختران ایران ســهم بیشتری را در 
این دوره از المپیک از آن خود کردند بلکه قایقرانی ایران 
با کسب پنج سهمیه المپیک، سهم بیشتری را نسبت به 

ادوار گذشته این رقابت ها به خود اختصاص داد.
با آغاز ســال ۱۴۰۳، تلاش ملی پوشان ایران برای کسب 
سهمیه المپیک دوچندان شــد. تیم های ملی روئینگ 
و آب های آرام در این مســابقات توانســتند هر کدام به 

ترتیب سه و دو سهمیه المپیک را کسب کنند.
در واقع مســابقات قایقرانی آب های آرام قهرمانی آسیا 
و انتخابی قــاره ای المپیک توکیو و مســابقات انتخابی 
المپیک آســیا و اقیانوســیه چونگو چین مهر پایانی بر 
ماجراجویی پاروزنان ایران برای کسب سهمیه المپیک 
بود.نخستین ســهمیه المپیک ایران را فاطمه مجلل در 
قایق تک نفره زنان با کسب مدال برنز از آن خود کرد. در 
واقع چراغ ســبز روئینگ ایران برای حضور در بازی های 

پاریس با فاطمه مجلل روشن شــد. پاروزن ایرانی برای 
اولین بار در این بازی ها شــرکت می کنــد و باید دید که 
نخستین تجربه او چه دســتاوردی برای روئینگ ایران 
خواهد داشت.چراغ ســبز دوم توسط مهسا جاور و زینب 
نوروزی در روئینگ دونفره سبک وزن زنان ایران روشن 
شد. دو ملی پوش ایران با کسب مدال نقره برای اولین بار 
جواز حضور در المپیک پاریس را در قایق دونفره به دست 
آوردند.نوروزی که برای المپیک توکیو شانس خود را از 
دســت داده بود توانســت در این دوره برای اولین بار در 
کنار جاور به سهمیه قایق دونفره برســد. جاور نیز برای 
دومین بار راهی المپیک شد و نخستین بار سهمیه قایق 
تک نفره روئینگ ایران در بازی های المپیک تابســتانی 
ریو ۲۰۱۶ کســب کرده بود. اما این پــاروزن المپیکی 
ایران در رده بیست و هشتم المپیک قرار گرفت.هرچند 
ملی پوشان ایران در مسابقات جهانی و آسیایی هم خوش 
درخشیدند و حال باید شانس خود را در پاریس امتحان 
کنند.امــا در آب های آرام در بخش کانــو و کایاک ایران 
توانست به دو سهمیه برسد. محمدنبی رضایی در کانوی 
۱۰۰۰ متر توانست چهارمین جواز حضور قایقرانی ایران 
در پاریس را کســب کند. او برای نخســتین بار است که 

در المپیک پارو می زند.آخرین ســهمیه المپیک ایران 
به علی آقامیرزایی رســید. پاروزن المپیکــی ایران که 
در کایاک ۱۰۰۰ متر موفق به کســب مدال برنز شــد و 
برای دومین بــار جواز حضور در المپیک را کســب کرد. 
آقا میرزایی پیــش از این در المپیــک ۲۰۲۰ توکیو در 

یک چهارم نهایی چهارم شد و به نیمه نهایی صعود نکرد.
اما یکی از شــانس های المپیکی ایران نازنین ملائی بود 
که او به دلیل برخی حواشــی در این انتخابی ها شرکت 
نکرد تا شــانس دوباره حضور در المپیک را از دست دهد. 
او در المپیک توکیو برای اولین بار به فینال B صعود کرد 
و ششــم شــد و در مجموع در رده یازدهم المپیک قرار 
گرفت.قایقرانی ایران با تاریخ ســازی در بخش دونفره و 
کسب بیشترین سهمیه در طول ادوار بازی های المپیک 
می تواند شانس خود را برای عملکردی موفقیت آمیز در 

این بازی ها امتحان کند.
باید دید که ملی پوشان ایران با توجه به نتایج درخشانی 
که در مســابقات جهانی و آســیایی کســب کردند، آیا 
می توانند در پاریس عملکرد درخشــانی از خود نشــان 
دهند یا خیر؟در حال حاضر فدراســیون قایقرانی ایران 
ســه ملی پوش المپیکی روئینگ را راهی اردوی یکماهه 

روســیه و دو ملی پوش آب های رام را به اردوی مشترک 
ایــران و ایتالیا اعزام کرد تا فرصــت طلایی این حضور را 
از دســت ندهد.علیرضا ســهرابیان در این زمینه به ایرنا 
گفت: تیم ســه نفره روینگ ایران در اردوی روسیه بسر 
می برند زیرا پیســت اســتاندارد نداریم و برای آرامش 
فکری به همراه ســرمربی و مربی خــود در کمپ کازان 
تمریــن می کنند. آنها دو ســه روز قبل از مســابقات به 
ایران بازمی گردند و از ایران بــه بازی های المپیک اعزام 

می شوند. امیدوارم نتایج مطلوبی کسب کنند.
وی دربــاره اردوی دو المپیکی دیگر در خــارج از ایران 
خاطرنشــان کرد: مکاتباتی با رئیس فدراســیون ایتالیا 
انجام دادیم و او پذیرفت تا اردوی مشــترکی با تیم ایران 

داشته باشد. 

طبق اعلام رسانه اماراتی شهریار مغانلو  خریدار 
با اتحاد کلبــاء به توافق نهایی دســت پیدا کرد و 
راهی این تیم خواهد شد.به گزارش اقتصادمردم، 
شــهریار مغانلو فصل بســیار خوبی را با سپاهان 
پشت سر گذاشــت و توانســت عنوان آقای گلی 
لیگ برتر ایران را به دست آورد. با آنکه گمانه زنی 

درباره بازگشت مغانلو به پرسپولیس زیاد بود اما 
این بازیکن تصمیم گرفت راهی لیگ امارات شود.
رسانه »سدد« امارات اعلام کرد شهریار مغانلو با 
اتحاد کلباء به توافق نهایی رســیده است و فصل 
بعد در لیگ برتر امارات به میــدان خواهد رفت.
مهدی قایدی هم در فصلی که گذشت به صورت 

قرضی در اتحاد کلباء بازی کرد و توانست نمایش 
درخشــانی در این تیم داشــته باشد.سران این 
باشگاه اماراتی دوست دارند قرارداد قرضی قایدی 
را تمدیــد کنند اما باشــگاه الاهلی هنوز پاســخ 
نهایی اش را نداده و حتی احتمال بازگشــت این 

بازیکن به استقلال هم وجود دارد.

قول یک میلیاردی و یک اسلحه به رستمیان برای 
کسب مدال در المپیک

رئیس فدراســیون تیراندازی به تیرانداز المپیکــی قول داد در صورت 
کسب مدال پاداش یک میلیاردی و یک اسلحه دهد.

 وزیر ورزش و جوانان امروز از تمرینات تیم ملی تیراندازی دیدار کرد و با 
فاطمه امینی، شرمینه چهل امیرانی و هانیه رستمیان المپین های این 

رشته گفت و گو کرد. 
در جریان این دیدار رئیس فدراسیون تیراندازی به هانیه رستمیان در 

جهت کسب مدال قول پاداش یک میلیاردی و یک اسلحه داد. 
هانیه رســتمیان برای اولین بار در رشــته تپانچه ۲۵ متر زنان صاحب 
سهمیه المپیک شده است و در تمامی مســابقات اخیر بجز یک مورد 
به فینال راه یافته اســت. او اولین ورزشــکاری بود که سهمیه المپیک 

پاریس را کسب کرد. 

علیرضا دبیر: 
وی دوش کشتی نگذارید بار ر

رییس فدراسیون کشتی با بیان این که کار ســختی در المپیک داریم ، 
گفت: اگر یک مدال طلا بگیریم کلاهمان را بالا می اندازیم. 

 علیرضا دبیر در مراســم بازدیــد وزیــر ورزش از اردوی تیم های ملی 
کشتی، گفت: وزیر با تمام وجودش به کشتی خدمت می کند و جا دارد 

از او بخاطر حمایت هایشان تشکر کنم.
رییس فدراسیون کشتی، افزود: بعد از اتفاقاتی که پارسال در ۱۵ ثانیه 
پایانی کشــتی یزدانی و تیلور افتاد تا صبح با او حرف زدم و ما از همانجا 

کارمان را شروع کردیم.
وی تصریح کرد: بچه ها اردوهای ســنگینی را پشت ســر گذاشته اند. 
کار ما در المپیک ســخت اســت. بعد از انقلاب طلاهای کشتی آزاد در 
المپیک در حقیقت ۳ مدال طلاســت. این نیســت که فکر کنیم به ما 
به راحتی در المپیک طلا می دهند. ما اگــر یک طلا در المپیک پاریس 

بگیریم بردیم و کلاهمان را بالا می اندازیم.
دبیر ادامه داد: المپیک اســت و کار ســختی داریم. من هــم به عنوان 
مســئول و هم کشــتی گیر در المپیک بوده ام. بار را روی دوش کشتی 
نگذارند. اگر یک طلا بگیریم برنده شــده ایم. بچه هــا در اوج تمرینات 
هستند و ۲ هفته از تمرینات سنگین آن ها باقی مانده است. ما مامور به 

وظیفه ایم و بقیه دست خداست.
رییس فدراســیون کشتی با اشــاره به شرایط حســن یزدانی گفت: او 
کتفش را از ۳ جا عمل جراحی کرد. فکــر نکنیم مدال طلا برای او آماده 
است. اینطور نیســت و واقعا کار ســختی داریم. فکر نکنیم میرزازاده 

چون پارسال در جهانی طلا گرفت امسال هم در المپیک طلا می گیرد.
دبیر تصریح کرد: مردم بدانند المپیک ســخت است و هیچ چیز معلوم 

نیست.
 

والله کار در المپیک سخت است. استرســی نداریم اما مردم بدانند خم 
رنگرزی نیســت. ما تلاش می کنیم. بار روی دوش یزدانی، میرزازاده یا 
بقیه نگذارند. دیدیم سعید اسماعیلی در یک ثانیه چطور در مجارستان 
به کشــتی گیر کوبا باخت. توقع باید پایین بیاید تا باری روی دوش بچه 

ها نباشد.

مهدوی کیا:
  صعود ساده به جام جهانی؟ از این 

خبرها نیست!
بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال ایران می گوید، تیم ملی در راه صعود به 

جام جهانی راه سختی در پیش دارد.
مهدی مهدوی کیا ، درباره حضورش در مراســم قرعه کشی مقدماتی 
جام جهانی ۲۰۲۶، اظهار کرد: مراســم خوبی برگزار شد و نظم خوبی 
حاکم بــود. به هر حال مراســم قرعه کشــی مرحله نهایــی مقدماتی 
جام جهانی بــود و تیم ها می خواســتند هرچه زودتر رقبــای خود را 

بشناسند. قرعه ها هم بد تقسیم نشد.
 با توجه به اینکه ۸ ونیم ســهمیه به آســیا اختصاص داده شده، فرصت 
خوبی برای برخی تیم هاســت که تا به حال بــه جام جهانی نرفته اند تا 

تلاش کنند به این رقابت ها برسند.
وی در ادامه گفت: بیشتر شــدن تعداد سهیمه آســیا برای حضور در 
جام جهانی برای قدرت های فوتبال آســیا حاشــیه امن را بیشتر کرده 
اســت اما در فوتبال بازی ســاده وجود ندارد و هر بازی شرایط خاص 

خودش را دارد. 
با این حال صعود به جام جهانی نسبت به گذشــته ساده تر شده است. 
قبلا دو تیم، یا ســه تیم یا این اواخر ۴ تیم از آســیا به جام جهانی صعود 

می کردند اما الان شرایط ساده تر شده است.
مهدوی کیا دربــاره دیدارش با امیرقلعه نویی در حاشــیه مراســم 
قرعه کشــی مقدماتــی جام جهانی هم گفت: در حاشــیه مراســم 
دیداری با آقای قلعه نویی داشــتم و برای تیــم  ملی آرزوی موفقیت 
کردم که ان شــاءالله به عنوان تیم اول از گروه خود راهی جام جهانی 

شود.
او دربــاره عملکرد امیــر قلعه نویی در تیــم ملی هم گفــت: تیم ملی 
به همراه آقای قلعه نویــی به عنوان تیم اول از گروهــش به این مرحله 
صعود کرده که از این نظر نتیجه خوبی کســب شده است. ما در گروهی 
بودیم ازبکستان حضور داشت که تیم خوبی است. آنها سال های آینده 
حرف های زیــادی برای گفتن خواهند داشــت چــون در فوتبال پایه 

سرمایه گذاری بسیار خوبی انجام داده اند.
مهدوی کیا درباره جام جهانی ۲۰۲۶ هــم گفت: امیدوارم به عنوان تیم 
اول به این رقابت ها صعود کنیم و با توجه به اینکه جام جهانی ۴۸ تیمی 

شده است، بتونیم از گروه خودمان به دور بعد برسیم.
او درباره انتقادهایــی که از عملکرد امیر قلعه نویی می شــود هم گفت: 
به نظر من کار تیم  ملی اصلا ســاده نیســت. همه تیم ها ســخت کار 
می کنند و رقبا قدرتمند هســتند. ببینید فوتبال اردن چه پیشــرفتی 
کرده یا تیم هایی مثل قرقیزستان و فلسطین به مرحله نهایی مقدماتی 
جام جهانی صعود کرده اند. این نشان می دهد که ما کار ساده ای نداریم. 
اگر فکر می کنید به راحتی از گروه خودمان به جام جهانی می رســیم، 
خیر! از این خبرها نیست. کره شمالی و قرقیزستان تیم های ناشناخته 
هستند، بنابراین کار بسیار سخت است اما تیم  ملی ایران پتانسیل این  

را دارد که به عنوان تیم اول به جام جهانی صعود کند.
مهدوی کیــا دربــاره اینکه اهالــی فوتبال ایــران از امیــر قلعه نویی 
می خواهند در مقطع کنونی در تیم  ملی جوانگرایی کند، گفت: بالاخره 
تیم ملی باید پوســت اندازی کند، البته این موضوع به صلاح دید مربی 

است که هر زمانی نیاز بود بازیکنان جوان را به تیم ملی اضافه کند.
او در پایان درباره اینکه آیا پیشــنهادی از فوتبال ایــران برای هدایت 
تیمی دارد یا خیــر؟ گفت: به فوتبال ایران فکر نمی کنم و پیشــنهادی 

هم ندارم.

توافق نهایی شهریار مغانلو با تیم اماراتی



ســاری-امیری فر  بــه مناســبت هفته 
مبارزه بــا مواد مخدر و با حضور شــیرازی دبیر 
شــورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان 
مازندران، بریمانی مدیرکل بهزیســتی استان، 
رامشی رییس اداره فرهنگی معاونت پیشگیری 
از جرم دادگســتری مازنــدران، آگاه نماینده 
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی مازندران 
و قلنــدری سرپرســت معاونت امور توســعه 
پیشگیری اســتان، کارگاه آموزشــی مشاوره 
فــردي و خانوادگــی در درمان اعتیــاد ویژه 
مدیران داخلی مراکز اقامتــی بهبود و بازتوانی 
اعتیاد در مجتمع آموزشــی فرهنگی شــهید 

عظیمی بابلسر برگزار شد.
 مدیرکل بهزیســتی اســتان با اشــاره به شعار 
جهانــی هفته مبارزه بــا مواد مخدر ســازمان 
ملل در ســال 2024 با عنوان" اولویت سرمایه 
گذاری؛ پیشــگیری از اعتیاد" ، اعتیاد را نمادی 
از آسیب های پنهان روحی، روانی، شخصیتی، 
خانوادگی و اجتماعی دانســت و گفت: آسیب 
های عاطفــی دوران کودکی، عــدم مهارت در 
مدیریت هیجانــات دوران نوجوانی، اختلالات 

شخصیت، مشــکلات خانوادگی، سبک فرزند 
پــروری، افســردگی و.... می توانــد در بوجود 

آمدن اعتیاد نقش بسزایی ایفا کند.
وی ادامه داد: بهزیســتی تنها دســتگاه دولتی 
عضو ســتاد مبارزه با مواد مخدر اســت که در 
تمامی طیف پیشگیری اولیه، درمان، بازتوانی، 
کاهش آســیب اعتیــاد و همچنیــن حمایت 
های اجتماعی، برنامه دارد و بــا تکیه بر دانش 
تخصصی سازمانی نقش مهمی در این حوزه ها 
ایفا می کند که همه این موارد نشــان از اهتمام 

دولت در امر پیشگیری و درمان اعتیاد است.
 بریمانی سازمان بهزیستی را پرچمدار الگوهای 
نوین در حــوزه درمان اعتیاد دانســت و اظهار 
داشت: سازمان بهزیســتی در عرصه پیشگیری 
و درمــان اعتیاد بــا طراحی الگوهــای نوین و 
بهره گیــری از آخرین دســتاوردهای علمی و 
تجربی، تمــام تلاش خــود را در زمینه کاهش 
آســیب اعتیاد و حمایــت هــای اجتماعی از 

بهبودیافتگان به کار گرفته است.
وی حفظ شــان و کرامت انســانی مبتلایان به 
اعتیاد را اولویت برنامه های بهزیســتی عنوان 

کرد و گفــت: حضــور مبتلایان بــه اعتیاد در 
مراکز درمان اعتیاد با هدف بازگشت به آغوش 
خانواده و اجتمــاع صورت مي گیــرد و حفظ 
کرامت انســانی منجر به بازتوانی شــخصیت 
فرد می شــود.  این مســوول با بیان اینکه ۱24 
مرکز درمان اعتیاد در سطح اســتان با نظارت 
بهزیســتی مشــغول ارائه خدمات به معتادین 
متقاضی درمــان و همچنین بیمــاران معرفی 
شده از سوی دســتگاه قضایی هستند، تصریح 
کرد: این مراکز شــامل؛ مراکــز گذری کاهش 
آســیب و بازتوانی اعتیاد، مراکز اقامتی بهبود 
و بازتوانی، درمان سرپایی دارویی می باشد که 
از این تعداد 4۸ مرکز در حــال حاضر در قالب 
مراکز اقامتی درمــان اعتیاد بــه ارائه خدمات 

درمانی به جامعه هدف می پردازند. 
مدیرکل بهزیســتی اســتان ادامه داد: در سال 
گذشــته بیش از ۱4 هــزار نفر در ایــن مراکز 

پذیرش و پس از بهبودیافتگی ترخیص شدند.
وی با بیان اینکه آموزش نقش بســزایی در ارتقا 
عملکــرد این مراکــز در عرصه درمــان اعتیاد 
دارد، اظهار داشــت: در تلاش هستیم تا دانش 

و مهارت تمام کسانی که در حوزه درمان اعتیاد 
در مراکز فعال هســتند را به روز رسانی کنیم و 
به همین منظور اقدامات متنوعی را برای بهبود 
عملکرد آنان تدوین کــرده ایم که برگزاری این 

کارگاه یکی از این اقدامات است.
مدیرکل بهزیســتی مازنــدران در پایان گفت: 

فعالیتهــای جــاری و برنامــه هــای بهبود و 
بازتوانی، فراینــد ارجاع، ترخیــص و پیگیری 
مبتنی بــر قوانین و مقــررات، رعایــت دقیق 
بخشــنامه های ابلاغی و ... می توانــد به بهبود 
عملکرد مراکز اقامتی بهبــود و بازتوانی اعتیاد 

استان منجر شود.

 ایران اسلامی، بالنده و پیشرو به ســمت تعالی و پیشرفت 
در حــال حرکــت اســت و توفیقــات و دســتاوردهای 
به دســت آمده و توســعه صنعتی ایران در سال های اخیر، 
حاصل تلاش صنعتگران و معدن کارانی اســت که باوجود 
محدودیت ها، فشــارها و تحریم ها، همــت و تلاش خود 
را برای توســعه و تعالــی صنعت و رونق اقتصادی کشــور 
به کار بســتند و صنعت فولاد به عنوان پیشــران توســعه 
کشور، بیشترین دســتاورد صنعتی، تولیدی، اقتصادی و 

اجتماعی را برای کشور به ارمغان آورده است.

پایــگاه خبــری ایراســین - صنعــت و معــدن در ایران 
اســلامی به واســطه دو مزیت ویژه ای که دارد همواره در 
مسیر پیشــرفت تصاعدی و رشدی پرســرعت بوده است؛ 
ازیک طرف موهبــت الهــی و نعمات خــدادادی و منابع 
زمینی و زیرزمینی و نفت و گاز و سنگ آهن و سایر عناصر 
ارزشــمند در خاک این میهن به فراوانی وجود داشــته و 
از طرف دیگــر بهره مندی از نیروی انســانی ماهر، جوان، 
متخصص و متعهد و خســتگی ناپذیر، ظرفیت بی مانندی 
را برای رشد صنعت کشــور رقم زده و بسترهای عالی برای 
ســرمایه گذاری و توسعه صنعتی و رشــد اقتصادی فراهم 

آورده است.
راهبرد توســعه صنعتی ایران بر مبنای تولید ترسیم شده 
و تقویت و فراهم کردن زمینه های تولیــد همواره یکی از 
پایه های اساسی رشد و توســعه اقتصاد ملی تلقی می شود 
که علاوه بر استقلال و خودکفایی و تأمین نیازهای داخل، 
اشــتغال زایی و کارآفرینــی مطلوبی را به همــراه دارد و 
ضمن ثروت آفرینی و ســودآوری، نقش کلیدی در توسعه 
زیرساخت ها و توســعه پایدار کشور دارد و به طور مستقیم 

در بهبود نحوه زندگی و معیشت آحاد مردم تأثیر دارد.
در شرایطی که صنایع بزرگ و پیشــران، مهم ترین عوامل 
و عناصر توســعه صنعتی و مولد و محرک اقتصاد کشــور 

محسوب می شوند، صنایع و معادن با محدودیت هایی نیز 
روبرو هستند که بخش عمده آن ها به نبود زیرساخت های 
انرژی و تجهیزات برای اکتشاف، استحصال و بهره برداری 
مربوط می شــود و به نظر می رسد لازم اســت کارگزاران 
محترم دولــت، برای رفع موانــع تولید به ویــژه در حوزه 
صنعت و معــدن که موتور محرکه اقتصاد مقاومتی اســت 

چاره اندیشی کنند.
البتــه ذکــر ایــن نکتــه ضــروری اســت کــه باوجود 
محدودیت های موجود در ایــن بخش، ظرفیت های بالقوه 
و بالفعل فراوانی در صنعت و معدن کشــور نهفته است. در 
بخش معدن معادن غنی ســنگ آهن و سایر عناصر، ایران 
را در زمره ۱۵ قــدرت معدنی جهان قــرار داده و ۷ درصد 
از ذخایــر معدنی جهان در این کشــور اســت. در صنعت 
نیز خوشــبختانه کشــور در جایگاه مطلوبی قــرار دارد و 
تنها در صنعت فولاد کــه یکی از صنایع مادر و پیشــران 
سایر صنایع اســت، جمهوری اســلامی ایران در جایگاه 
دهمین تولیدکننده فولاد در جهان شناخته شــده و قطع 
به یقین برنامه های توسعه کمی و کیفی این صنعت، ایران 

اسلامی را در وضعیت بهتری در آینده خواهد رساند.
شــرکت فولاد مبارکه به عنوان یکی از صنایع اصلی کشور 
همواره بــا تکیه بر دانش و توانمنــدی نیروهای متخصص 

کشور و با برنامه ریزی و سیاســت گذاری و سرمایه گذاری 
درست تلاش داشــته تا با بلوغ ســازمانی مستمر و توسعه 
کمی و کیفی خود، تمامی نیازهای صنایع داخلی کشــور 
به فولاد را تأمین کنــد و با طلایه داری، صنعت ســازی و 
تکمیل زنجیره ارزش از ســنگ آهن تا محصــول نهایی، 
قدم های اســتواری را برای توســعه صنعت و معدن کشور 
بردارد. بــدون اغراق ایــن مجموعــه، الگویــی نمونه از 
اســتفاده از ظرفیت های معدن برای توســعه صنعت در 

کشور است.
بدون تردید توســعه صنعتی کشور مرهون تلاش ستودنی 
و قابل تحســین صنعــت کاران و معدن کارانی اســت که 
باورمندانه، با آگاهی و همــت و اراده مثال زدنی و باوجود 
محدودیت هــا و کمبودها، بــرای اعتلای صنعت، رشــد 
اقتصادی و تعالی نــام ایران و ایرانیــان اهتمام می ورزند 
و دهــم تیرماه که به نــام روز صنعت و معــدن نام گذاری 
شده، بهانه ای برای معرفی دســتاوردهای انقلاب مقدس 
جمهوری اســلامی در حوزه صنعت و معدن و قدردانی از 

تلاشگران این عرصه است.

محمدجواد براتی
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه

ســنندج-فاطمه ملایــی  معــاون گردشــگری و 
ســرمایه گذاری اداره کل میراث فرهنگــی، گردشــگری 
و صنایع دســتی کردســتان گفت: اراضی ملــی و دولتی 
مســتعد با کاربری گردشــگری واقع در محدوده و حریم 

شــهرها با همکاری اداره کل راه وشهرســازی شناسایی 
و طی فراخوان عمومی به ســرمایه گذاران واجد شــرایط 

واگذار می شود.
آرمان وطن دوســت در نشســت با معاونان اداره کل راه و 
شهرسازی استان و معاون شــهرداری سنندج اظهار کرد: 
استان کردســتان با ظرفیت های بســیار خارق العاده  ای 
کــه دارد می توانــد در اجــرای طرح های گردشــگری 

بیش ازپیش مورد توجه قرار گیرد.
معــاون گردشــگری کردســتان با بیــان اینکــه یکی 

اداره کل تشــویق  ایــن  از مهم تریــن سیاســت های 
ســرمایه گذاران بخش خصوصــی بــرای ورود به حوزه 
گردشگری استان اســت، افزود: طرح های سرمایه گذاری 
نقــش بســزایی در توســعه و تقویــت ظرفیت هــای 
گردشــگری دارند و ایــن مجموعه در تلاش اســت تا با 
فراهم کــردن امکانــات لازم، ســرمایه گذاری در حوزه 

گردشگری کردستان را تسهیل کند.
او از شناســایی مناطق و پهنه های مســتعد برای تقویت 
زیرســاخت های صنعت گردشگری در اســتان خبر داد و 

عنوان کرد: این اراضــی پس از معرفی بــه اداره کل راه و 
شهرسازی استان و اهلیت ســنجی و فراخوان عمومی، به 
سرمایه گذاران واجد شــرایط در حوزه گردشگری واگذار 

خواهد شد.
وطن دوست یادآور شد: امید است با همکاری و هم افزایی 
بیشــتر دســتگاه های مربوطه و با حمایــت همه جانبه از 
بخش خصوصی و علاقه مندان به ســرمایه گذاری در این 
حوزه، مســیر توسعه گردشگری در اســتان بیش ازپیش 

هموار شود.

شیراز-چراغی عضو شورای اسلامی شهر شیراز ضمن 
قدردانی از حضور مردم در انتخابات ریاســت جمهوری، بر 

ضرورت حفظ وحدت در مرحله دوم انتخابات تأکید کرد.
سیده مریم حســینی ، در نطق پیش از دستور جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر شیراز با اشــاره به برگزاری انتخابات 
ریاست جمهوری گفت: ملت ایران همواره با حضور پررنگ 
و مســئولانه خود در عرصه های مختلف نشــان داده اند که 

پایبند به اصول و ارزش های انقلاب اسلامی هستند.
وی افــزود: این حضور گســترده و آگاهانه شــما، بار دیگر 
نشان داد که مردم ایران با وجود تمام مشکلات و چالش ها، 

همچنان
ره( و انقلاب اســلامی پایبند هســتند. . به آرمان های بلند 

امام خمینی

حســینی بیان کرد: بایــد در هر تصمیم گیــری و اقدامی، 
منافع و مطالبات مردم را در نظر بگیریم و با تلاش و جدیت 

در جهت رفع مشکلات آن ها بکوشیم.
رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر شیراز 
ادامه داد: از دیگر ســو، مولای متقیان امام علی )ع( نیز در 
نهج البلاغه بر اهمیت وحدت و همبســتگی تأکید کرده اند 
و در قرآن کریم هم بر ضرورت حفــظ وحدت و یکپارچگی 

مسلمانان تأکید شده است.

وی تصریح کرد: امــروز بیش از هر زمان دیگــری نیازمند 
وحدت و همبســتگی ملی هســتیم تا بتوانیــم در مقابل 
تهدیدات و توطئه های دشــمنان مقاومت کنیم و به سوی 

آینده ای روشن و سربلند حرکت کنیم.
حســینی گفت: اکنون کــه انتخابات به دور دوم کشــیده 
شــده اســت وحدت و همبســتگی ما در این مقطع زمانی 
بســیار حیاتی است. پس با تاســی از کلام امام علی )ع( که 
می فرمایند: »هیچ گاه با تفرقه و اختلاف به جایی نخواهیم 

رســید«، با حضور پررنگ و مســئولانه خود، نشان دهیم 
که ملت ایران همواره در مســیر وحدت و همبســتگی گام 

برمی دارد.

کردستان

فارس

وی توسعه و تعالی کشور  صنعتگران و معدن کاران؛ دو باز

  اراضی ملی مستعد گردشگری در کردستان شناسایی و معرفی می شود

عضو شورای شهر شیراز:

وحدت خود را در دور دوم انتخابات نشان دهیم

گرگان-مهناز محمدزمانی ســالن ورزشــی اداره 
کل ثبت با حضــور مدیــرکل و کارکنان ثبتــی افتتاح 
شــد.جهانی فر مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان گفت: 
در راستای ارتقای ســلامت و ایجاد نشاط بین کارکنان، 
فراهم ســاختن امکانات رفاهی و ورزشی برای همکاران 
در دســتور کار قرار گرفتــه و به همین منظــور در محل 
اداره کل ثبت استان ، سالن ورزشی با فضائی به مساحت 
تقریبی 90 مترمربع راه اندازی و تجهیز شــده اســت و 
علاوه بر آن  امکان استفاده از اســتخر و امکانات موجود 

و سالن فوتسال مجتمع ورزشــی دادگستری کل استان 
برای کلیه کارکنان ثبت اســتان فراهم گردید.وی افزود 
، فوتبال دســتی، تردمیل، دوچرخه ثابــت و تنیس روی 
میــز و دارت از امکاناتی اســت که در این ســالن تدارک 
دیده شــده و کارکنان می توانند در ساعات اعلامی از آن 
اســتفاده نمایند.ضمناً همزمان با افتتاح سالن ورزشی، 
اولین دوره مســابقات ورزشــی کارکنان ثبتی اســتان 
شــامل تنیس روی میز ، فوتبال دســتی، طناب کشی و 

دارت برگزار میگردد.

نخســتین فراخوان طراحی  بوشــهر-رضا حیدری
المان های شــهری شهرداری بندر بوشــهر در سال ۱403 
با لــزوم توجه به نشــانه ها و المان های شــهری برگرفته از 
شــاخصه ها و ویژگیهــای فرهنگی، تاریخــی و اجتماعی 
مرکز اســتان بوشهر منتشر شــد. معاونت خدمات شهری 
شهرداری بندر بوشهر با اعلام این خبر افزود: از جمله اهداف 
ما در انتشار این فراخوان گســترش فضاهای پویا و پرنشاط 
برای شهروندان محترم است که امید داریم در کنار واکاوی 
اصالت و معنــا و ایجاد تنوع در فضاهــای عمومی بتوانیم با 

کمک طراحان و هنرمندان عزیز، ســیمای کالبدی شهر را 
بهبود دهیم. مختار کرمی با تاکید بر لــزوم توجه به عوامل 
اقلیمی، کالبدی و فرهنگی در طرح های ارسالی خاطرنشان 
کرد: از مهم ترین محورهای این فراخوان، می توان به طراحی 
المان های ثابت ویژه میادین شــهید مجید بشکوه، بهمنی، 
بســیج و همچنین طراحی المان نوروزی اســتقبال از بهار 
۱404 با در نظر گرفتن تقارن با ماه مبارک رمضان، طراحی 
المان هــای دریایی، طراحی قاب عکاســی و طراحی المان 

لوگوتایپ بوشهر با فونت فارسی اشاره کرد.

گلستان بوشهر

   راه اندازی و تجهیز سالن ورزشی اداره کل ثبت اسناد و املاک 
استان گلستان 

 فراخوان »طراحی المان های شهری« 
شهرداری بوشهر منتشر شد 

مدیر کل بهزیستی مازندران؛

حفظ شان و کرامت انسانی مبتلایان به اعتیاد اولویت برنامه های بهزیستی 

وشیمی پارس و  حضور گسترده  کارکنان پتر
خانواده هایشان در انتخابات ریاست جمهوری

بوشــهر -رضا حیدری   مدیران، کارکنان و خانواده های کارکنان شرکت 
پتروشــیمی پارس  حضوری گســترده و فعالانه در انتخابات ریاست جمهوری 

داشتند و بار دیگر برگ زرینی در کارنامه پرافتخار خود ثبت  کردند.
به گزارش روابط عمومی شرکت پتروشیمی پارس مدیرعامل، مدیران و کارکنان 
شرکت پتروشیمی پارس با حضور خانواده هایشــان بار دیگر با حضوری پرشور 
در چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری شرکت کردند و به ندای رهبر 
انقلاب لبیک گفتند. با توجه به اســتقبال بی نظیر کارکنان و خانواده هایشان 
از انتخابات ریاست جمهوری پیش بینی می شــود رکوردی بی سابقه از شرکت  
کارکنان پتروشــیمی پارس در پای صندوق های رای ثبت  شود و تا پایان ساعت 

رای گیری، صندوق سیار در شرکت  مستقر باشد.
پارسی های غیرتمند همانند گذشته و همگام با ملت شــریف ایران در سراسر 
کشور در پای صندوق رای مستقر در شرکت پتروشیمی حاضر شدند تا بار دیگر 
پایبندی خود را به آرمان های انقلاب و آینده ی کشور نشان دهند و نمونه دیگر 

از مسئولیت پذیری خود را نسبت  به مملکت اسلامی نشان دهند.
شرکت پتروشــیمی پارس  همواره در طی سال های گذشــته در تمامی ادوار 
حضوری گسترده و فعال را در انتخابات مختلف از خود به نمایش گذاشته و بارها 

مورد تقدیر مسؤولان ارشد استان و شهرستان قرار گرفتند.

 در ۱۰۰۰ روز خدمت رئیس جمهور شهید انجام شد

وستای کم برخوردار و سخت گذر  گازرسانی به ۱۷۰ ر
مازندران

ساری-امیری فر  ایسنا/مازندران مدیرعامل شــرکت گاز استان مازندران 
از گازرســانی به ۱۷0 روستای کم برخوردار و سخت گذر اســتان در ۱000 روز 

خدمت رئیس جمهور شهید خبر داد.
قاسم مایلی رســتمی،  گفت: از مجموع 3000 روستای واجد شرایط گازرسانی 
در استان، اکنون 2۶۱0 روستا از گاز طبیعی برخوردار هستند و عملیات اجرایی 

گازرسانی به 390 روستا نیز با پیشرفت ۷0 درصدی در حال اجراست.
وی تعداد مشــترکان گاز روســتایی در مازندران را بیــش از ۶۷۱ هزار و 9۶4 
مورد اعلام و اظهار کــرد: ضریب نفوذ گازرســانی در 2 هزار و ۶۱0 روســتای 
گازدار اســتان، 9۶.۶۱ درصد اســت که ۱40 مورد از این روستاها طی ۱000 
روز خدمت رئیس جمهور شهید گازرسانی شده اســت. مدیرعامل شرکت گاز 
استان مازندران افزود:  ۱۷0 روستا و 2000 واحد تولیدی، صنعتی و کشاورزی 
مازندران طی فعالیت دو ساله دولت ســیزدهم گازرسانی و ۱۵0 هزار مشترک 
جدید نیز جذب شده است. به گفته مایلی رستمی، از مجموع ۶3 شهر مازندران 
۶۱ شهر گازرسانی شده و ضریب گازرســانی خانوارهای شهری ، معادل 99.9 
درصد است. مدیرعامل شرکت گاز اســتان مازندران با بیان اینکه با قدرت کار 
زیرساختی و توســعه ای گازرسانی را در اقصی نقاط اســتان ادامه خواهیم داد، 
اظهار کرد: وظیفه همه خادمان و دلســوزان نظام اســت خود را وقف انقلاب و 
خدمت رســانی به مردم کنند که امیدوارم خداوند متعال ما را در انجام وظایف 

محوله یاری کند.

در ۳ ماه نخست ۱۴۰۳؛

صادرات فرآورده های نفتی در بنادر غرب هرمزگان 
۳۹ درصد افزایش یافت

بندرعباس - کمالی مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان گفت: در ســه 
ماهه امســال بیش از ۷03 هزار تنُ فرآورده  نفتی از بنادر غرب هرمزگان صادر 
شده است که نشان از رشــد 39 درصدی دارد. مرتضی سالاری میزان صادرات 
کالاهای نفتی و غیرنفتی در بنادر غرب اســتان در ســه ماهه سال جاری را یک 
میلیون و 3۸۱ هــزار و ۶۱۶ تن اعلام کرد و ادامــه داد: از مجموع صادرات نفتی 
و غیرنفتی انجام شــده، ۷0۱ هزار و ۵44 تن مربوط به صادرات غیرنفتی و ۶۸0 
هزار و ۷2 تن به صادرات نفتی اختصــاص دارد. به گفته مدیر بنادر و دریانوردی 
غرب هرمزگان؛ از مجموع صادرات انجام شــده، یک میلیون و ۱۶4 هزار و ۱۶۷ 
تن فرآورده های نفتی و غیرنفتی با افزایــش ۱4 درصدی به صورت رویه کاپوتاژ 

)حمل و نقل ساحلی( در بنادر غرب استان هرمزگان جابه جا شد.

 

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای استان اعلام کرد:

افزایش مصرف انرژی و پیک مصرف برق خوزستان 
در خردادماه

اهواز-محمدمجدم  مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزستان با بیان 
اینکه انرژی مصرفی در سه ماهه اول ســال جاری ۷.۵ درصد افزایش داشته 
است، گفت: پیک مصرف در خردادماه نسبت به پیک بار خردادماه سال قبل، 

4.۷ درصد افزایش داشته است.
علی اســدی  بیان کرد: در ماه گذشــته ۵ هزار و ۵۷0 گیگاوات ســاعت برق 
در خوزستان تولید شــده که در مقایسه با ســال قبل ۱2 درصد رشد داشته 
و کل تولید برق استان در ســه ماهه ســال جاری، ۱2 هزار و ۱۶4 گیگاوات 
ساعت بوده اســت. وی افزود: از مقدار برق تولیدی در خردادماه 4۷ درصد در 
نیروگاه های برق آبی، ۵2 درصد در نیروگاه های حرارتی و ســیکل ترکیبی و 

حدود ۱ درصد در نیروگاه های تولید پراکنده بوده است.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزســتان بیان کــرد: از 2 هزار و 902 
گیگاوات ســاعت برق تولیدی در نیروگاه های حرارتی و ســیکل ترکیبی در 
خردادماه، ۵۸ درصد توســط بخش خصوصی )نیروگاه هــای زرگان، آبادان، 
خرمشــهر، بهبهان، غرب کارون و فجــر( و 42 درصد توســط بخش دولتی 

)نیروگاه های رامین، ماهشهر و دوکوهه( تولید و به شبکه تحویل شده است.
اســدی اضافه کرد: در این بازه زمانی انرژی مصرفی با ۵ هزار و ۵۸۸ گیگاوات 
ساعت ۶.۸ درصد نسبت به مدت مشابه در ســال قبل افزایش داشته و پیک 
مصرف در خردادماه ۱403 با مصرف ۸ هزار و 9۶3 مگاوات نسبت به پیک بار 

خردادماه سال قبل، 4.۷ درصد افزایش داشته است.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 قراردادهای ۲۵ میلیارد دلاری آرامکو 
برای تقویت تولید گاز

آرامکوی ســعودی با هدف تقویــت تولید گاز طبیعــی، قراردادهای 
ساخت به ارزش ۲۵ میلیارد برای توسعه پروژه گازی جفوره اعطا کرد.

 در بیانیه آرامکو آمده اســت: قراردادهای منعقد شده شامل قراردادی 
به ارزش ۱۲.۴ میلیارد دلار برای افزایش تولیــد گاز در جفوره، بعلاوه 
۸.۸ میلیارد دلار برای توسعه به اصطلاح سیســتم گاز مستر است که 
گاز طبیعی را به مشــتریان در سراسر کشــور تحویل می دهد. آرامکو 
همچنین قراردادهایی به ارزش ۲.۴ میلیارد دلار برای دکل های گازی 

منعقد کرد.
عربستان ســعودی صاحب یکی از بزرگترین ذخایر گاز در جهان است. 
توســعه میدان جفوره که تخمیــن زده می شــود ۲۰۰ تریلیون فوت 
مکعب گاز داشته باشــد، ۱۰۰ میلیارد دلار هزینه دارد و تولید گاز این 

شرکت را تا سال ۲۰۳۰، بیش از ۶۰ درصد افزایش می دهد.
امین ناصر، مدیرعامــل آرامکو در بیانیه روز یکشــنبه خود اعلام کرد: 
اعطای این قراردادها، نشان دهنده اعتقاد راسخ ما به آینده گاز به عنوان 
یک منبع مهم انــرژی و همچنین خوراک حیاتی بــرای صنایع پایین  
دستی است. وسعت سرمایه گذاری جدید ما در جفوره و توسعه سیستم 
گاز مستر ما، قصد ما برای یکپارچگی بیشتر و رشــد کسب  و کار گاز با 

هدف پاسخگویی به تقاضای فزاینده پیش بینی  شده را بارز می کند.
در گذشته آرامکو جوینت ونچرهایی با شــرکت هایی نظیر رویال داچ 
شل و توتال برای اکتشاف و حفاری گازی طبیعی در عربستان سعودی 

تشکیل داده بود.
بر اســاس گزارش بلومبرگ، آرامکو اعلام کرده است که گاز حاصل از 
این پروژه در وهله نخســت، برای تامین صنایع داخلی کشور استفاده 
می شــود و هر گونه ظرفیت مازاد، به طور بالقوه برای تولید هیدروژن 
آبی استفاده خواهد شد یا به شــکل گاز طبیعی مایع )ال ان جی( صادر 

می شود.

قطع برق ۱۶۰ اداره پرمصرف پایتخت
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ با اعلام این که میزان 
مصرف برق این کلان شهر از رقم ۵۱۰۰ مگاوات عبور کرده است گفت: 
تاکنون بــرق ۱۶۰ اداره پرمصرف پایتخت به دلیــل عدم همکاری در 

کاهش مصرف برق قطع شده است.
 کامبیز ناظریــان در گفت وگویی تلویزیونی اظهار کــرد:  بالغ بر ۱۰ تا 
۱۵ درصد از مصرف برق پایتخت متعلق به نهادهای عمومی اســت و به 
همین دلیل همکاری مشترکان اداری در شــهر تهران می تواند تاثیر 
قابل ملاحظه ای در کاهش مصــرف برق در ســاعات اوج بار میان روز 

داشته باشد.
وی با بیان این که طی روز یکشــنبه ۱۰ تیرماه همکاری دستگاه های 
اداری منجر به کاهش ۱۲۰ مگاواتی مصرف برق شده است خاطرنشان 
کرد: این رقم معادل مصرف برق ۱۲۰ هزار مشــترک خانگی اســت و 
بر اساس بررسی های انجام شــده ظرفیت کاهش مصرف برق تا ۱۸۰ 

مگاوات نیز در این حوزه وجود دارد.

او با قدردانی از اداراتی که همکاری مناســبی در این زمینه داشته اند، 
گفت: در حال حاضر تمامی ادارات و نهادهای عمومی شهر تهران مجهز 
به کنتورهای هوشــمند هســتند و میزان و نحوه مصرف آنان توسط 

سامانه های هوشمند برق پایتخت، تحت رصد لحظه ای قرار دارد.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی بــرق تهران همچنیــن تاکید کرد: 
برنامه ریزی قطع برق ادارات پرمصرف به گونه ای انجام شــده است که 

وقفه ای در ارائه خدمات به مراجعان ایجاد نشود.
به گفته وی مصرف برق تهــران طی روز یکشــنبه ۱۰ تیرماه از رقم ۵ 
هزار و ۱۰۰ مگاوات عبور کرده و نسبت به هفته گذشته افزایشی ۳۰۰ 
مگاواتی داشته اســت لذا انتظار می رود مشــترکان بزرگ به ویژه در 
بخش اداری با حداکثر همکاری، همراه این شرکت در تامین برق مورد 

نیاز سایر هموطنان و توزیع عادلانه انرژی باشند.

تکذیبیه مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری
 اعطای سهمیه بنزین به هر فرد طرحی

 که در دولت سیزدهم دنبال شد
مرکز بررسی های استراتژیک ریاســت جمهوری ضمن تکذیب برخی 
از اخبار در خصوص طرح افزایش قیمت بنزین اعلام کرد: طرحی که در 
دولت سیزدهم به صورت پایلوت اجرایی شد اعطای سهمیه به هر فرد 

بود.
 

در جریان بازخورد فــراوان در خصوص اعلام قیمــت بنزین ۲۵ هزار 
تومانی توسط یکی از نامزدهای ریاست جمهوری برخی از کارشناسان 
این نامزد برای کمرنگ کردن و بهبود شــرایط اعــلام کردند در دولت 
ســیزدهم تصمیم جدی در خصوص بنزین گرفته شده بود و در شرف 

اجرا بود.
ظاهراً این صحبت ها بخشــی از متن یک مصاحبه بود که توسط رئیس 
مرکز تحقیقات اســتراتژیک ریاســت جمهوری با یکی از رسانه ها در 

سال های گذشته داشت.
در همین رابطه مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری ضمن 
توضیحاتی اعلام کرد: در دولت سیزدهم به دلیل کنترل مصرف بنزین 
نظریات و دیدگاه های مختلفی را از سوی کارشناسان جمع آوری کرد 
که برخی از این نظریات مربوط به افزایــش قیمت بنزین و برخی دیگر 

نیز اعمال سیاست های غیر قیمتی بود.
در نهایت یک طرح در خصوص کنترل مصرف بنزین در یکی از مناطق 
کشور به صورت پایلوت اجرایی شــد که در این طرح نیز افزایش قیمت 
بنزین مطرح نشده بود و فقط ســهمیه بنزین به جای خودرو به هر فرد 

داده شد.
پس از اجرای این طرح نتایــج جمع آوری و مــورد ارزیابی دقیق قرار 
گرفت.در پایان ضمن درخواســت از رســانه ها جهت اصلاح تیتر خبر 
مربوطه، خواهشمند است با انتشار اخبار ناصحیح و کذب، فضای روانی 

جامعه را در آستانه انتخابات ملتهب نسازند.

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد
افزایش ذخایر ارز و طلای کشور

رئیس کل بانک مرکزی گفت: یکی از اهداف اساســی ما افزایش ذخایر 
ارزی بانک مرکزی بوده و اطمینان می دهم که ذخایر آزاد ارزی و ذخایر 

طلای بانک مرکزی در حال افزایش است.
محمد رضا فرزین اظهار کرد: با ایجاد مرکز مبادله، ارز کالاهای اساسی 
را با نرخ ۲۸۵۰۰ بر اســاس مصوبه مجلس و تامین ارز سایر کالاها را با 
نرخی در یک کانالی که متغیر و شناور اســت تامین کرده ایم تا تعادل 
بنگاه های تولیدی به هم نریزد.وی افزود: طبق آمار رســمی، هر سال 

میزان تخصیص و تامین ارز به بخش تولید افزایش یافته است.
به گفته فرزین، با راه  افتادن مرکز مبادله تســلط بیشــتری بر بازار ارز 

داریم و بهتر توانستیم ارز اختصاص دهیم و قیمت ارز را کنترل کنیم.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: وقتی تورم کنترل شده و کاهش پیدا 
کرده بخشی از آن به دلیل موفقیت سیاست ارزی بوده است.وی گفت: 
وقتی رشد محقق شده و رشد تشکیل سرمایه افزایش پیدا کرده یعنی 

ارز لازم برای تشکیل سرمایه به خوبی تخصیص داده شده است.

 دیدگاه های متفاوت پزشکیان و جلیلی 
در خانه سازی

برخلاف جلیلی،  پزشــکیان درباره موضوع مســکن موضــع و برنامه 
مشــخصی ندارد اما با توجه به حضور دو وزیر ســابق مسکن،  آخوندی 
و عبدالعلی زاده به نظر می رســد که نگاه تیم مســعود پزشــکیان به 
بخش مســکن پرهیز از مداخله دولت و مسکن ســازی توســط دولت 
است و دیدگاه ســعید جلیلی مداخله دولت و ادامه تجربه های مسکن 
سازی احمدی نژاد و شهید رئیسی. مســعود پزشکیان و سعید جلیلی 
در شرایطی به دور دوم انتخابات ریاســت جمهوری دوره چهاردهم راه 
یافتند که موضوع مســکن به یکی از دو دغدغه  مهم مردم در کنار بحث 
تورم تبدیل شده است.از برنامه های مسکنی جلیلی که به طور تلویحی 
می گوید قصد دارد مسیر دولت شهید رییســی را در طرح نهضت ملی 
مسکن ادامه دهد می توان به رفع انحصار زمین، تامین ۳۳۰ هزار هکتار 

زمین و ساخت سالیانه یک میلیون مسکن اشاره کرد.
پزشــکیان برنامه  قابــل توجهی برای حوزه مســکن ارایــه نکرده اما 
شــاید بتوان دیدگاه افراد نزدیک بــه او مثل عبــاس آخوندی و علی 
عبدالعلی زاده که پیش از این سابقه وزارت مسکن را در کارنامه دارند به 
پزشکیان تعمیم داد. آخوندی در دولت گذشته مسکن مهر را مزخرف 
و اقتصادبرانداز دانســت و بــه همین دلیل فقط بــه تکمیل طرح های 
نیمه تمام مســکن مهر دولت احمدی نژاد پرداخــت و پروژه جدیدی 

تعریف نکرد.

او که بین ســال های ۹۲ تــا ۹۷ وزیر راه و شهرســازی بــود در روز پایانی 
مســئولیتش که با اســتعفا همراه شــد در ۱۹ آبان ۹۷ اعلام کرد بیش از 
۱.۵ برابر دولت احمدی نژاد، مســکن ســاخته و یک میلیون واحد مسکن 
مهر را تکمیل کرده است. ســال ۹۷ که او مســئولیت را واگذار کرد ۳۷۶ 
هزار واحد مسکونی در شهرهای کشــور احداث شد.علی عبدالعلی زاده نیز 
که هم اکنون ریاست ســتاد انتخابات مسعود پزشــکیان را بر عهده دارد، 
وزیر مسکن دولت خاتمی بین سال های ۷۶ تا ۸۴ بود. استاندار آذربایجان 
شرقی و نمایندگی مجلس در دوره های دوم و سوم از دیگر مسئولیت های 
عبدالعلــی زاده اســت. در ســال ۱۳۸۳ کــه ســال پایانی مســئولیت 

عبدالعلی زاده در وزارت مسکن بود ۳۱۵ هزار واحد مسکونی ساخته شد.
اما تجربه دولت های یازدهــم و دوازدهم نشــان داده انفعال دولت در 
ساخت مسکن به بهانه ی واگذاری آن به بخش خصوصی نه تنها کمکی 
به هدف کلان کشــور در تولید یک میلیون واحد مســکونی نمی کند، 
می تواند به تشــدید افزایش قیمت مســکن بینجامد. طی هشت سال 
دولت روحانی بین ســال های ۱۳۹۲ تا ۱۴۰۰ قیمت مسکن در تهران 
حدود ۶۵۰ درصد رشــد کرد و از ۳.۹ میلیون تومان در هر متر مربع به 
۳۰ میلیون تومان رسید. این عدد طی یک سال و ۱۰ ماه فعالیت دولت 
ســیزدهم حدود ۲۰۰ درصد بود که قیمت خانه در تهران از متوســط 

متری ۳۰ میلیون تومان به ۹۰ میلیون تومان افزایش پیدا کرد.
با روی کار آمدن دولت احمدی نژاد در ســال ۱۳۸۴ و رویکرد مداخله 
دولت در تولید مسکن، ســاخت و ساز روند افزایشــی به خود گرفت؛ 
به طوری که تولید مســکن در کشــور از ۳۱۵ هزار واحد به ۵۳۴ هزار 
واحد در سال ۱۳۸۶ رسید و در سال پایانی دولت دهم ۷۷۰ هزار واحد 
احداث شد. رکورد ساخت مسکن نیز با ۸۲۴ هزار واحد در سال ۱۳۸۹ 
در اختیار دولت احمدی نژاد قرار دارد. بخش قابل توجهی از این رشــد 

مربوط به اجرای طرح مسکن مهر است که از سال ۱۳۸۶ آغاز شد.
پس از شروع کار دولت حســن روحانی و عدم تعریف پروژه جدید برای 
طرح مســکن مهر توســط عباس آخوندی به یکباره احداث مسکن از 
۷۷۰ هزار واحد در سال به ۳۶۶ هزار واحد رســید و تقریبا معادل دوره 
عبدالعلی زاده شد. البته از سال ۱۳۹۷ با آغاز طرح اقدام ملی مسکن در 
دولت روحانی ساخت و ســاز بهبود یافت و در سال ۱۳۹۹ تعداد ۴۹۰ 

هزار واحد مسکونی احداث شد.
با تحویل دولت به سیدابراهیم رییســی در سال ۱۴۰۰ که رویکرد ورود 
دولت به ساخت مسکن در قالب طرح نهضت ملی مسکن دنبال شد طی 
سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ به ترتیب ۳۹۵ و ۴۲۰ هزار واحد مسکونی در 
کشور ساخته شــد. این در حالی اســت که مطابق قانون جهش تولید و 
تامین مسکن، ساخت سالیانه یک میلیون واحد مسکونی در قالب طرح 
نهضت ملی مسکن هدف گذاری شده بود که به دلایلی همچون کمبود 
منابع، عدم تامین آورده توسط متقاضیان و همراهی نکردن نظام بانکی، 
این هدف آن طور که باید و شــاید محقق نشــد. البته همزمان با اجرای 
این برنامه، پرداخت وام ودیعه مســکن به مســتاجران، تعیین ســقف 
مجاز اجاره بها، ساماندهی مشــاوران املاک، راه اندازی سامانه املاک 
و اســکان و معرفی واحدهای خالی برای اعمال مالیات در دســتور کار 
دولت شهید رئیسی قرار داشــت.با این اوصاف تقریبا می توان نگاه تیم 
مسعود پزشــکیان به بخش مســکن را پرهیز از مداخله دولت و دیدگاه 
ســعید جلیلی را مداخله دولت دانست. صرف نظر از مشکلاتی که دولت 
ســیزدهم در بخش مالی با آن مواجه بود، دیدگاه مداخله دولت که در 
دولت احمدی نژاد تجربه شد به رشد قابل توجه ساخت و ساز انجامید.اما 
تجربه دولت های یازدهم و دوازدهم نشان داده انفعال دولت در ساخت 
مســکن به بهانه  واگذاری آن به بخش خصوصی نه تنها کمکی به هدف 
کلان کشور در تولید یک میلیون واحد مســکونی نمی کند، می تواند به 
تشدید افزایش قیمت مســکن بینجامد. طی هشت سال دولت روحانی 
بین ســال های ۱۳۹۲ تا ۱۴۰۰ قیمت مســکن در تهران حدود ۶۵۰ 
درصد رشــد کرد و از ۳.۹ میلیون تومان در هر متر مربع به ۳۰ میلیون 
تومان رســید. این عدد طی یک ســال و ۱۰ ماه فعالیت دولت سیزدهم 
حدود ۲۰۰ درصد بــود که قیمت خانه در تهران از متوســط متری ۳۰ 

میلیون تومان به ۹۰ میلیون تومان افزایش پیدا کرد.
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خطاب به رئیس جمهور آینده:

علم اقتصاد بر تصمیم گیری اقتصادی حاکم شود

خریدار  یک کارشناس اقتصادی ضمن اشاره به 
لزوم پذیرش اصول علم اقتصاد در سیاستگذاری  
توسط دولت آینده گفت: باید اصول و مبانی علم 
اقتصاد بــر تصمیم گیری های اقتصــادی حاکم 

شود.
 در حالی که تنها چنــد روز تا آغــاز مرحله دوم 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری 
باقی مانده اســت، محــور اقتصــاد و موضوعات 
اقتصادی در صدر گفتمان ها قرار دارد و از آنجاکه 
مسئله اقتصاد در شــرایط فعلی جامعه موضوعی 
بســیار مهم و اثر گذار اســت و در رأی افراد نقش 
مهمی دارد، موضوعاتی همچون سرمایه گذاری 
اقتصادی، رشد اقتصاد و رفع تحریم ها توجه اکثر 

جامعه را به خود جلب کرده است.
براین اساس مطالبات اقتصادی از رئیس جمهور 
آینده قطعا باید مورد توجه دو نامزد مرحله نهایی 
این دوره از انتخابات یعنی سعید جلیلی و مسعود 
پزشکیان باشــد. در این رابطه، مرتضی عزتی – 
کارشناس اقتصادی – ضمن تاکید بر لزوم توجه 
به اصــول و مبانی علم اقتصاد در سیاســتگذاری 
های اقتصادی اظهار کــرد: در اقتصاد یک مبنای 
اصلی و اساســی وجــود دارد کــه می گوید علم 
اقتصاد راه را برای سیاســت گذاری نشــان داده 
است. سیاست گذاری بر مبنای علم اقتصاد یعنی 
آنچه علم اقتصاد نشان داده که برای کشور و برای 
اقتصاد جامعه مفید اســت، آن را بپذیریم و آنچه 
را که علم اقتصاد صراحتا بــرای اقتصاد زیان بار و 
مضر می دانــد را برای سیاســتگذاری اقتصادی 

کشور، کنار بگذاریم.

باید علم اقتصاد مبنای تصمیم گیری 
اقتصادی باشد

وی با تاکید بر اجتناب از تجویز نســخه اقتصادی 
بدون توجه به علم اقتصاد گفت: اصول اقتصادی 
را که همه دنیــا پذیرفتــه و علم اقتصــاد بر آن 
تاکید دارد، باید پذیرفته شــود. اگر قرار اســت 
سیاست اقتصادی اعمال شود باید بر مبنای علم 
اقتصاد و اصول اساســی علم اقتصاد باشد و نباید 
بدون توجه به اصول اساســی علم اقتصاد که در 
همه دنیا پذیرفته شده، نســخه اقتصادی تجویز 
کرد. به بیان دیگر اگر بپذیریم که هدف رشــد و 
توســعه اقتصادی برای ایجاد رفاه جامعه باشد، 
باید مبانی که علــم اقتصاد ارائه کــرده و از میان 
آن چارچوب ها و سیاست های مناسب بیان شده 
است را مبنای تصمیم گیری های اقتصادی خود 

قرار دهیم.

لزوم توجه به اقتصاد آزاد برای
 رشد اقتصادی

این استاد دانشگاه با اشــاره به لزوم تحقق اقتصاد 
آزاد گفت: علم اقتصاد به صراحت عنوان می کند 

که اقتصاد آزاد در رشــد اقتصادی بسیار اثرگذار 
اســت. از طرف دیگر علــم اقتصاد ثابــت کرده 
اســت که بخش خصوصی در مدیریت و توســعه 
اقتصادی موفق تر عمل کرده اســت و باعث رونق 
اقتصــادی می شــود. همچنین در علــم اقتصاد 
اثبات شــده که مالکیت خصوصی و عدم دخالت 
در اقتصاد برای رشد اقتصادی مفیدتر از مالکیت 

دولتی است.

باید رابطه مثبت و تعامل سازنده با دنیا 
داشته باشیم

عزتی گفت: روابط خارجــی اقتصادی می تواند 
برای اقتصاد هر کشور بسیار مفید باشد. به بیانی 
روابط اقتصــادی خارجی می توانــد، صادرات، 
واردات، ســرمایه گذاری هــای خارجی و ورود 
سرمایه به اقتصاد را گســترش دهد و باید تاکید 
کرد کــه ورود تکنولوژی و فناوری و گســترش 
آن بدون روابــط خارجی امکان پذیر نیســت 
و با گســترش روابط خارجی با جهان است که 
می توان برای توســعه تکنولوژی بسترســازی 

کرد.
وی افــزود: رابطه مثبت و تعامل ســازنده با دنیا، 
برای اقتصاد هر کشــوری یک موضــوع حیاتی 
و مفید اســت. این مــوارد را می توانــد به عنوان 
مجموعه های پایه ای و اساســی مورد اشاره علم 
اقتصاد برای توسعه و رشد اقتصادی کشور عنوان 
کرد؛ چراکه طی سال ها و دهه های گذشته تجربه 
شده است که هر زمانی، رابطه اقتصادی سازنده و 
تعامل با دنیا بیشتر بود، توانستیم رشداقتصادی 
را بهبود ببخشیم و ســرمایه گذاری بیشتری در 
کشور صورت گرفته و در نتیجه آن رشد اقتصادی 
بیشــتری را تجربه کرده ایم که نتیجه آن کاهش 

تورم و رفاه بیشتر برای جامعه جامعه بوده است.

برای کاهش تورم و افزایش رشد اقتصادی 
باید به رفع تحریم ها توجه کرد

این کارشــناس اقتصادی اظهار کرد: تجربه ۱۵ 
ساله در کشور ما نیز اثبات کرده که تحریم، عامل 
فقر و تورم در کشــور اســت و روابط اقتصادی با 
خارج عامل کاهش تورم و افزایش رشد اقتصادی 
بوده است. به بیان دیگر و صرف نظر از اینکه کدام 
دولت بر ســر کار بوده، هر زمانی کــه تحریم ها 
اعمال شــده رشــد اقتصادی کاهش یافته است. 
برای مثــال در ســال های ۹۰ و ۹۱ بــا آغاز موج 
جدید تحریم ها، تــورم ما نیز افزایــش یافت و تا 
ســال ۹۴ دولت وقت تلاش کرد تورم را به میزانی 
کاهش دهد، اما همچنان رشد اقتصادی به خاطر 
تحریم ها منفی بود و بلافاصله بــا امضای برجام 
رشد اقتصادی در کشــور به بالاترین میزان خود، 

نسبت به ۱۵ سال قبل از آن رسید.
عزتی گفت: بعد از ســال ۹۷ که ترامپ تحریم ها 

را اعمال کرد، دوباره رشــد اقتصادی منفی شــد 
و مجددا زمانی که بایدن در آمریــکا به روی کار 
آمد و به اصطلاحــی پیچ تحریم ها را شــل کرد، 
مقداری رشــد اقتصادی بهبود یافت و از ســال 
۱۴۰۰ رشد اقتصادی مثبت شد و تا امروز نیز نرخ 
رشد اقتصادی مثبت مانده است که نشان از رابطه 
میان تحریم ها و رشــد اقتصادی دارد. بنابراین، 
تمام متغیرهای اقتصادی نشــان می دهد که هر 
زمانی تحریم ها افزایش یافتــه، تورم نیز افزایش 
یافته است. این در حالی اســت که دولت ها برای 
کاهش و خنثی ســازی تحریم ها تلاش می کنند 
اما در نهایت، شــوک و اثر تحریم ها بر تورم باقی 

می ماند.

هر دیدگاهی که برای توسعه روابط خارجی 
گام بردارد به رشد اقتصادی منجر می شود

وی خاطر نشــان کرد: روابط اقتصادی با خارج، 
بهبــود ســرمایه گــذاری خارجــی و موضوع 
تحریم های اقتصادی، عواملی اســت که به هیچ 
عنوان نمی توان آن هــا را در اقتصاد نادیده گرفت 
و هر دیدگاهی که مخالف روابط اقتصادی با خارج 
و سرمایه گذاری خارجی اســت، یا عامدانه و یا نا 
آگاهانه به اقتصاد کشور ضرر و زیان وارد می کند 
و هر دیدگاهی نیز که اصول تعریف شــده و اثبات 
شده علم اقتصاد را برای اقتصاد کشور بپذیرد، بی 
شک برای منافع اقتصادی کشور مفید است و در 
راستای افزایش رشد اقتصادی و کاهش تورم در 

کشور گام بر می دارد.
این استاد دانشــگاه افزود: بی شــک تفکری که 
حامی ســرمایه گذاری اقتصادی، توسعه آزادی 
اقتصادی، عدم دخالت دولــت در اقتصاد و اداره 
اقتصاد توسط مردم و بخش خصوصی باشد، برای 
وضعیت اقتصادی کشور می تواند مهم و اثر گذار 

باشد.

باید در دیگاه های اقتصادی اندیشه های 
علم اقتصاد حاکم شود

عزتــی در پایان با اشــاره بــه پذیــرش اصول 
علم اقتصــاد بــرای مدیریت و سیاســتگذاری 
اقتصادی توسط جامعه گفت: قطعا باید در میان 
دیدگاه هــای اقتصــادی نامزدها، اندیشــه های 
علمی و اصولی علم اقتصاد حاکم باشــد تا حرکت 
به ســمت رشــد اقتصادی هموار شــود؛ چراکه 
نمی توان رشــد اقتصادی را مســتقل از عوامل 
و مولفه های علــم اقتصاد محقق کــرد و به نظر 
می رســد امروز در میان جامعه و اندیشمندان و 
متخصصان علم اقتصــاد، دیدگاه هایی که بر پایه 
اصول اساســی و اثبات شــده علم اقتصاد استوار 
است، پذیرفته شده تر است و اکثر جامعه پذیرفته 
است که مسیر پیشرفت اقتصادی از طریق مبانی 

علم اقتصاد محقق می شود.

برق

مدیرعامل شــرکت برق منطقه 
ای تهران از اتمــام پروژه افزایش 
ظرفیت در پســت هــای انتقال 
اسلامشــهر و پرنیــان خبر داد و 
گفت: بــا در مدار آمــدن ترانس 
های جدید ظرفیت قابل توجهی 
در جنوب پایتخت و به خصوص 
برای شهرک های صنعتی مستقر 
در آن منطقه ایجاد خواهد شــد 
که از این طریق عــلاوه بر تامین 
برق متقاضیــان صنعتی جدید، 
شاهد افزایش چشمگیر پایداری 
و تثبیــت ولتاژ در ایــن منطقه 

خواهیم بود.
فرهاد شبیهی، با بیان اینکه یکی 
از مهمترین این طرح ها، افزایش 
ظرفیت پست ۶۳.۲۳۰ کیلوولت 
اسلامشــهر بــه میــزان ۲۵۰ 
مگاولت آمپر اســت که با توجه به 
پرباری ترانس های موجود که در 
ســاعت های اوج مصرف نزدیک 

به صددرصــد ظرفیت 
آن بهره بــرداری می 
شــد از اهمیت ویژه ای 
اظهار  برخوردار است، 
کرد:  بر همین اســاس 
موجود  هــای  ترانس 
از ســه ترانــس ۱۶۰ 

مگاولــت آمپری با ســه ترانس 
جدیــد ۲۵۰ مگاولــت آمپری 
تعویض شــده و هم اکنون شاهد 
افزایش چشمگیر تامین برق در 

پست مذکور هستیم.
وی افــزود: علاوه بر این پســت 
پرنیان که مســتقیما برق صنایع 
جنــوب تهــران و بــه خصوص 
شــهرک صنعتی شــمس آباد 
تهران را تامین می کند، از طریق 
تعویض ترانس ها شــاهد کاهش 
بار مضاعف پســت و پایداری در 
تامین برق مشــترکان هستیم. 
ضمــن اینکه با ظرفیــت جدید 

ایجاد شــده می توان 
امیــدوار بود بخشــی 
از تقاضــای روز افزون 
متقاضیــان صنعتــی 
زودی  بــه  تهــران 
انشــعاب برق خــود را 

دریافت کنند.
وی با بیان اینکــه رئیس جمهور 
بابرکــت  دوران  در  شــهید 
مســئولیت خود اقدامات جدی 
برای رفع مشــکلات صنعت برق 
و حمایت های ارزشمندی برای 
تامین منابــع مالــی اقتصادی 
پایدار توسعه طرح های زیربنایی 
صنعت برق کشــور بودند، گفت: 
امروز شاهد ســرعت چشمگیر 
توسعه و احداث پروژه های برقی 
هستیم و به خصوص در پایتخت 
که تامین برق مســتمر و پایدار از 
اهمیت ویژه ای برخوردار اســت 
پروژه های مهمی در بخش انتقال 

و فوق توزیع آمــاده بهره برداری 
شــده که تاثیر جدی بر پایداری 

شبکه خواهد گذاشت.
وی با تاکید بر اینکه تمامی این 
طرح ها در قالب طرح »خدمت 
ماندگار« یــادگار حمایت ها و 
هدایت های شهید جمهور آماده 
شــده که با در مــدار آمدن آن 
علاوه بر تامین بــرق متقاضیان 
صنعتی و خانگی جدید شــاهد 
تثبیت ولتاژ در مناطق گسترده 
ای از پایتخــت خواهیــم بود، 
گفــت: ضمن اینکه این پســت 
هــا در مناطق صنعتــی بوده و 
شــهید جمهور عزیز هموار نگاه 
ویژه ای به رفع موانع پیش روی 
صنایع داشتند و قطعا این طرح 
خدمت مانــدگار موهبت های 
ارزشمندی برای مردم شریف و 
همیشه در صحنه تهران خواهد 

داشت.

افزایش ظرفیت پست های انتقال برق جنوب تهران

مرکزی

مسکن

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
شماره تماس سازمان آگهی شهرستان:
۶۶۹۷۳۶۷۸ -۶۶۹۷۳۷۱۴


